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Stavbenik 
dela 

naprej 
Po več kot dvomesečnem zati-

šju je gradbišče Pri zlatem noju v 
Prešernovi ulici šest znova odpr-
to. Novi investitor Mercator-teh-
na — temeljna organizacija Inve-
stainženiring Ljubljana in prejš-
nji izvajalec Stavbenik Koper z 
ljubljanskim tozdom sta pogod-
bo o gradnji podpisala 16. maja 
v Ljubljani. Izvajalec je tudi pri-
pravil dokumentacijo za nadalje-
vanje gradnje. Po investicijskem 
programu stane dokončna nalo-
žba po sedanjih cenah 21 mili-
jard 950 milijonov dinarjev. Rok 
za dokončanje gradnje je 15. ma-
rec 1990. 

Finančna konstrukcija gradnje 
je končana. V njej je združeno 
delo ptujske občine soudeleženo 
s kreditom iz sklada za nova de-
lovna mesta in z nakupom sob 
po posebnih pogodbah. 

MG 

Pionirska 
olimpiada 

Današnji dan mladosti bodo 
pionirji in pionirke osnovnih šol 
ptujske občine preživeli na mest-
nem stadionu. Razdeljeni v sta-
rostne kategorije se bodo ponie-
rili na pionirski olimpiadi. 

Prireditev, pričela se bo ob 8. 
uri in 45 minut z doskokom pa-
dalcev Aerokluba Ptuj in kultur-
nim programom, pripravlja pred-
vsem osnovna šola dr. Franja 
Žgeča iz Dornave. MCZ 

Emona — Kmetijski kombinat 
Ptuj, Tozd Slovenske gorice— 
Haloze je na ocenjevanje na 56. 
Mednarodni kmetijski sejem v 
Novem Sadu poslala pet vzorcev 
vina iz svoje kleti. Strokovnjaki 
so ocenjevali 236 vzorcev iz vse 
Jugoslavije. 

F^tujska vina so dobila štiri ve-
like zlate medalje in eno srebrno. 
Haložan letnik 1988 je dobil sre-
brno medaljo, sauvignon, renski 
rizling, rumeni muškat in trami-
nec, vsa štiri vina letnik 1988, pa 
so dobila veliko zlato medaljo. 
Še en dokaz, da je vinski letnik 
1988 med boljšimi letniki deset-
letja, hkrati pa seveda visoko pri-
znanje ptujskim kletarjem, ki so 
v svojih kleteh donegovali tako 
žlahtno kapljico, ki posega po 
najvišjih ocenah in priznanjih. 

NaV 

Regijsko tekmovanje mladih 
v SLO in DS 

V soboto, 20. maja, je pri To-
mažu pri Ormožu potekalo regij-
sko tekmovanje Mladi v SLO in 
DS za osnovne in srednje šole 
Podravja in za izvenšolsko mla-
dino v organizaciji medobčinske-
ga sveta SZDL za Podravje in 
koordinacijskega odbora za SLO 
in DS pri občinski konferenci 
SZDL ORMOŽ. O pomenu tek-
movanja je govoril Ladislav 
Cvahte, predsednik medobčin-
skega sveta SZDL za Podravje. 

Od pol osme ure zjutraj pa do 
druge ure popoldan so bile za 
tekmovalce na sporedu številne 
aktivnosti. 10 osnovnošolskih 
ekip je tekmovalo v reševanju te-
stov, ki so zajemali znanje iz pro-
metne vzgoje, civilne zaščite, ori-
entacije in topografije ter tudi o 
načinu preživetja v izrednih raz-
merah. Iz prve medicinske po-
moči so reševali praktične naloge 
in testna vprašanja. Spoznavali 
so tudi zdravilne rastline, strelja-
li z zračno puško in opravili ori-
entacijski pohod na območju 
krajevne skupnosti Tomaž pri 
Ormožu. Na delu trase so imeli 
tudi nalogo orientirati se po 
kompasu. 

Ekipe šol usmerjenega izobra-
ževanja, ki jih je bilo sedem, in 
tri ekipe izvenšolske mladine so 
opravljali dokaj podobne naloge 
— od testiranja, prve medicinske 
pomoči, orientacijskega pohoda, 
ki je bil daljši od tistega za ekipe 
osnovnih šol, do gašenja požara 
z vedrovko. Streljali pa so z ma-
lokalibrsko puško in tekmovali v 
metu šolske ročne bombe. 

Točke so pri vseh ekipah od 

naloge do naloge seštevali in ne-
kaj po drugi uri popoldan je La-
dislav Cvahte razglasil rezultate. 

Prve štiri ekipe osnovnih šol in 
tri srednješolske bodo tekmovale 
na republiškem tekmovanju, ki 
bo v soboto, 27. maja, v Tacnu 
pri Ljubljani. Število sodelujočih 
osnovnošolskih in srednješolskih 
ekip na republiškem tekmovanju 
so določili po posebnem ključu, 
ki upošteva število šol v regiji. 

Uvrstitev ekip osnovnih šol 
Podravja je bila naslednja: Lo-
vrenc na Pohorju, Miklavž pri 
Ormožu, Hajdina, Kamnica, Slo-
venska Bistrica, Spodnji Duplek, 
Jarenina, Gradišče v Slovenskih 
goricah, Martin Konšak Tezno 
in Limbuš. 

Sedem ekip šol u s m e r j e n ^ a 
izobraževanja se je uvrstilo: 
Dušana Kvedra Ptuj — matema-
tično-naravoslovna usmeritev. 
Gradbena srednja šola Borisa 
Kraigherja Maribor, Srednja ko-
vinarska strojno-metalurška šola 
Maribor, SŠC Dušana Kvedra 
Ptuj — družboslovna usmeritev. 
Srednja šola elektronske in raču-
nalniške usmeritve Maribor, 
Srednja šola pedagoške in kul-
turne usmeritve Maribor in Sred-
nja kovinarska, strojna in meta-
lurška šola Slovenska Bistrica. 
Ekipe izvenšolske mladine so se 
uvrstile: Maribor Tezno, Mari-
bor Pesnica in Lenart. 

Vida Topolovec 

Najbolje uvrščene ekipe na republiškem tekmovanju bodo tekmovale na 
državnem prvenstvu, ki bo 8. in 9. junija v Mariboru. 

Foto: Štefan Hozjan 

UVODNIK 

Kaj mora mlad človek 
vedeti o ZSMS 

Niti ne tako daleč v preteklosti smo v mladinski organizaciji po-
čenjali — in ponekod še počenjajo — ravno tisto, kar mladi očita-
mo drugim družbenopolitičnim organizacijam. Predvsem sindikatu 
smo pri utemeljevanju potrebe po neodvisnem sindikalnem organi-
ziranju očitali avtomatizem včlanjevanja. Vsak zaposleni pogosto 
postane njegov član ne glede na svojo odločitev. In ravno tako je tu-
di vsak sedmošolec, ne glede na zrelost, zanimanje in osebno opre-
delitev, postal član ZSMS. 

Predvsem zaradi tega, ker ne želimo v ZSMS imeti članov, ki so 
vstopili brez svoje presoje in možnosti za odločitev, smo se v ptujski 
občinski konferenci odločili za posebno akcijo. Člani vodstva obi-
skujemo te dni osnovne šole, se pogovarjamo s sedmošolci in jim 
poskušamo približati vse, kar lahko počnejo v mladinski organiza-
ciji. Izdelali smo letak »Kaj mora mlad človek vedeti o ZSMS« 
predvsem zato, da bi osnovnošolci dobili pregled in vpogled v našo 
organizacijo. In zapišem lahko, da se tudi njim najbrž zdi tak na-
čin bolj spoštljiv kot pa enostavno deljenje knjižic in kaznovanje ne-
poslušnih in slabih učencev z nesprejemom v ZSMS. 

Res je, da je pravzaprav najbolj dosledno sodobnim dogajanjem 
ravnala ljubomerska občinska konferenca mladih. Ne bo prireditev 
in ne večjih manifestacij ob sprejemu v ZSMS. Res, po vsem, kar se 
dogaja v naši domomni, ni več lepo biti mlad. 

Kakorkoli, ptujski mladinci smo se odločili tudi za dobrodelni 
koncert; izkupiček bomo namenih Zavodu dr. Marijana Borštnarja 
v Dornavi — natančneje za opremo novozgrajenih prostorov. Me-
nim, da je to plemenita poteza. Vse mlade po letih in srcu pa vabim 
v soboto, 27. maja, na ptujski stadion, kjer se bo ob 15. uri pričela 
dobrodelna prireditev. Prisrčno vabljeni! Darja Lukman 

Asfalt na Vršeč 
Nekaj dni prejšnjega tedna so bili l judje v Novincih, ob cesti, ki 

pelje na najvišjo točko v KS Vitomarci — na Vršeč (306 m), nejevoljni 
zaradi slabega vremena. Na 600-metrskem delu ceste so imeli namreč 
vse pripravljeno za asfaltiranje, strojev pa zaradi slabega vremena ni 
bilo. Dež pa je sproti spiral gramoz in pesek in kar nekajkrat so do-
mačini sami sedli na valjar in načeto cestišče znova utrdili. 

V ponedeljek zjutraj pa se jim je le uresničila velika želja. Delav-
ci Splošnega gradbenega podjet ja Pomurje so pričeli polagati asfaltno 
prevleko in v času našega obiska je bilo opravljenega že približno pol 
dela. 

Odsek krajevne ceste Novinci—Vršeč je za modernizacijo pred-
viden tudi v planskih dokumentih krajevne skupnosti Vitomarci, ven-
dar šele po letu 1991. Cesta pa je bila v izredno slabem stanju in kra-
jani so se odločili za akcijo že letos. Vrednost opravljenih del znaša 
okoli 70 milijonov; 30 odstotkov je prispevala krajevna skupnost, 70 
odstotkov pa krajani sami. Glavno breme so si razdelili Mirko Dan-
ko, Ivan Vršič, Ivan Hanžel in Franc Pučko, manjše deleže pa so pri-
spevali še uporabniki ceste iz domače krajevne skupnosti ter sosednje 
KS Cerkvenjak. Domačini so seveda krepko zavihali rokave in sami 
navozili gramoz ter pripravili cesto za asfaltiranje. Ko so končno vi-
deli na svoji cesti črno prevleko, pa so gotovo pozabili na žulje in iz-
praznjene denarnice. JB 

Nič več blata na cesti Novinci—Vršeč. 
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Kakšno banko zahteva tržno gospodarstvo 
(nacialje\anje) 

V prejšnji štc\ilki muo prc^.i^ta-
\ili novo zakonoda jo o bankah 
in naka/al i že nekaj / a /nan ih te-
žav in tendenc pri iistana\ 1 janju 
bank. v tem sestavku pa bomo 
omenili prve zamisli o bodoči or-
ganiziranosti bank \ luCi naslova 
sestav ka. 

Cilede na predvideno skrajša-
nje roka za ustanovitev bank po 
novi zakonodaj i na konec letoš-
njega leta, se bančništvu zagoto-
vo obeta vroče poletje. Običajno 
se najpre j oglasi prizadeti, zato 
so prve tudi reagirale združene 
banke. Pa tudi temeljnim ban-
kam ne preostane nič več časa, le 
da njihov obseg konstitutivnih 
opravil ni tako zahteven, zato ga 
bodo lahko opravile do konca le-
ta. 

Tudi v SR Sloveniji je prva po-
nudila delovno gradivo o želeni 
ali vsaj zanjo sprejemljivi organi-
ziranosti bank v sistemu LB 
Združene banke LB ZB. 

Delovno gradivo predvideva 
predlog in dve varianti, če pred-
log kot edini pravilni ne bi bil 
sprejemljiv. Kljub temu, kot smo 
v prvem delu poudaril i , da zakon 
predvideva učinkovit, tržno pri-
lagodljiv tip banke, v sedanjih 
združenih bančnih sistemih (LB 
ZB, Jugobanki , Beobanki in dru-
gih) ponu ja jo predloge enovitih, 
centraliziranih (republiških) 
bank. 

LB ZB je predložila svojim te-
meljnim bankam osnutek enovi-
te, kapitalno močne in centralizi-
rane banke, dosedanje temeljne 
banke pa bi postale njene filiale. 
Ponujena zamisel je približno 
takšna: 

Vse ustanovitelje temeljnih 
bank v SRS bi LB ZB pozvala, 
da s prenosom svojih deležev iz 
dosedanj ih temeljnih prenesejo v 
novo enovito banko (republi-
ško). Nato pa bi ona s tem kapi-
talom v smislu »racionalnosti« 
(gledamo z njenimi očali) usta-
novila posamezne filiale (hče-
re!). Pri tem se celo obl jubl ja ve-
lika samostojnost in decentrali-
zacija upravl janja in vodenja ob 
enem samem centralnem zboru 
in izvršilnem odboru ustanovite-
ljev (preko 7000 članic in preko 
1,5 milijard drugih komitentov), 
eni pravni osebi, eni bilanci, 
enem, žiro računu itd. Skratka 
popolna koncentracija sredstev 
in skladov, pa tudi enoten soli-
daren način pokrivanja do sedaj 

nakopičenih in bodočih dubio / v 
bankah izven Slovenije ( I B 
Skopje itd.) v breme skupmh 
sredstev v sklade enotne banke. 
Nadal je je predvidena (v tem os-
nutku) tudi ustanovitev speciali-
ziranih bank. 1 na takšnih naj bi 
bila t. i. razvojna banka, v katero 
bi se po »očiščenju« dubio/ 
vključile dosedan je temeljne 
banke sistem I B / B i/ven Slove-
nije, nekatere od teh so blizu ste-
čajev (Skopje, Priština). V enovi-
ti novi banki bi bila skoncentri-
rana tudi vsa republiška sredstva 
(DPS in drugi skladi), kar bi 
omogočalo popolno republiško 
usmerjanje poslovne politike 
takšne banke. 

V bistvu bi pa takšna varianta 
pomenila, kot se navaja v predlo-
gu, »tiho, brez večjih motenj za 
okolje, prelevitev dosedanj ih sa-
mostojnih temeljnih bank v eno-
vito (republiško) banko«. Nanjo 
pa bi bilo direktno vezano tudi 
hranilništvo kot »enovit« tehno-
loški sistem. 

Kdor pozna usmeritev nove 
bančne zakonodaje in sedanjo 
s topnjo organiziranosti takih ve-
likih sistemov, hitro pride do 
spoznanja , da je tak predlog 
»enovite« banke predvsem želja 
političnih struktur centra, ne pa 
tržno učinkovitega bančnega 
podje t ja , ki ga potrebujejo go-
spodarstvo in občani. Predlaga-
telj tega koncepta pa se je soča-
sno zavedal, da takšnega tipa 
banke verjetno ne bo sprejelo 
vse slovensko gospodarstvo (zla-
sti manjša podjet ja ne) oz. njiho-
ve dosedanje temeljne banke, za-
to je predvidel dve alternativi. 
Kot eno teh oblik LB ZB ponuja 
Zvezo bank s centralizirano ban-
čno organizacijo (sedanjo ZB), 
ki niti ni zakonsko možna. Kot 
zadnjo alternativo pa ponuja 
»razpad« sedanjega sistema LB 
ZB na dvoje ali več regijskih po-
slovnih bank. V eno teh pa bi se 
kot jedro vključila dosedanja 
združena banka (beri delovna 
skupnost LB ZB). 

Tudi alternative v takšni ponu-
jeni obliki so bile v temeljnih 
bankah v glavnem zavrnjene. Za-
to je bila oblikovana skupina 
strokovnjakov iz GB Ljubljana, 
GTB Kranj , KBM in drugih, da 
pripravijo svojo varianto nove 
organiziranosti bank. K temu je 
veliko pripomogla tudi naša KB 
Maribor, ki je prvi predlog, kot 

tudi varianti strokovno utemelje-
no zavračala. 

Sedaj se snuje osnutek modela 
(V I B / B ) , ki bt) slonel na preo-
blikovanju sedanjih temeljnih 
bank v nove samostojne banke, 
ustanovljene po principu delni-
ške ali družbene banke, ki bi s 
svojim kapitalom ustanovile t. i. 
sestavljeno banko /a posle, ki bi 
jih nanjo prenesle samostojne 
novoustanovljene banke. l o bi 
bili predvsem posli, ki jih / a ne-
katere banke že do sedaj opra-
vlja Združena banka (posli s tuji-
no, trg denar ja , izobraževanje, 
bančna tehnologija in morda še 
kaj), kar je gotovo racionalneje. 
S prepletanjem ustanovitvenega 
kapitala med temi bankami bi 
uredili tudi vprašanje konsolidi-
rane bilance, nastopanje v tujini 
in jamstvo za obstoječe obveze 
do tujine, skupno nas topanje pri 
l lnanciranju večjih projektov itd. 
Takšna rešitev pomeni novo kva-
liteto, saj bi banke iz dosedanje-
ga sistema LB ZB po novem bile 
samostojni, medsebojno konku-
renčni bančni subjekti, z mini-
malno skupno poslovno politiko 

glede nastopa do tretjih, ne pa 
enovit monopolni bančni sistem 
po sedanjem vzorcu, ki si ga go-
tovo ne želijo ne gospodarstvo 
ne občani. 

Nekaj bank i/ sedanjega siste-
ma I H / B seveda temu modelu 
nasprotuje, kajti v tržnem siste-
mu mora biti banka prilagodljiva 
na ukrepe konkurence, / a to pa 
je treba vedeti nekaj več kot čita-
nje navodil višjih bančnih nivo-
jev. 

Oe takšen model ne bo osvo-
jen, se bo verjetno za nekatere 
banke začela zopet samostojna 
pot, ki pa bo vse prej kot lahka. 

Prav te dni tečejo ključna kon-
.ceptualna razčiščevanja in čas bi 
bil, da bi se v tako pomembno 
opravilo, kot je zasnova novega 
bančnega sistema, vključila vsaj 
gospodarska zbornica, če že niso 
povabljeni ustanovitelji. Hudo 
narobe bo, če bomo prišli v časo-
vno stisko, ki lahko privede do 
slabo domišljenih rešitev. 

O nadal jnj ih aktivnostih v si-
stem l.B ZB in KBM bomo še 
poročali. 

F. Lukman 

ŠE O VPRAŠANJU MARIBORSKIH SPECIAUSTIČNIH AMBULANT V PTUJU 

Začasno je problem odložen 
Leta 1984 je bil na osnovi sa-

moupravnega sporazuma o deli-
tvi dela in medsebojnem sodelo-
vanju med zdravstvenimi delov-
nimi organizacijami v Podravju 
sprejet dogovor, po katerem je 
Splošna bolnišnica Maribor dol-
žna organizirati v Zdravstvenem 
centru dr. Jožeta Potrča Ptuj štiri 
specialistične ambulante . Po be-
sedah predsednika skupščine ob-
činske zdravstvene skupnosti 
Ptuj Franca Lukmana je bilo 
vzrokov za organizacijo teh am-
bulant več. Če jih v H u j u ne bi 
organizirali, bi se moralo okrog 
osemsto pacientov vsak mesec 
voziti v Maribor. V Ptuju so pro-
stori, oprema in srednje izobra-
žen kader, Mariborčani pa sode-
lujejo s specialisti. Omenjena 
specialistična dejavnost je od le-
ta 1984 potekala z večjimi in 
manjšimi težavami, tudi z vmes-
nimi prekinitvami dela v posa-
meznih specialističnih ambulan-
tah. 

Že prvega julija lani je mari-
borska bolnišnica obvestila ptuj-
ski zdravstveni center oziroma 
bolnišnico, da namerava s prvim 
septembrom ukiniti specialisti-
čne ambulante, ker jo v to prisi-
Ijujejo ukrepi republiške Zdrav-
stvene skupnosti Slovenije, ki 
predvidevajo zmanjšanje dopol-
nilnega dela v zdravstvu, in to 

kljub temu da stroške za delo 
specialističnih ambulant pokriva 
Občinska zdravstvena skupnost. 

Le-ta je na osnovi obvestila 
pričela nekatere aktivnosti, četu-
di gre v tem primeru za dogovor 
med izvajalci — Zdravstvenim 
centrom in mariborsko bolnišni-
co. Predvsem se je zavzela za to, 
da se spoštujejo določila samou-
pravnega sporazuma, v katerem 
je tudi zapisan šestmesečni od-
povedni rok, ki ga morata spo-
štovati obe pogodbeni stranki. 

Še v istem mesecu so se priza-
deti sestali. Ptujčani so ponovili 
svojo zahtevo, da vztrajajo pri 
dogovoru in da mariborska bol-
nišnica svojo odločitev vnovič 
pretehta. Mariborčani so s tem 
soglašali in dodali , da bodo v 
kratkem poslali še pisni doku-
ment o tem. Tega do konca leta 
ni bilo. Občinska zdravstvena 
skupnost pa je 25. aprila dobila 
kopijo dopisa, ki ga je maribor-
ska bolnišnica poslala Zdrav-
stvenemu centru Ptuj, da s pet-
najstim majem dokončno prene-
hajo delati specialistične ambu-
lante. 

V tem dopisu so med drugim 
tudi navedli, da je dodatni ra-
zlog, da jim Zdravstveni center 
redno ne poravnava obveznosti 
in da jim dolgujemo za lansko 

oziroma po zaključnem računu 
še nekaj denar ja . Kot je povedal 
Franc Lukman, so v finančni 
službi občinske zdravstvene 
skupnosti Ptuj pregledali plačila 
in ugotovili, da nismo ničesar 
dolžni po zaključnih računih za 
leto 1987 in 1988. Svoje redne 
mesečne obveznosti pa glede na 
težave, ki jih imajo, poravnavajo 
s približno tri tedensko zamudo. 
Podobno je s plačili oziroma fi-
nanciranjem drugih udeležencev 
v svobodni menjavi dela s strani 
skupnosti . Tam so tudi prepriča-
ni, da zgolj denar ne more biti 
vzrok za prekinitev dela. Zato je 
bil potreben ponoven sestanek s 
predstavniki mariborske bolniš-
nice. 

V prejšnji številki Tednika 
smo zapisali, da si v Ptuju priza-
devamo in da bomo naredili vse, 
da ambulante ostanejo. Medtem 
so se zadeve obrnile na bolje. V 
začetku prejšnjega tedna so se v 
mariborski bolnišnici sestali pri-
zadeti in predstavnica občinske-
ga izvršnega sveta oziroma komi-
teja za družbene dejavnosti Silva 
Gor jup , iz zdravstvenega centra 
pa dr. Lojze Arko in Milan Ja-
ger. 

Dogovorili so se o tem, da bo-
do ambulante delale neprekinje-
no naprej. Delati bo pričela tudi 

nevrološka ambulanta , ki so jo 
zaprli prvega aprila letos. Kljub 
temu nekaj dilem še vedno odpr-
tih. Od Mariborčanov Ptujčani 
pričakujejo, da jim bodo pisno 
preklicali odpoved o prenehanju 
dela specialističnih ambulant in 
ob tem tudi navedli pogoje, ki jih 
morajo Ptujčani izpolniti, da bo 
delo nemoteno potekalo. V prvi 
vrsti gre za višjo plačilo, četudi 
že sedaj plačujejo več. Sledil bo 
vnovični sestanek in dokončna 
odločitev. Ptujčanom ne more bi-
ti vseeno, kako se bodo stvari ra-
zreševale; predvsem je potrebno 
zaščititi interese uporabnikov, ob 
tem pa zagotoviti takšno specia-
listično varstvo občanov, ki bo 
najbol j racionalno. Ce bi to de-
javnost v Ptuju prekinili, bi se 
moralo že omenjenih 800 pacien-
tov voziti v Maribor. Nastali bi 
dodatni stroški, kar ob vnovični 
povišani participaciji ne bi bilo 
najboljše za paciente. Poleg tega 
velja opozoriti na dolgo čakalno 
dobo v mariborski bolnišnici — 
v nekaterih primerih tudi devet-
deset in več dni. To pa se ne 
sklada z diagnostiko in s tem, da 
je potrebno bolniku omogočiti 
čim hitrejše okrevanje. Že sedaj 
so nastali veliki in nepotrebni 
stroški, ker od prvega aprila ni 
delal nevrolog. 
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Opredelitev vloge sindikata v statutih podjetij 
Sindikat skladno z mednarodnim sporazu-

mom o ekonomskih, socialnih in kulturnih 
pravicah, ki ga je Jugoslavija podpisala leta 
1971, deluje svobodno, brez omejitev, sklad-
no s svojim statutom oziroma pravili. Po do-
ločbah tega sporazuma je mogoče delovanje 
sindikata omejiti le zaradi nacionalne varno-
sti, javnega reda in miru ter uresničevanja 
pravic in svoboščin drugih. 

Zakon o podjet ju ne določa vloge in nalog 
sindikata v podjet ju . V zakonu je zapisano le, 
da delavski svet podje t ja obravnava predloge 
sindikata v zvezi z uresničevanjem samou-
pravnih pravic delavcev in njihovega gmot-
nega položaja in da se v statutu podjet ja do-
loči način sodelovanja s s indikatom. 

Skladno s temi izhodišči je Republiški svet 
Zveze sindikatov Slovenije v programu aktiv-
nosti organizacij in organov Zveze sindikatov 
Slovenije do 12. kongresa poudari l , da je pri 
opredeljevanju vloge sindikata v statutu pod-
jetja treba uveljaviti načelo, da sta delovanje 
in organiziranost sindikata stvar sindikalno 
organiziranih delavcev in statuta sindikata. V 
statutu podjet ja naj bodo zato le obveznosti 
in odgovornosti samoupravnih in poslovod-
nih organov do sindikata: da zagotovijo sin-
dikatu razmere za svobodno delo in uporabo 
vseh ukrepgv in načinov dela skladno s statu-
tom sindikata za zaščito gmotnega, socialne-
ga in ekonomskega položaja dcHavca; upošte-
vanje njegovih stališč o temeljnih vprašanjih 
položaja delavca; upoštevanje njegovih sta-
lišč o temeljnih vprašanjih položaja delavca 
v odločanju na delavskem svetu in drugih or-
ganih; mo/nos t ; da pred odločanjem o te-
meljnih vprašanjih ponovno preverja stališče 
in interese sindikalno organiziranih delav-
cev; dostopnost do vseh informacij , strokov-
nih podlag za odločanje in možnost sodelo-
vanja pri delu o/ i roma na sejah samouprav-
nih organov; pomoč strokovnih služb pri 
oblikovanju predloga odločitev. 

Ti predlogi pomeni jo minimalni obseg 

opredelitev vloge sindikata v statutih podje-
tij, ki ga zahteva Zveza sindikatov Slovenije. 

V temeljnih (splošnih) določbah statuta 
podjet ja naj se glede položaja sindikata dolo-
či: 

Sindikat v podje t ju pri uresničevanju in 
varstvu družbenoekonomskega, gmotnega in 
socialnega položaja članov sindikata deluje 
samostojno in svobodno skladno s statutom 
Zveze sindikatov in sindikalnimi listinami. 

V posebnem poglavju statuta na j se opre-
delijo naslednje obveznosti samoupravnih, 
poslovodnih in drugih organov podjet ja do 
sindij^.ata: 

Delavski svet, izvršilni organi in poslovod-
ni organ so dolžni pred sprejemom odločitev, 
ki vplivajo na družbenoekonomski in social-
ni položaj članov sindikata, obravnavati 
mnenja in predloge sindikata in se do njih 
opredeliti pred sprejemom dokončne odloči-
tve. To so zlasti odločitve v zvezi z razvojem 
podjet ja (materialni učinki razvoja in investi-
cijskih projektov, spremembe dejavnosti , sta-
tusne spremembe), s samoupravno in delo-
vno organiziranostjo v podjet ju , z delitvijo 
dobička, osebnih dohodkov in sredstev skup-
ne porabe, z uveljavljanjem pravic in obvez-
nosti iz delovnega razmerja, družbenim stan-
dardom, delovnimi razmerami, uveljavlja-
njem nadzorne funkcije delavskega sveta nad 
poslovanjem poslovodnih organov in podob-
no. 

Samoupravni in posU)vodni organi ter 
strokovne službe so dolžne zagotoviti /lasti 
naslednje pogoje za delovanje sindikalne or-
ganizacije oziroma sindikalnih aktivistov: 

vse podatke, informacije in dejstva v 
/ve/ i z delom, poslovanjem in ra/vojem pod-
jetja, ki vplivajo na gmotni in socialni polo-
žaj članov sindikata, in v zvezi z uresničeva-
njem družbenoekonomskih, gmotnih in soci-
alnih pravic članov sindikata (delavcev), ki 
i /virajo iz dela in delovnega razmerja; 

obveščanje (vročanje vabil / gradivom) 

o sejah vseh organov podjet ja in o drugih 
razpravah v podjet ju ter zagotavljanje mož-
nosti, da se teh sej oziroma razprav udeležu-
je jo ; 

prostorske, gmotne in druge razmere za 
de lo ; 

možnost opravljanja sindikalnega dela 
med delovnim časom in plačilo za to delo 
skladno z opredelitvami v sindikalnih listi-
nah. 

Samoupravni in poslovodni organi so dol-
žni zagotavljati, da sindikalni aktivisti in čla-
ni vodstev sindikata v podjet ju zaradi organi-
ziranja in vodenja aktivnosti sindikata, sode-
lovanja na sejah organov podjet ja , izražanja 
mnenj , predlogov, pobud in zahtev sindikata 
v času svojega mandata in po njegovem pote-
ku ne morejo biti klicani na odgovornost in 
tudi ne postavljeni v manj ugoden položaj. 

Sindikat ima pravico, da organizira in vodi 
stavko skladno s sindikalnimi stavkovnimi 
pravili. Samoupravni in poslovodni organi 
morajo zagotoviti, da zoper stavkajoče delav-
ce, ki so stavkali skladno s sindikalnimi stav-
kovnimi pravili (ne glede na to, ali so stavko 
organizirali ali v njej sodelovali), ne bo uve-
den postopek za ugotavljanje njihove odgo-
vornosti, da ne bodo suspendirani in da jim 
ne bo zaradi tega prenehalo delovno razmer-
jt-'-

In za konec poziv osnovnim sindikalnim 
organizaci jam: v javni razpravi o tezah o pre-
novi sindikatov je bila izražena zahteva, da 
se vloga sindikata opredeli v statutih podje-
tij. Republiški svet slovenskih sindikatov je 
to zahtevo upošteval in pripravil predlog be-
sedila ustreznih členov. Naša skupna nalogi' 
sedaj je, da v podjet j ih, v katerih delamo, po-
skrbimo. da bo o sindikatu opredel jeno naj-
manj to, kar je zapisano v tem prispevku, gle-
de na specifičnost posameznega podjet ja pa 
še kaj več. Ne pozabimo: tudi to je pot k pre-
novi sindikata, pot k zagotovitvi sindikalne 
samostojnosti in neodvisno'iti. FB 
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PREDSEDNIK OBČINSKEGA IZVRŠNEGA SVETA TONE ČEH SE JE POGOVARJAL S PTUJSKIMI 
GOSPODARSTVENIKI PREDSTAVNIKI ZDRAVSTVENEGA CENTRA IN ŠOLSTVA 

Vse za ohranitev proizvodnje 
Izvršni svet je tudi v novi sestavi ohranil nekatere oblike in metode 

dela iz prejšnjega mandata. Srečanja : gospodarstveniki in drugimi sodi-
jo mednje. Na ponedeljkovem pogovoru so bili v ospredju rezultati gospo-
darjenja v prvih štirih mesecih letos in reorganizacija ptujskega združe-
nega dela v luči zakona o podjetjih. Gospodarstvo Je tudi v aprilu dobro 
gospodarilo, industrijska proizvodnja se Je v primerjavi : marcem pove-
čala za 2,6 odstotka, sicer pa Je v obdobju Januar—april v primerjavi z 
enakim obdobjem prejšnjega leta večja za 14.1 odstotka. Pogovarjali pa 
so se tudi o nekaterih težavah združenega dela. zlasti še v listih okoljih, 
kjer izvajajo ukrepe družbenega varstva oziroma Je njihovo poslovanje 
kritično. 

Po besedah Draga Krepfla, 
vodja začasnega organa v Agro-
transportu, se stanje v tej prevoz-
niški organizaciji izboljšuje. Iz-
gube v poslovanju v prvih štirih 
mesecih ni bilo. Velik problem 
pa so kadri, ki jih v delovni orga-
nizaciji ni, pa tudi od zunaj ni 
pretiranega zanimanja za zapo-
slitev v njej. Posebej je Drago 
Krepfl opozoril na problem neli-
kvidnosti. Neprestano morajo 
najemati kredite. Znesek se gi-
blje medc 300 in 500 milijoni. 

Polovico tega zneska jim dolguje 
TAM, nekaj dolžnikov pa je tudi 
iz drugih republik. Obresti za 
kredite, da lahko nemoteno po-
slujejo, pa sami plačujejo. Bodo-
čnost ptujskega Agrotransporta 
naj bi bila v povezavi z drugo 
prometno organizacijo. 

Precej težav je tudi v Dimni-
karskem podjet ju , prav tako v 
Elektrokovinarju. V Delti se po 
besedah direktorja Žagarja zade-
ve spreminjajo na boljše. Sprejeli 
so paket ukrepov za izboljšanje 

stanja in prvi rezultati so že. V 
zadnjem mesecu so tudi znatno 
povišali osebne dohodke. Je pa 
resna nevarnost, da eden od več-
jih tujih partnerjev odpove sode-
lovanje in brez dela lahko ostane 
IGO do 120 delavcev. Tone Ceh 
je povedal, da se bo izvršni svet v 
kratkem sestal z vodstvom Labo-
da in skušal urediti sporna vpra-
šanja. Nič manjše težave nimajo 
v TVI v Majšperku. Jože Pavle-
nič je prepričan, da bo »republi-
ka« končno že morala nekaj 
storiti v korist tekstilne industri-
je. 

Vodja PO Agisa Jože Botolin 
je opozoril na težave pri poslova-
nju s tujino, sa j nas »zunanji 
partnerji ne jemljejo več resno.« 

Da gre v tej organizaciji na bolje, 
pove tudi podatek, da bodo v 
kratkem zaposlili petdeset novih 
delavcev. Jože Botolin je tudi 
vprašal, kako to, da zadeve pri 
zazidalnih načrtih potekajo tako 
počasi. Agis ga j e naročil že pred 
18 meseci in ga še nima. Podje-

tje, ki nima prostorskega načrta, 
je obsojeno na propad. Govoril 
je tudi v imenu gradbenega od-
bora za gradnjo porodnišnice in 
povedal, da je tudi najcenejše 
oziroma najugodnejša ponudba 
za deset milijard predraga glede 
na trenutno razpoložljive vire de-
nai ja . 

Na ponedeljkovem pogovoru 
so gospodarstveniki tudi soglaša-
li, da je potrebno jasno in glasno 
povedati, kakšen je odnos ptuj-
skega združenega dela do nove 
bančne organiziranosti oziroma 
kakšno banko potrebuje tržno 
gospodarstvo. Franc Lukman, 
direktor ptujske poslovne enote 
KB Maribor, j e predlagal poseb-
no razpravo o tem vprašanju. S 
tem so soglašali in dodatno pred-
lagali še razpravo o turizmu. Gre 
za občutljivi vprašanji, ki zahte-
vata temeljito obravnavo in zato 
vsaka ihtavost lahko naredi več 
škode kot koristi. 

Tone Ceh se je ptujskim go-
spodarstvenim zahvalil za nese-
bično pomoč in veliko požrtvo-
valnost pri reševanju Zlatega no-
ja . Brez njihovega sodelovanja 
gradnje ne bi mogli začeti. 

Na koncu razprave so gospo-
rarstveniki soglašali, da je po-
trebno v organizacijah združene-
ga dela narediti vse, da se ohrani 
doseženi nivo industrijske proiz-
vodnje, in da naj ne bi bilo ob 
koncu leta nobene organizacije, 
ki bi imela slabše rezultate od ti-

stih v prejšnjem letu. V delovnih 
organizacijah morajo tudi zavze-
to delati na področju uresničeva-
nja zakona o podjetjih ter pripra-
vili ukrepe za vstop v Evropo 
1992. 

Predstavniki ptujskega gospo-
darstva so v ponedeljek tudi načel-
no soglašali, da je treba pomagali 
zdravstvenemu centru dr. Jožeta 
Potrča Ormož Ptuj pri nabavi 
najnujnejše zdravstvene opreme. 

Kako bodo to izvedli, ho znano v 
prihodnjih dneh. V centru so izra-
čunali. da bo moral vsak zaposleni 
v ptujski občini, če hi želeU kupiti 
trenutno najpotrebnejši aparat 
biokemični analizator, prispevati 
okrog sto tisoč dinarjev. , 

I 
S pomočjo denarja združenega 

dela rešujejo podobne težave tu-
di v drugih zdravstvenih organi-
zacijah. Tudi v Ptuju je bilo v 
preteklosti več podobnih akcij, 
vendar niso dale pričakovanih 
rezultatov, ker niso bile organizi-
rane. Po besedah direktorja 
Zdravstvenega centra Milana Ja-
gra se zadeve sedaj spreminjajo 
in uveljaviti želijo organizirano 
donatorstvo. 

Odgovorni delavci ptujskega 
gospodarstva pa tudi soglašajo, 
da v mestu končno naredimo ko-
nec prometnemu neredu. 
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Danes bodo zborovali člani ptujskega 
Turističnega društva 

Po dveh letih bodo člani najstarejšega turističnega društva v občini 
in tudi širše ocenili svoje turistično poslanstvo. Glavne naloge turistične-
ga društva so v turistični vzgoji prebivalstva, pospeševanju turistične pro-
pagande in informacijske dejavnosti, v pomoči pri ustvarjanju in izboljše-
vanju materialnih in drugih razmer za sprejem in bivanje gostov, v skrbi 
za lepo in urejeno okolje ter vzpodbujanju aktivnosti članov. 

Turizem je sinteza najpo-
membnejših kulturnih, gospo-
darskih, zabavnih in drugih pri-
reditev. Tako bi morali razumeti 
tudi delo turističnega društva. Pa 
ni tako; sebični smo in turistično 
društvo imamo vse prevečkrat za 
enako športnikom, gasilcem, 
upokojencem in drugim. Turi-
zem pa je strnitev vseh teh dejav-
nosti, zato bi turistična društva 
morala združevati vse društvene 
dejavnosti v nekem kraju. Tako 
naj bi v turističnih društvih ne 
skrbeli samo za lepo okolje, pri-

reditve, temveč tudi za v ^ o j o , 
torej za privzgajanje najbol j 
splošnih človeških značilnosti, ki 
j im pravimo stiki z domačini, pa 
tudi s tujci v kraju. Naposled si 
moramo biti tudi enotni, da turi-
stično društvo ni gospodarska, 
temveč družbena organizacija 
kot takšno ga moramo tudi oce-
njevati. 

V zadnjih letih j e Turistično 
društvo Ptuj uspešno vodila 
Zvonka Kneževič. Njegova de-
javnost je bila dobra , če že ne za-
dovoljiva. V Turističnem biroju 

je nekaj priznanj širšega okolja. 
V društvu je nekaj nad tristo čla-
nov — brez FK>dmladkarjev, ki 
delajo na ptujskih osnovnih šo-
lah. V bodoče na j bi vključili tu-
di srednješolsko mladino. Ta po 
končanem osnovnem šolanju ni-
ma več stika s turistično dejav-
nostjo. Morali pa bi mlade na-
učiti imeti to mesto rad, sicer si 
prave bodočnosti za turizem na 
moremo zamišljati. 

Članstvo je zgolj na papirju, 
zato bo današnji zbor na Svabo-
vem prav priložnost, da člani po-
vedo, kaj želijo od društva v bo-
doče. Vsak udeleženec zbora bo 
prejel vprašalnik in zaželeno je, 
da nan j odgovori. S tem bo kori-
stil sebi in društvu. 

Turistično društvo se zaveda, 
da bo v bodoče moralo v do-

bro svojega kraja in širše nare-
diti več. Ima ambiciozne načrte 
na področju turistične vzgoje 
prebivalstva in tudi vodnikov. V 
Ptuju primanjkuje kakovostnih 
turističnih vodnikov, Ptujčanom 
pa manjka tudi splošno turisti-
čno znanje o kraju in okolici. 

Nalog za bodočnost je veliko. 
Po besedah predsednice Zvonke 
Kneževič naj bi društvo že v 
kratkem spremenilo svoja pravi-
la, temeljito analiziralo svojo or-
ganiziranost, razmislilo o organi-
zaciji službe, ki na j bi jo imelo, 
izbralo prave ljudi za bodoče de-
lo ter tudi v prihodnje bolj uspe-
šno uresničevalo znane naloge. 

Na Švabovo bo udeležence 
občnega zbora peljal avtobus, in 
to ob 16. uri. Čaka jih pred Turi-
stičnim birojem. 

Tudi komunalni skupnosti primanjkuje denarja 
Minuli četrtek, 18. maja, so se sestali na 

skupni seji delegati obeh zborov skupščine 
samoupravne komunalne skupnosti občine 
Ptuj, ki jo vodi Marjan Ostroško. 

K poročilu o delu komunalne skupnosti v 
minulem obdobju niso imeli pripomb, sa j so 
lahko ugotovili, da je bilo predsedstvo skup-
ščine v minulem obdobju zares aktivno, o če-
mer priča tudi število sej. Nič manj aktivni 
pa niso bili drugi organi skupnosti, sa j so 
sproti reševali vse nesporazume in vodili po-
litiko dogovorjenega programa v okviru real-
nih možnosti. 

Tudi k realizaciji programa gradnje vodo-
vodnih in kanalskih objektov ter k realizaciji 
finančnega načrta z investicijskimi programi 

za minulo leto 1988 delegati niso imeli pri-
pomb. 

Največ besed in pr ipomb pa je bilo k peti 
in šesti točki dnevnega reda. Bistvena spre-
memba samoupravnega sporazuma o teme-
ljih plana samoupravne komunalne skupno-
sti občine Ptuj za obdobje 1986 —90 je zviša-
na stopnja prispevka za vzdrževanje komu-
nalnih objektov skupne rabe s sedanjih 1,10 
na 1,60 odstotka od bruto osebnih dohodkov 
zaposlenih. Doslej se je namreč za vzdrževa-
nje javne razsvetljave, zelenic, parkirišč, plo-
čnikov, parkov in drugih objektov skupne ra-
be zbiralo premalo denai ja , da bi lahko vse 
potrebe uresničili. Tako so zaradi pomanjka-
nja sredstev nekateri programi enostavno iz-

padli, mnogi pa so bili močno skrčeni. Tako 
je tudi s programom gradnje vodovodnih in 
kanalskih objektov ter objektov skupne rabe 
za prihodnje leto. Zaradi zmanjšanja obsega 
ali celo izpada posameznih del (investicij v 
posameznih KS) so imeli delegati iz krajev-
nih skupnosti največ pripomb. 

Tako so se kar vrstile pripombe iz KS Iva-
na Spolenaka, Majšperka, Turnišč, KS Sto-
perce, Dolena in Rogoznica. Tehtna je bila 
tudi pripomba KS Borisa Ziheria, češ da 
vzdrževalci ne odvažajo smeti iz zabojnikov 
redno, delajo pa tudi površno, saj ob odvozu 
precej smeti raztrosijo po ulicah. Ob koncu 
pa so delegati dali še soglasje k izvzemu dela 
Rajšpove ulice iz javne uporabe. 

-OM 

Občinska revija otroških in 
mladinskih pevskih zborov 

občine Ormož 
Pesem je bila, je in bo ostala izpoved ljudi v najrazličnejših oblikah življe-

nja. Ljudje pojejo, ko so žalostni, v pesmi izražajo veselje, razigranost, šegavost. 
Pesem je glasba. To je govorica, razumljiva vsem, to je govorica, ki gre od srca 
do srca. Oblikuje značaj in združuje ljudi za skupne cilje, utrjuje vero v življe-
nje, napredek in v srcih ljudi vžiga ljubezen do domovine in vsega človeštva. In 
če ta govorica prihaja iz otroških ust, je toliko bolj čustvena, občutena in pre-
tresljiva. 

Vse to in še več je lahko poslušalec občutil ob poslušanju otroških in mla-
dinskih pevskih zborov občine Ormož v soboto, 20. maja, v Ormožu. Nastopilo 
je 12 zborov osnovnih šol občine Ormož. Posebnost je bil zbor cicibanov Osno-
vne šole Ormož, ki so ob klavirski spremljavi in spremljavi orfovega instrumen-
tarija zapeli tri pesmi. Vsak zbor je zapel po tri pesmi, združeni otroški zbori so 
zapeli dve skupni pesmi, prav tako tudi mladinski zbori. Otroški zbori (osnov-
nih šol Kog, Miklavž, Velika Nedelja, Središče, Ormož in Tomaž) so bili nekoli-
ko manj številčni. Večja možičnost je bila pri mladinskih zborih (OŠ Središče. 
Velika Nedelja, Miklavž, Tomaž in Ormož), kjer sta bila po številu pevcev v os-
predju zbora iz Miklavža (62 pevcev) in Ormoža (74 pevcev). 

Petje ob klavirski spremljavi harmonike je bilo ubrano in je poliro zvenelo 
v prav tako polni dvorani doma kulture v Ormožu. Vida Topolovec 

Govori se... 
— ;pravzaprav je vse bolj očit-

no, da ima rubrika Govori se... 
veliko moč. 

Ko smo zapisali, da je tudi oko-
li naše hiše visoka trava. Je Martin 
Ozmec <novinar) zarobanlil, da 
nas že ne bodo vlačili po časopisih. 

Pa Je drugo Jutro prinesel koso in 
» — travca rosna, kosa ostra ...« 
Okolica hiše Je pokošena. naj živi 
rubrika Govori se! (p. s. Nekaj za-
mahov Je naredil tudi direktor, f 

— daje naša občina v zname-
nju birm. Najsrečnejši birmanec je 
Zlati noj. Botri kar tekmujejo, kdo 
bo stisnil v žep kakšno milijardo. 
Seveda, sramoto Je treba oprati. 

— da Je na birmah ko v študi-
jih največjih fdm.skih družb. Botri 
skačejo okrog z videokamerami. 

da človek sploh ne vidi. kaj .se do-
gaja. Partija pa si ob tem misli: 
»Le zakaj ni nihče posnel tistega 
edinega, kije lani stopil v naše vr-
ste?* 

... da so se birmanskemu ob-
darovanju pridružili tudi naši mili-
čniki. 

S hvaležnostjo v srcu jim izreka-
mo zahvalo v imenu vseh, ki so jim 
v teh dneh vrnili predmete, ki jih je 
ptujska lopovska druščina pokrad-
la pred letom. 

... da bi bittre potrebovale tudi 
mnoge delovne organizacije. Zla-
sti hi bili dobrodošli tisti tujega iz-
vora. Morda bi pa dobih še kak-
šen hotel v Toplicah, upravljalca 
za Bori. kogarkoh za turniški grad 
in lako naprej. 

O INFORMIRANJU V JLA 

Pero mora biti kritično 
— pa tudi objektivno! 

Čeprav je povsem logično, da vojaške strukture pri nas ohranjajo 
črto ločnico med tistimi informacijami, ki so za širšo javnost, in med 
onimi, ki zaradi varnosti naše države to niso, je zadnje čase vendarle 
čutiti nekoliko bolj odprte in svobodne poglede na informiranje zno-
traj JLA, pa tudi navzven. To smo med drugim lahko ugotovili tudi 
novinarji, ki poročamo o vojaških zadevah, na razgovoru s predstav^ 
niki mariborskega korpusa minuli četrtek, 18. maja, v prostorih doma 
JLA v Mariboru. 

Zaradi vojaške hierarhije in različnih pristojnosti posameznih vo-
jaških organov ter starešin sicer pogosto prihaja do prepočasnega pre-
toka posameznih informacij, vendar to ne pomeni zapiranja informa-
cij. Tudi tako imenovanih tabu tem je vedno manj, saj se v vojaših or-
ganih trudijo, da bi z dogajanji znotraj JLA in tistimi, ki so z JLA te-
sno povezana, čimprej in čimbolj popolno seznanili širšo javnost. 

Polkovnik Alojz Lipnik je poudaril, da so stiki z javnostjo in ob-
veščanje o JLA na našem območju dokaj dobri, zato zagotovo ni na-
ključje, da so vojaki in starešine spoštovani tudi v okolju, kjer prebi-
vajo. Ob tem je bilo poudarjeno, da pero, ki piše, mora biti ostro in 
kritično; a vsi tisti, ki ga držijo v rokah, se morajo zavedati tudi tega, 
da mora biti pravično in predvsem objektivno. 

Sicer pa si v JLA prizadevajo, da bi stike z okoljem zunaj vojaš-
nic osvežili z novostmi, ki bi v obojestransko korist pomenile korak 
naprej. Pri tem pa seveda trkajo na zavest posameznih novinarjev, ki 
spremljajo te dogodke, kajti javnost vendarie sprejme informacijo v 
takšni obliki, kot je podana. M. Ozmec 

Kulturni križemkražem 
PTUJ 

• V osnovni šoli Toneta Žnidariča bo jutri, 26. maja, ob 18.30 
koncert mladih pevcev te osnovne šole. Kot gost bo nastopil 
harmonikarski orkester Glasbene šole Karola Pahorja Ptuj 

O R M O Ž 
• V Kulturnem domu bo v torek, 30. maja, nastopila gledališka 

skupina Prcfsvetnega društva Simona Gregorčiča iz Velike 
Nedelje z znano ljudsko igro Miklova Zala. Gre za dobrodel-
no predstavo, katere izkupiček je namenjen Društvu za cere-
bralno paralizo občin Ormož in ftuj. 

U U B U A N A 
• V spodnji dvorani Slovenskega mladinskega gledališča bodo 

v torek, 30. maja, gostovali člani Gledališča III in Plesne sku-
pine T4 Delavskega prosvetnega društva Svoboda Ptuj s 
predstavo Daneta Zajca Otroka reke v režiji Branke Bezeljak-
Glazer. 

PTUJ 
• Do konca maja si še lahko v Ljudski in študijski knjižnici v 

Ptuju ogledate razstavo 1. MAJ 1889— 1989. Gre za zgodovin-
ski prikaz praznovanja 1. maja s posebnim poudarkom na 
praznovanja v slovenskem prostoru in še posebej na ptujskem 
območju. Y 

Pesem in diapozitivi 
v ponedeljek se nam obeta zanimiv večer petja in umetniške fo-

tografije v obliki diapozitivov. Za kaj gre? Komorni moški pevski 
zbor iz Ptuja, ki se bo pod vodstvom Franca Lačna predstavil na svo-
jem dmgem letošnjem koncertu, je povabil k sodelovanju Bojana 
Adamiča, našega znanega skladatelja in dirigenta, ki pa se bo tokrat 
predstavil z umetniško fotografijo. Tematika njegovega ciklusa so ma-
ske in predvsem ptujski kurenti, tako da je največ del nastalo ob ptuj-
skem kurentovanju. 

Ljubitelji petja in fotografije so torej vabljeni v ponedeljek, 29. 
maja, ob 20. uri v dvorano Narodnega doma v Ptuju. 

Poročilo prognostične 
službe 

1. Vinogradi 
V vinogradih bo potrebno opraviti prvo redno škropljenje proti 

peronospori. Priporočamo, da ga opravite med 24. in 29. majem. 
Uporabljali bomo eno izmed naslednjih kombinacij, da vinograde za-
varujemo hkrati proti oidiju: 0,2-odstotni antracol -I- 0,3-odstotni co-
san ali 0,25-odstotni dithane + 0,3-odstotni cosan ali 0,2-odstotni tol-
pet 0,3-odstotni cosan. V vinogradih, kjer se je na mladikah pojavil 
botritis, priporočamo zadnjo kombinacijo. 

2. Jablane 
Zaradi dolgega deževnega obdobja moramo pri jablanah upora-

biti kurativne fungicide proti škriupu, hkrati bomo uporabili tudi pre-
parate proti plesni. Pred vsakim škropljenjem moramo pregledati ce-
loten nasad, da ugotovimo zdravstveno stanje. Zraven škrlupa in ple-
sni se v tem času pojavlja tudi veliko škodljivcev. Najpogostejši so: li-
stni zavrtači, rdeči pajek, listne uši. Proti škriupu in plesni bomo 
uporabljali: O,I-odstotni baycor -I- 0,25-odstotni dithane + 0,05-od-
stotni bayleton ali 0,15-odstotni topas C. 

Proti listnim zavrtačem bomo uporabili 0,15-odstotni minerin 10, 
proti rdečemu pajku 0,50-odstotni nissorun, proti listnim ušem pa 
0,05-odstotni pirimor. 

3. Višnje 
Višnje varujemo pred luknjičavostjo, monilijo in pegavostjo z na-

slednjimi fungicidi: O, I-odstotni delan ali 0,08-odstotni enovit M; zra-
ven še dodamo insekticid proti listnim ušem in češnjevi muhi: 
0,15-odstotni lebaycid ali O, I-odstotni anthio 33. 

Opozorilo 
Pred vsako uporabo pesticidov preberite navodilo proizvajalca! 

Strokovna služba za varstvo rastlin 
Kmetijski kombinat Ptuj — 
T O Z D Slovenske gorice-Haloze 
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»Trsi prijateljstva« iz Ptuja rastejo v Celovcu DRUGI 
O NAS 

75 vinskih trsov sorte l.aški riAling 
je delegacija mesta Ptuja pod vodstvom 
predsednika SO Ptuj Cora/da ^mavca 
pred kratkim predala mestu Celovcu. 

Po pozdravnemu govoru na magistratu 
so po natančnih navodilih strokovnja-
kov prijateljskega mesta Ptuja na je-
zerskem travniku nad Vrbskim jeze-
rom posadili vinske trse. 

Dobri odnosi s Ptujem obstajajo od 

icia ivoO, v zaUni ih letih pa so se 
s t o p n j e v a l i . Ž u p a n G u g e n b e r g e r j e 
p o u d a r i l , d a j e l a n s k o l e t n a vožn ja s 
p o s e b n i m v l a k o m na p a r n o v leko pri-
pe l j a l a v P tu j p r e c e j š n j e š tevi lo C e-
l o v č a n o v , ki so se l a h k o prepr iča l i o 
v l j u d n o s t i in tur i s t ičn i p o n u d b i regi je . 

P r e d s e d n i k .SO P t u j G o r a z d Ž m a v c 
j e označ i l p o s a d i t e v v inske t r te kot iz-
raz p r i j a t e l j s tva . P o u d a r i l j e s o d e l o v a -
n j e m e d m e s t o m a na raz l ičn ih po-

d r o č j i h in povab i l / u p a n a G u g e n b e r -
g e r j a , da 6. a v g u s t a ob i š če R u j na 
pros lav i j u b i l e j a iy20- le tn ic i l^tuja. 

G e n e r a l n i d i r e k t o r K K P tu j tov. 
B r a n k o G o r j u p j e ce lovški v i n o g r a d 
označ i l kot i n t e r n a c i o n a l n i k ra j , k j e r 
so o d leta 1974 posad i l i v i n s k o t r to iz 
raz l ičn ih mest . 

Pri izbiri so r t e so upoš teva l i p o d -
n e b j e K o r o š k e ter z a t o posad i l i Laški 
r iz l ing. 

Z a gos te iz J u g o s l a v i j e so pr i redi l i 
na mag i s t r a tu p o k u š n j o ce lovškega 
v ina . Na s p r e j e m u so bili p o d ž u p a n 
Val ter C a n d u s s i , d i r e k t o r m e s t n e g a 
p a r k a ing. G e r h a r d Sevde l , gene ra ln i 
konzu l S h R J Borut Miklavč ič , konzu l 
F r a n c Mikša , z a s t o p n i k i avs t r i j sko- ju -
g o s l o v a n s k e d r u ž b e in p r e d s e d n i k dr . 
Er ich L i n d n e r . 

Č a s o p i s d e ž e l n e g a g l a v n e g a mes ta 

Izvršni svet SO Ptuj razpisuje na podlagi 2. čl 
pravilnika o pogojih in postopku za prodajo sta-
novanj, stanovanjskih hiš. drugih stavb in posa-
meznih delov stavb (Ur. vest. občin Ormož in 
Ptuj, št. 2/1987) 

JAVNO DRAŽBO 
za prodajo dela zgradbe Minoritskega samostana 
sv. Petra in Pavla v Ptuju, Trg svobode 1, ki je 
družbena lastnina in je imetnik pravice uporabe 
občina Ptuj. 

1. Predmet javne dražbe sta dva zasedena pro-
stora v pritličju zgradbe Minoritskega samostana 
sv, Petra in Pavla v Ptuju, Trg svobode 1, v skupni 
izmeri 26,50 m'. 

2. Prostori v Minoritskem samostanu, ki so 
predmet javne dražbe, se prodajo za opravljanje 
takšne ali sorodne dejavnosti, ki se v objektu že 
izvaja. 

3. Izklicna cena ponujenega dela zgradbe zna-
ša 9,550,220 din. 

4. Interesenti morajo do začetka javne dražbe 
položiti varščino v višini 10 % izklicne cene. Sred-
stva se nakažejo na račun Samoupravne stano-
vanjske skupnosti občine Ptuj pri KB Maribor — 
poslovna enota Ptuj, št. 52400-662-5-26801. 

5. Kupec mora plačati kupnino v 30 dneh po 
sklenitvi pogodbe. 

6. Javna dražba se razpisuje za ponedeljek, 19. 
junija 1989, ob 8. uri v prostorih komiteja za urba-
nizem, gradbene in komunalne zadeve občine 
Ptuj, v Ptuju. Srbski trg 1, soba št. 4. 

7. Vsa pojasnila v zvezi z razpisom javne draž-
be so na voljo pri komiteju za urbanizem, gradbe-
ne in komunalne zadeve občine Ptuj, Srbski trg 1, 
v sobi št. 4. 

IZVRŠNI SVET 
SO PTUJ 

Mladi v projektu prenove ZK 
ZK bo privlačnejša za nove generaci je le z uveljavitvijo INTE-

L E K T U A L N E S V O B O D E Z N O T R A J ZK. 
P O P O L N A I N T E L E K T U A L N A SVOBODA Z N O T R A J S A M E 

Z V E Z E K O M U N I S T O V mora postati teoret ično in prakt ično načelo 
ZK, j a sno zap isano tudi v statutu in p rogramu. To je zagotovilo, da 
bo privlačna za vrste mladih generaci j ter za povezovanje in pridobi-
tev ustvarjalnih intelektualnih potencialov naše družbe. Samo s tem 
korakom bo ZK ponudi la mladi generacij i širši prostor intelektualne 
svobode, kot ga lahko ponud i jo drugi družbeni sistemi in stranke. 

Resnične prenove ZK ni mogoče doseči zgolj z izbol jšanjem me-
tod in oblik dela, temveč le s p r ihodom novih generaci j v ZK. 

Današn je mlade generaci je ne sp re jemajo nikakršnega apr iorne-
ga b ianco oprede l jevanja , ki bi j ih kakorkoli intelektualno in vredno-
stno vezalo na take ali d rugačne iz preteklosti podedovane stereotipe, 
načine razmiš l janja , takšne ali d rugačne dogme, pa na j j im ponu ja 

cerkev ali parti ja — katerakoli zveza. Mladi (po srcu) želijo ohraniti 
intelektualno neodvisnost do vseh aktualnih vprašanj današn jega ča-
sa — tudi za ceno konflikta z obstoječo d ružbeno s tvarnost jo in ideo-
logijo. 

V odnosu do mlade generacije želi ZK postaviti v ospred je kot 
temel jno zahtevo ali pogoj članstva v ZK opredeli tev za samoupra-
vl janje in socializem, pripravl jenost boriti se aktivno za takšno podo-
bo samouprav l j an ja in socializma, ki ustreza zgodovinski epohi , in ne 
nazadnje hotenja , pr ičakovanja in upan j a sodobnih mladih generacij . 

Projekt prenove ZK — pomladi tev ni zaznamovan na kontrapro-
dukt ivnem novačenju za vsako ceno, temveč je premišljena usmeritev 
na vsakodnevne in globalne družbene probleme, zato da soustvarja 
odpr t manevrski prostor vsem demokra t ičn im silam — z mladimi 
vred. 

Vsebino izbrala: S. S. 

Operativni načrt vsebinskih in kadrovskih priprav 
na kongres ZKS in ZKJ v občini Ormož 

N a minuli seji občinskega komite ja Z K S 
Ormož so sprejeli operat ivni načrt vsebin-
skih, organizaci jskih in kadrovskih pr iprav 
na 11. kongres Z K S in 14. kongres ZKJ , ki 
bosta konec novembra in v začetku decembra 
letos. 

Osnovni d o k u m e n t pri pr ipravah na kon-
gresne d o k u m e n t e je Prenova ZK, ob tem pa 
tudi razprava o poli t ičnem plural izmu. Orga-
nizirane bodo v osnovnih organizaci jah Zve-
ze komunis tov ter po gospodarskih in druž-
benih področj ih , vodili pa jih b o d o sekretarj i 
osnovnih organizaci j , člani občinskega komi-
teja Z K S in člani C K ZKS. Na jpozne j e do 
15. ma ja bodo evidentirali možne kand ida te 
za vodstva osnovnih organizacij , za člane ak-

cijskih skupin pri predsedstvu občinskega 
komiteja Z K S Ormož, organe Z K v občini, 
delegate za I I . kongres Z K S in 14. kongres 
ZKJ . Ob evident i ranju mora jo komunist i od-
govorno oceniti delo posameznega kandida-
ta. Priporočlj ivo je , da evident i ra jo v vse že 
omen jene organe več žensk in mlajših članov 
ZK. 

Programsko-voli lne konference osnovnih 
organizaci j ZK m o r a j o biti opravl jene do 15. 
septembra letos. Na njih bodo komunist i iz-
volili nova vodstva, člane ^akcijsko-projek-
tnih skupin pri občinskem komiteju ZK, de-
legate za občinsko vol i lno-programsko se jo 
in se izrekli o kandida t ih za nov občinski ko-

mite, za člane predsedstva in o delegatih za 
oba kongresa. 

Programsko-voli lna konferenca , kjer bodo 
izvolili vodstvo občinske organizaci je ZK, 
mora biti opravl jena do konca letošnjega ok-
tobra . Hkrati z vsemi že omenjen imi aktiv-
nostmi bo tekla tudi razprava o drugih kon-
gresnih dokument ih - o statutu ZKS, raz-
vojnih vprašanj ih družbe in še o čem. 

Pred člani ZK je brez dvoma zelo odgovo-
ren t renutek. Časa je dovolj , da opravi jo ka-
d rovan je odgovorno in na vse dolžriosti v 
Zvezi komunis tov postavijo l judi, ki bodo 
zavzeto krepili ide jno in akcijsko enotnos t v 
ZK ter delali v prenovl jenem duhu . 

Vida Topolovec 

Aktivnosti bratskih občin v letu 1989 
Koordinaci j sk i o d b o r za sode lovanje bratskih 

občin SRH in SRS je na seji v Koprivnici sprejel 
p rogram medrepubl i škega sode lovanja v okviru 
28. s rečanj brats tva in pri jatel jstva Klanjec '89. V 
posameznih obč inah b o d o v letu 1989 predvsem 
nas ledn je akt ivnost i : 

KLANJEC 
Študijski dan slušateljev poli t ične šole Z K S Ptuj 

in s indikalne šole ZSS Ptuj v politični šoli ZKJ Jo-
sip Broz-Tito Kumrovec , v Predilnici b o m b a ž a in 
v Galeri j i An tuna Avgustinčiča v Klan jcu . 

X I X . revija kul turnih skupin osnovnih šol brat-
skih občin v Kumrovcu 6. ma ja 1989 ob 16. uri, na 
kateri je obč ino Ptuj zastopal harmonikarsk i orke-
ster Glasbene šole Karo la Pahor ja Ptuj . 

Špor tna t ekmovan ja delavcev bratskih občin v 
Tuhel jsk ih Topl icah v oktobru 1989 ter konec leta 
zakl juček 28. s rečanj bratstva in pri jatel js tva Kla-
n jec '89. 

CAKOVEC 
Radi jske o d d a j e in sporoči la Iz naših bratskih 

občin — Radio in časopis Med imur j e Cakovec . 
Atletski tek v počasti tev dneva osvobodi tve Me-

d imur j a , na katerem so sodelovale ekipe bratskih 
občin, med nj imi tudi iz Ptuja. 

Prvomajsko srečanje delovnih ljudi in občanov 
Med imur j a , na katerem je nastopal vokalno-in-
s t rumentalni ansambel Prijatelji iz Ptuja . 

Aktivnosti ob dnevu samoupravl ja lcev Jugosla-
vije v Cakovcu . 

VI. s rečanje delavcev pisateljev in bratskih ob-
čin ob dnevu bratskih občin — v Cakovcu , 16. sep-
tembra 1989. 

Filatelistična razstava filatelistov bratskih občin 
ob dnevu republ ike v Cakovcu . 

IVANEC 
Radi jske o d d a j e Iz naših bratskih občin — Ra-

dio Ivanec. 
Prvomajsko srečanje delavcev v Tiglinu s kul-

turn im p rog ramom in športnimi tekmovanj i . 
XX. obletnica radi jske pos ta je Ivanec s kultur-

nim p rogramom skupin iz Ivanca in Ptuja. 
Razstava l ikovnih del l jubiteljev l ikovne ustvar-

jalnost i bratskih občin v Ivancu. 
Nočni part izanski marš po poteh ivanške parti-

zanske čete s sode lovan jem mladih iz bratskih ob-
čin - v oktobru 1989. 

KOPRIVNICA 
Radijske o d d a j e in sporočila Iz naših bratskih 

občin — radio in časopis Glas Podravine Kopriv-
nica. 

Posvetovanje s indikalnih delavcev bratskih ob-
čin o prenovi Zveze s indikatov Jugoslavi je — v 
Koprivnici . 

Prvomajsko srečanje delovnih ljudi in občanov 
v Podravkinem rekreaci jskem centru Starigrad, na 
katerem je nas topal ansambel Zrelo klasje D P D 
Svoboda Ptuj. 

Posvetovanje s indikalnih delavcev novinar jev o 
in fo rmi ran ju v združenem delu — v Koprivnici , 
sep tembra 1989. 

Avtoreli bratskih občin v Koprivnici . 
Aktivnosti učencev in delavcev pobra ten ih os-

novnih šol Branko Jambrešič-Zriko Koprivnica in 
Olga Meglič F^uj. 

KRAPINA 
Radi jske o d d a j e in sporočila Iz naših bratskih 

občin — radi jska pos ta ja Hrvatsko Zagor je in ča-
sopis Krapinski vjesnik. 

Proslava ob dnevu samoupravl ja lcev Jugoslavi-
je v Krapini , na kateri bo nastopal moški pevski 
zbor Tovarne obutve Turnišče iz občine Lendava. 

Dan bratskih občin v Tednu kajkavske kul ture 
Krap ina '89 s ku l tu rno prireditvijo bratskih občin, 
razstavo ženskih ročnih del, razstava in posvetova-
nje obrtnikov bratskih občin — v Krapini , septem-
bra 1989. 

Revija revolucionarnih pesmi bratskih občin v 
Krapini , ok tobra 1989, na kateri bo občino Ptuj 
zastopal moški pevski zbor Gra jena . 

LUDBREG 
XIL medrepubl i ška vaja enot in š tabov za civil-

no zaščito bratskih občin Brats tvo—enotnost—so-
l ida rnos t—Ludbreg '89, v Ludbregu, jun i ja 1989. 

LENDAVA 
Radijske o d d a j e Iz naših bratskih občin — Ra-

d io Murska Sobota . 
Prvomajski piknik v Lendavi, na katerem je na-

s topalo žensko gledališče G o r n j e Jesenje iz občine 
Krapina . 

Posvetovanje predsednikov izvršnih svetov ob-
činskih skupščin bratskih občin o možnost ih go-
spodarskega sode lovanja — v Lendavi, ma ja 1989. 

Posvetovanje s indikalnih delavcev bratskih ob-
čin ob dnevu samoupravl ja lcev Jugoslavije o vlogi 
osnovne s indikalne organizacije in o samoupra -
vl janju v pod je t ju — v Lendavi. 

M A R I B O R - T E Z N O 
Radijske o d d a j e in pisna sporočila Iz naših 

bratskih občin — Radio Mar ibor in Večer. 
Slikarska koloni ja delavske likovne ustvar ja lno-

sti bratskih občin v Omišl ju na otoku Krku, m a j 
1989. 

Posvetovanje s indikalnih delavcev in aktivistov 
S Z D L bratskih občin o S Z D L in poli t ičnem plura-
lizmu ter o vlogi in nalogah zveze s indikatov v 
frontni vlogi S Z D L v p rehodnem obdob ju — Ma-
ribor, juni ja 1989'. 

Posvetovanje s indikalnih delavcev bratskih ob-
čin o vsebinskih in kadrovskih pr ipravah na kon-
grese Zveze s indikatov z vidika samos to jne vloge 
skozi lastno kadrovsko prenovo - Maribor , okto-
bra 1989. 

Posvetovanje s indikalnih delavcev bratskih ob-
čin o izkušnjah sindikatov nekaterih evropskih dr-
žav ter morebitni uporabi le-teh v jugoslovanskih 
sindikatih - Maribor , oktobra 1989. 

O R M O Ž 
Radijske o d d a j e Iz naših bratskih občin — Ra-

dio Ormož. 

Prvomajsko srečanje v Jeruzalemu — 1. maja 
1989. 

Srečanje folklornih skupin v Obrežu s sodelova-
njem folklorne skupine iz bratske občine Pregrada 
- jun i ja 1989. 

PREGRADA 
Tradic ionalni šahovski turnir mladine bratskih 

občin ob dnevu vstaje na roda SRH — v spomin-
skem d o m u sekretara SKOJ-a Jos ipa Debel jaka , 
27. 7. 1989. 

Trad ic iona lna turistična in kul turna manifes ta-
cija Trganje grozdja s sodelovanjem kul turnih sku-
pin bratskih občin — Pregrada, sep tembra 1989. 

PTUJ 
Radi jske o d d a j e in pisna sporočila Iz naših 

bratskih občin — Radio in Tednik Ptuj. 
Nogometn i turnir bratskih občin v malem nogo-

metu, ki je bil v Ptuju februar ja 1989. 
Razstava l ikovnih del članov Likovnega društva 

Ernest Tomaševič Krapina v p tu jskem Delavskem 
domu Franca Kramberger ja , ki je bila v marcu in 
aprilu 1989. 

Sodelovanje delegaci j Z S M H in Z S M S bratskih 
občin na p o h o d u Po poteh revolucije — Most je 
'89, 27. 4. 1989. 

Nas top Tamburaškega orkestra K U D ITAS iz 
bratske občine Ivanec na osrednj i občinski prosla-
vi ob Dnevu O F slovenskega na roda - v Most ju , 
27. 4. 1989. 

Prvomajsko praznovanje v Ptuju z nas topom 
kul turne skupine iz bratske občine Koprivnica — 
29. 4. 1989. 

Srečanja delavcev sekretariata za no t ran je zade-
ve iz bratske občine Ivanec in delavcev milice ob-
čine Ptuj — Ptuj, maja 1989. 

Podpis listine o pobra tenju osnovnih šol Josip 
Debeljak Hum ob Sotli — podružnica Taborsko 
in Majšperk — podružnica Stoperce, maja 1989. 

Proizvodno tekmovanje gozdnih delavcev brat-
skih občin — na Jelovicah v Halozah, 20. maja 
1989. 

Posvetovanje s indikalnih delavcev bratskih ob-
čin o nalogah osnovnih sindikalnih organizaci j na 
področju varstva pri delu in ure jevanju delovnih 
in življenjskih razmer delavcev - Ptuj, maja 1989. 

Srečanje delavcev železniških delavnic Cakovec 
in R u j v Ptuju. 

Ženski rokometni turnir bratskih občin v Ptuju 
v počastitev 8. avgusta, praznika občine Ptuj. 

Srečanje delavcev občinskih upravnih organov 
občin Cakovec in Ptuj v Ptuju. 

15. delavske špor tne igre delavcev perutn inar jev 
bratskih občin Koprivnica. Ptuj in Varaždin — v 
Ptuju, sep tembra 1989. 

Letni delovni zbor sindikalnih aktivistov brat-
skih občin v Ptuju. 

Aktivnosti učencev in delavcev pobratenih os-
novnih ŠQI: 

— Gustav Krklec, Cestica Varaždin Franca 
Osojnika , Ptuj 

- Ivan Murkovič, Vinica Varaždin Mart ina 
Koresa. Podlehnik 

— Branko Jambrešič-Zriko, Koprivnica — Ol-
ge Meglič, Ptuj 

— 8. maj , Varaždin— Toneta Žnidar iča , Ptuj. 

SLOVENSKA BISTRICA 
Študijski dan slušateljev s indikalne šole Josip 

Cazi iz bratske občine Ivanec v delovni organiza-
ciji I M P O L v Slovenski Bistrici — marca 1989. 

Trad ic iona lno prvomajsko srečanje delavcev 
bratskih občin s kul turnim programom — na Bo-
ču, 1. ma ja 1989. 

Revija pihalnih orkestrov bratskih občin — v 
Slovenski Bistrici, septembra 1989. 

Posvetovanje s indikalnih delavcev kmetijstva in 
živilske industr i je bratskih občin o kmetijski pro-
blematiki , vlogi in položaju delavcev v kmetijstvu 
in živilski industri j i ter o možnost ih sode lovanja 
kmetijskih podje t i j - - Slovenska Bistrica, oktobra 
1989. 

ŠMARJE PRI JELŠAH 
Radijske o d d a j e Iz naših bratskih občin — Ra-

dio Šmar je pri Jelšah. 
Posvetovanje sindikalnih delavcev gostinstva in 

turizma bratskih občin na temo: Kaj p r inaša jo tu-
rizmu novi sistemski zakoni ter problemat ika deli-
tve osebnih d o h o d k o v in motiviranje gostinskih 
delavcev za dosegan je boljših rezultatov - Roga-
ška Slatina, marca 1989. 

Trad ic iona lno prvomajsko srečanje delavcev 
bratskih občin — na Boču, 1. maja 1989. 

Posvetovanje sindikalnih delavcev vzgoje in izo-
braževanja bratskih občin na temo Poklicna vzgo-
ja in usmer jan je učencev v osnovni šoli - v Pod-
četrtku, ok tobra 1989. 

VARAŽDIN 
Radijske o d d a j e in pisna sporočila Iz naših 

bratskih občin — Radio Varaždin in Varaždinske 
vijesti. 

Trad ic iona lno prvomajsko srečanje delovnih 
ljudi, občanov in mladine v rekreacijskem središču 
ob Dravi — v Varaždinu, 1. maja 1989. 

Razstava likovnih del članov Likovne sekcije 
Alojza Arnuša Rogoznica v Varteksu v Varaždinu. 

Aktivnosti ob dnevu samoupravl ja lcev Jugosla-
vije — v Varaždinu. 

Varaždinski sejem — turistična manifes taci ja v 
Varaždinu s sode lovanjem ansambla iz Ptuja. 

Delovna, kul turna in športna srečanja učencev 
in delavcev pobra ten ih osnovnih šol: 

— Franca Osojn ika , Ptuj Gustav Krklec. Ce-
stica 

— Mart ina Koresa, Podlehnik — Ivan Murko-
vič, Vinica 

— Toneta Žnidar iča . Ptuj - 8. maj , Varaždin. 
Program aktivnosti vodi in usmerja koordinacij-

ski o d b o r ; njegov sedež je v tem letu v bratski ob-
čini Klanjec, predsednik pa je Ivo KAJBA, pred-
sednik občinskega sveta ZSH Klanjec. 

Feliks Bagaf 
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Srečanje in izmenjava dariS v kraju Nova Subocka. V imenu Ptujčanov 
je darilo izročil podpredsednik društva dr. Jože Bešvir. Ob njem so še 
dr. Puškarič (Sovska) in Jože Breznik, podpredsednik IS skupščine ob-
čine mesta Maribora. 

Novska 
še v sliki 

Mariborski, rlovski in ptujski sladkorni bolniki so s srečanjem v 
Novski 13. maja letos postavili nov temelj sodelovanja. V bodoče se 
bodo srečevali po strokovni in prijateljski strani. Med enodnevnim bi-
vanjem v tej hrvaški občini so spoznali veliko, pa vendar.še premalo. 
V prejšnjem tednu so postavili temelje novega srednješolskega centra; 
pri financiranju bo hrvaška republika sodelovala s petdesetimi od-
stotki denarja. Po današnjih cenah naj bi investicija veljala 15 mili-
jard dinarjev. Gradili bodo po etapah, zadnja je na vrsti v letu 1995. Z 
njo naj bi pridobili športno dvorano z okrog dva tisoč sedeži. 

V majskih dneh so ustanovili tudi turistično društvo. Ustanovni 
zbor je bil 8. maja. Ugotovili so, da bodo s takšno obliko povezovanja 
različnih turističnih interesov hitreje prišli do boljših rezultatov v turi-
stičnem gospodarstvu. 

Novčani pa bodo v kratkem dobili tudi svojo radijsko postajo, 
zanjo si že dolgo prizadevajo. Sedaj svoje občane obveščajo s pomoč-
jo štirinajstdnevnika — Vjesnika. Njegovo uredništvo dela pod streho 
delavske univerze. 

Mariborčani, Novčani in Ptujčani bodo srečanja še organizirali. 
Novčani pridejo prihodnje leto v Ptuj in v Maribor. 

Slike, ki jih danes objavljamo, nam je poslalo uredništvo No-
vljanskega Vjesnika - direktor Narodnega sveučilišta Drago Sever. 

MG 

Prisrčen sprejem s kruhom in soljo pred osnovno šolo Josip Kozarac v 
Lipovljanih. 

Večno zeleni plesni večeri 
našli svojo publiko 

Na mladih .-̂ toji svet in tega se le-ti vedno bolj zavedajo. Polni so 
novih idej in poskusov, kako narediti ta svet lepši in bogatejši. Tako 
je uredništvo mladinskega enomesečnika Ogledalo pričelo pripravlja-
ti Večno zelene plesne večere, da bi očaku ob Dravi dodatno pomagali 
pri bogatenju ponudbe. Disko glasbe je v Ptuju in okolici že veliko, ti-
sti pa, ki so naveličani hrupne glasbe, niso imeli skoraj nobenih mož-
nosti, da bi ob sobotnih večerih lahko zaplesali ob prijetni glasbi, 
glasbi svoje mladosti. 

Kot je povedal Peter Vesenjak glavni, ki se v skupini okrog 
Ogledala trudi pri organizaciji teh plesov , so želeli s temi priredit-
vami tudi nekaj zaslužiti, da bi se izognili večnemu iskanju denarja za 
tiskanje glasila. 

Doslej so organizirali štiri večno zelene plesne večere in iz prire-
ditve v prireditve je bilo več obiskovalcev. C iljno publiko — to je obi-
skovalce med 25. in 60. letom — so pridobili. S plesi se bodo sedaj 
preselili v grajsko restavracijo na njeno teraso in v notranje prosto-
re. Narodni dom je v poletnem času za takšne prireditve neprimeren. 
Kanijo pa se v jeseni vrniti. 

Prva prireditev v grajski restavraciji bo 3. junija. Gost večera bo 
Arsen Dedič. Vstopnice bodo prodajali v hotelski recepciji in bodo v 
predprodaji cenejše. Vsakih štirinajst dni bodo imeli goste in takrat 
bodo vstopnice dražje. 

Tako je bilo v Narodnem domu, tretjega junija pa bo »večno zeleni ple-
sni večer« v grajski restavraciji (Posnetek: Andrej Menoni.) 

Mladi so uspešno prebili začetne težave. Ce ne bi imeli toliko vo-
lje, bi že zdavnaj odnehali. Tako pa je treba njihovi ideji in realizaciji 
le zaploskati in jim vliti novega poguma. Največja nagrada je — do-
ber obisk. 

MG 

Aforizmi 
Kongresi v^e bolj spominjajo — na pokvarjeno gramofonsko 

ploščo. 

Težko bomo našli golo resnico, ko pa je toliko — galantno 
oblečenih laži. 

Kdor od odgovornosti beži — ponavadi na milijardah leži. 

Ekonomska politika je vse bolj podobna — kajenju na bencin-
ski črpalki. 

Kljub napredku medicine bomo težko na.šli protistrup — pri 
zastrupitvi z ideologijami. 

Od vseh režiserjev so najbolje plačani — režiserji ekonomsko-
politične tragedije. 

Največkrat »stopamo na žulj« tistim, ki nimajo od česa dobiti 
žuljev. 

Marjan Bradač 

V mrtvi naravi ni mogoče preživeti 
Narava je živa. Še je živa, a počasi in 

vztrajno umira. Njen še živi del — človek je 
povzročil to umiranje, in če bomo nadaljevali 
uničevanje svojega okolja pod pretvezo, da si 
gradimo lepše življenje, bomo morali v pri-
hodnosti, ki ni tako daleč, z mrtvo naravo 
umreti tudi ljudje. Naša vrsta bo izumrla, kot 
izumirajo mnoge živalske vrste na našem pla-
netu. Napredku žrtvujemo ribe, ptice, gozdo-
ve in živali v njih in tako bomo kmalu sami 
stali na žrtveniku napredka. 

Moje prvo spoznavanje narave je bilo do-
kaj vzpodbudno. Ko sem se dokopal do spo-
sobnosti razlikovanja črk na papirju, sem 
bral (seveda pred kakimi tremi desetletji), da 
se voda v rekah in potokih čisti sama od se-
be, da se /nebi umazanije že, ko steče čez tri 
kamne. In takrat otroci nismo imeli pomisle-
ka proti temu, da si ne bi mirno pogasili žeje 
kar v bli/njem potoku. 

Še danes se sprašujem, ali je bila voda ta-
krat res še tako čista ali pa je bilo vse skupaj 
pesek v oči. Verjetno bo resnica na sredi, saj 
•̂ mo takrat prilegali na industrijo, v njej, ki še 
ni bila razvita, smo videli svetlobo prihodno-
sti. Dimniki, ki so bili še razmeroma redki, so 
ponosno kazali svoje črne izpuhe, odplake iz 
industrijskih obratov pa tako niso bile pro-
^^Icm, saj sc voda opere na treh kamnih . . . 

Vsa znanost, vsa ustvarjalnost in upi so bili 
Uprti v razvoj, ki ga nič ne more zaustaviti. 
Dokler se kot nekaj nadvse neprijetnega niso 
pojavila gibanja zelenih in iz industrijske tv -
•"ope prinesla počasno streznitev tudi k nam. 
Streznitev Je seveda huda reč, še posebej če 
se v njej zavedaš napak, storjenih \ pijanem 
''anosu. Dobra Je, če se dejanj sramuješ in Jih 
'ačnem popravljati, manj dobra pa, če napak 

priznaš in že /aradi dokazovanja svoje 
ne/motljivosti vztrajaš pri zagovarjanju svo-
icga prejšnjega početja. Tisti pa, ki te na nje-
govo nepravilnost opozarjajo, seveda niso 
^voji prijatelji. 

Nek.ič smo se zadovoljili s tem, da so do-

volj za čuvanje čiste narave lovci in ribiči, saj 
imajo le oni od njene ohranitve največ. Na 
srečo so se nekaj minut pred dvanajsto zbu-
dile še druge organizacije, celo Kmečka zve-
za v zadnjem času glasno opozarja, da je tudi 
na kmetijstvu naloga ohranitve človekovega 
okolja. Torej ne samo in edino več hrane, 
temveč čimveč zdrave, nezastrupljene hrane. 
Ta lahko prihaja iz zdrave zemlje, in zdravih 
gozdov, zdravih rek in potokov. Toda teh ne-
kaj minut do dvanajste nimamo časa, da bi 
naravo ohranili čisto, temveč da jo, onesna-
ženo kot Je, znova očistimo in Jo usposobimo 
za pomembno poslanstvo: da nas preživi. 
Kot ptič, ki nagonsko skrbi, da Je njegovo 
gnezdo vedno čisto. 

Ribiči - vsaj nekateri — se zavedajo, da 
tudi sami premalo naredijo za naravo. Prav-
zaprav Je potrebno ugotoviti, da mnogi med 
njimi naravi ne priznašajo in jo neusmiljeno 
krasijo s plastičnimi vrečkami in vsem mogo-
čim, kar Jim pač ni več potrebno, pa pustijo v 
okras vodi in grmovju ob njej. To so namreč 
opozorilne ugotovitve komisije za varstvo vo-
da in okolja pri ptujski ribiški družini. Nič 
drugače ni s člani zelene bratovščine, ki mno-
gokrat pustijo zelo vidne ostanke svojih lov-
skih pohodov in z njimi okrasijo gozdove in 
polja. 

Sicer pa Je komisija za varstvo voda in 
okolja pri omenjeni ribiški družini sestavila 
obširno poročilo o svojih ugotovitvah. Jav-
nost Je seznanjena z mnogimi zastrupitvami 
rib na našem območju, tudi o zadnji in naj-
večji zastrupitvi lani novembra v Dravi. Pov-
zročitelj je sicer plačal precej izdatno od-
škodnino, vendar Je to le obliž na rano ribiški 
družini. / varstvom narave pa ta odškodnina 
nima nič skupnega. 

Skrbijo podatki, da Je Drava s svojimi pri-
toki v tretjem razredu onesnaženosti, na ne-
katerih mestih že v četrtem. Industrijske od-
plake .o velika nevarnost za ribje in vse dru-

go življenje v vodi, ki je seveda del ravnotež-
ja v naravi. Z roko v roki z industrijo uničuje-
jo vode in življenje v njih gradbeni posegi. 
Komisija za varstvo voda in okolja piše v 
svojem poročilu: »V letu 1988 so potekala in-
tenzivna regulacijska dela na več krajih toka 
reke Drave. Rezultati regulacij so porazni za 
našo ribiško družino, škoda je nepopravljiva. 

Zgornja Drava je urejena tako, da v njej ni 
možen ribolov.« 

Seveda še zdaleč ne gre samo za ribolov, v 
tako nizki in hitro tekoči Vodi ni možnosti za 
nadaljnje življenje in razvoj ribjih vrst. Poleg 
tega hitreje tekoča Drava prinaša iz Maribo-
ra večje količine strupov in ti se kopičijo na 
dnu ptujskega Jezera, ki ga že tako imenuje-
mo greznica ali odlagališče avstrijske in mari-
borske industrije. Z regulacijami so uničeni 
tudi pritoki Drave: Dravinja, ki spominja le 
še na potoček, Polskava, Pesnica, Rogoznica. 

V vseh teh potokih ribe nimajo več zavetja, 
saj so vode plitke in prehitro odtekajo, poleg 
tega pa gibanje rib preprečujejo razne pre-
grade in še bi lahko naštevali napake, ki jih 
povzročamo z nestrokovnimi pristopi in tež-
njo po čim hitrejših in čim cenejših rešitvah, 
ki so dolgoročno gledamo pravo zapra-
vljanje denarja. V razvitem svetu že najdemo 
svetle primere, ko se ob takih posegih v oko-
lje, kot so regulacije, dogovorijo vodarji, eko-
logi, ribiči in kmetje, potoke pa uredijo tako, 
da ne poplavljajo, da je v manjših zajetjih 
mogoče gojiti in loviti ribe, vodo iz teh zajetij 
pa uporabljati za namakanje kmetijskih po-
vršin. Kaže pa, da mi dobrih izkušenj noče-
mo upoštevati in se hočemo učiti na svojih 
napakah, hdino vprašanje pri vsem tem je, 
zakaj ob tolikšnem številu napak še vedno ta-
ko malo vemo. 

J. Bračič 

Čistilna naprava 
in poletno kopališče 
Gospodinje v občini Ormož, razen seveda tistih, ki imajo še svoje 

studence, se pritožujejo nad vsed prej kot belim perilom in ob tem ne-
upravičeno žugajo Komunalnemu podjetju Ormož, češ kakšno vodo 
imamo in jo tako drago plačujemo. 

Resnica je, da je v vodi ormoškega vodovoda visoka količina že-
leza in nekaterih drugih primesi, ki so sicer v mejah dovoljenih. Pri 
SIS za cestno in komunalno dejavnost občine Ormož so si v letošnjem 
letu zadali kot prednostno nalogo gradnjo čistilne naprave za pitno 
vodo na otoku v Mihovcih pri Veliki Nedelji, kjer so črpališča za 
oskrbo celotne ormoške in deloma ljutomerske občine s pitno vodo. 
Gradbena dela so pričeli 3. aprila letos. V prvi fazi bodo opravili 
gradbena dela, v drugi pa bodo vgradili opremo. Pri Območni vodni 
skupnosti Drava — Mura imajo vlogo za finančna sredstva za drugo 
fazo. Konec del bo predvidoma ob koncu leta, ko bo čistilna naprava 
za pitno vodo v občini Ormož pričela obratovati. Tega se gospodinje 
v občini Ormož zelo veselijo, ker pričakujejo dokajšnje izboljšanje. 

Posebna skrb SIS za cestno in komunalno dejavnost v občini Or-
mož je tudi poletno kopališče. Za njegovo dokončno ureditev zbirajo 
sredstva po samoupravnem sporazumu o temeljih plana SIS za cestno 
in komunalno dejavnost občine Ormož. Prva faza, ki je dovoljevala 
normalno obratovanje poletnega kopališča, je bila opravljena že v 
lanskem letu. Mnoge Ormožane, predvsem mlajše zanima, kako bo s 
poletnim kopališčem letos, kdaj ga bodo odprli in še vrsta drugih 
vprašanj. Druga faza sanacije, ki je predvidena za letos, je odvisna od 
priliva sredstev. 

»Poletno kopališče bo v letošnjem poletju obratovalo, prej pa bo 
nujno potrebno opraviti dela pri ureditvi okolja in uskladiti razrnere s 
predpisanimi kriteriji po veljavnem pravilniku o javnih kopališčih. 
Obratovati bo pričelo s pričetkom poletne sezone, to je od druge po-
lovice junija, pa vse do konca poletja, kot bo dovoljevalo vreme, je 
povedal Ivo Rajh, predsednik skupščine SIS za cestno in komunalno 
dejavnost občine Ormož. 

Kljub tej prijetni novici zanima mnoge Ormožane, kdo bo upra-
vitelj bazena — o tem s e j e v minulih letih dosti razpravljalo — in se-
veda tudi to, kakšna bo ponudba v gostinskem delu kopališča. 

Vida Topolovec 

Poletno kopališče Ormož (Foto: Ema Žalar) 

V vr tu 
v SADNEM VRTU je drevje zaradi mile zime in zgodnje ter so-

razmerno tople, sušne pomladi bolj ogroženo zaradi bolezni in škod-
ljivcev, kot je to v normalnih vremenskih razmerah. 

Hruševa rja, ki je sicer manj pomembna glivična bolezen, letps v 
precejšnem obsegu napada mlado listje hrušk. Že v preteklem poletju, 
ki je sledilo mili zimi, s e j e na nekaterih sortah hrušk vidneje pijavila. 
V letošnjem letu pa se hruševa rja tako širi, da za sadjarje postaja za-
skrbljujoče, saj dosedanja redna škropljenja za njeno preprečitev niso 
bila uspešna. 

Hruševo rjo spoznamo po tem, da se rja zgornji strani listov in 
robu vršičkov pokažejo okrogle pege, v katferih listne celice odmro. 
Zaradi tega se asimilacijska površina zmanjša in rastlina jeseni ne bo 
sposobna tvoriti cvetnega nastavka, pa tudi rast bo občutno ovirana. 
Pojava hruševe rje naša služba za varstvo rastlin ne spremlja v tolik-
šni meri, da bi pravočasno napovedovala okužbo in ustrezno varstvo 
s škropljenjem. Da bi listje obvarovali čimbolj zdravo, škropimo po 
škropilnem koledarju vse do konca junija, ko se pri hruškah že kon-
čuje vegetacija, s preventivnimi fungicidi, ki učinkujejo tudi proti škr-
iupu, menjaje vsakih 10 dni 6 0,2-odstotnim dithanom M 45 in 
0,25-odstotnim antracolom. 

Za hruševo rjo so nekatere sorte hrušk bolj občutljive; med te 
uvrščamo sorte konferans, passa crassana, boskova steklenka, razvije 
pa se močneje, če v bližini hruševih dreves raste brinje. Hruševa rja 
namreč za svoj popolni razvoj potrebuje dve rastlini gostiteljici: brin 
in hruško. Da bo ogroženost ali škoda ob hruševi rji manjša, je pripo-
ročljivo v razdalji vsaj 100 m od hruševega nasada brinje izkrčiti ali 
pa ga ne saditi v "takšen okoliš, zlasti ne blizu gozda hruševih dreves. 

V OKRASNEM VRTU po 15. maju lahko sadimo na prosto veči-
no rastlin, katerih sadike smo vzgajali sami doma ali pa smo jih kupili 
od usposobljenih pridelovalcev. Pred sajenjem na prosto je pomemb-
no predhodno utrjevanje sadik, da bodo lažje vzdržale nihanja med 
hladnimi močmi in toplimi, čestokrat vročimi dnevi. 

Nikoli ne sadimo pregosto, kajti takšna rastline se ne bodo mo-
gle dovolj razraščati in zato bo tudi manj cvetja. Enoletne cvetlice — 
hibiscus, verbene, digitalis, ščir ali amaranthus, zvončice, petelinji 
grebeni, kapucinčki — zahtevajo za svoje rastišče lahko vrtno zemljo, 
sadimo pa jih v razdaljo 25 x 30 cm. 

V ZELENJAVNEM VRTU sadimo v tem času sadike vseh vr-
tnin, ki smo se jih namenili pridelovati. Ce smo jih sejali doma, jih 
moramo razredčiti na ustrezng razdaljo, rastline, ki smo jih spulili, pa 
za presajanje še niso primerne, zato jih moramo pikirati. S pikiranjem 
bomo dobili dobro obraščene sadike zelenjave z močnimi korenina-
mi. Ko bo zgodaj posajena cvetača pričela tvoriti socvetje, jo pokrije-
mo ali povežemo, da ostane bela in sočna. To naredimo tako, da en 
ali dva lista upognemo čez socvetje, ne da bi ju odlomili. 

Konec maja se nam bo zimska glavnata solata že pričela dvigati 
v cvet. Čeprav obstajajo načini, kako uhajanje v cvet zavirati, to ne 
zaleže veliko, ker je to pač naraven pojav vrtnin dolgodnevnic. V krat-
kih dneh rasteljo le vegetativno in razvijajo v glavnem listje, v dolgih 
dneh pa rastejo genarativno, pri čemer se razvijeta cvetje in plod ozi-
roma seme. 

Da nas ne bi presenetilo obdobje, ko na vrtu ne bi bilo zelene so-
late, takoj posejmo solato endivijo, da jo bomo že rezali v času, ko 
bodo najdaljši dnevi in ko bodo druge letne solate že v cvetu. 

Miran Glušič, ing. agr. 
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DELA ANTA JERKOVIČA NA OGLED 

ŠE 00 4. JUNUA 

Platno, oglje, 
slama.. . 

v razstavnem paviljonu Duša-
na Kvedra v R u j u je na ogled 
razstava del mlajšega hrvaškega 
slikarja Anta Jerkoviča. Anto, ro-
jen leta 1958, je končal zagreb-
ško akademijo v razredu profe-
sorja Raula Goldoni ja . Nekaj ur 
pred otvoritvijo smo ga zmotili 
pri postavljanju razstave v pavi-
l jonu. Presenečenji sta bili dve: 
na jpre j izredno velika platna, ne-
katera že postavljena v prostor, 
druga obešena na steni in tretja 
položena na tla, da jih do razsta-
ve postavijo. In drugo preseneče-
nje, on, Anto Jerkovič sam. Nje-
gov videz se nekako ni skladal, 
vsaj na prvi pogled ne, z razsta-
vljenimi deli. Pa tudi v poznej-
šem pogovoru ni bilo čutiti »veli-
kosti« njegovih platen, prej nas-
protno. 

Pravijo, da je slikar akcije. 
Sam je potrdil, da se je že nekaj-
krat poskusil s s l ikanjem na uli-

ci, s slikanjem med ljudi, ko sli-
ko začne in dokonča . Razstava, 
ki ga je nekako potegnila iz ano-
nimnosti oziroma opozorila, da 
je v Antu Jerkoviču nekaj več, 
nekaj vredno pozornosti — gre 
za razstavo Nadzorovana gesta 
— je v Sloveniji gostovala v Lju-
bljani . Na štajerskem koncu Slo-
venije pa se Anto z razstavo v 
Ptuju prvič predstavlja, in kot 
sam pravi, je tega izredno vesel, 
še posebej všeč pa mu je prostor, 
ki ga ponuja razstavni paviljon. 

Značilnost njegoveiga likovne-
ga ustvar janja je uporaba najra-
zličnejših materialov — oglje, 
s lama —, poleg tega ne slika s 
čopičem, ampak s ščetkami, tudi 
ne dela na paleti, ampak slika di-
rektno na platno. 

Tednik: Kako sploh nastane 
slika Anta Jerkoviča, koliko po-
doba , vsebina vpliva na izbiro 
materiala? 

Anto Jerkovič: Slikanja se lo-
tim z neko osnovno idejo, ki pa 
se pri samem nas ta janju slike 
spreminja . Dovolim, da se spre-
minja , sam sebi ne postavljam 
ovir in tako me slika na koncu 
nekako p r e s e n e t i . . . 

Tednik: Tako velikega forma-
ta slik v ptujskem razstavišču že 
dolgo nismo videli. Pravzaprav 
za nekega likovnega ustvarjalca 
sploh ni pomembno , na kakšnem 
formatu ustvarja. Pa vendar — 
ali je ta »ogromnost« vaših slik 
vezana na vaše izpovedovanje, 
na vaše likovno hotenje »dati« 
in uresničiti idejo na platnu, tako 
velikem pla tnu? 

Anto Jerkovič: Ne vem. S to 
velikostjo (300 x 300 cm) sem 
hotel zajeti čimveč prostora, fizi-
čnega prostora, ki se sicer ustavi 
na sliki, vendar slika na tak na-
čin postaja del prostora. Nekega 
vsesplošnega prostora, hkrati pa 
je ena od možnosti, kako obvla-
dati prostor — mikro in ma-
kro . . . 

Tednik: Kaj menite o jugoslo-
vanskem slikarstvu glede na sta-
rostno generacijo, ki ji pr ipada-
te? 

Anto Jerkovič: Likovna 
ustvarjalnost tako v Zagrebu, Be-
ogradu, Ljubljani in drugod je 
izredno živa, ustvarjalna. Menim 
pa, da bi bilo potrebno za vse te 
ljudi neka j več družbene skrbi. 
Omogočiti j im, da lahko ustvar-
ja jo , da lahko uresničijo ta svoj 
ustvarjalni nemir, saj imajo res 
veliko volje in idej. To delo da-
nes nirna prave cene . . . 

Tednik: Vi ste svobodni ume-
tnik. Se da živeti od slikarstva? 

Anto Jerkovič: Ne živim od 
svojega slikarstva. Delam vrsto 
drugih stvari, da bi lahko slikal. 
Moja dela niso — da tako rečem 
— »popula rna« , so zuna j običaj-
nih estetskih kategorij, niso ko-
mercialna. Čeprav to zame ni ne 
slabo ne dobro. Ne samo jaz. 

mnogo nas je po Jugoslaviji, ki 
moramo početi vse drugo, da bi 
lahko slikali, da bi lahko kupili 
potreben m a t e r i a l . . . 

Tednik : Bi lahko rekli, da je 
kakšen slikar posebej vplival — 
vsaj v začetku — na vaše ustvar-
j an je? 

Anto Jerkovič: Gotovo, saj v 
letih študija nehote zaideš v zgo-
dovino likovne umetnosti in ta 
vpliva nate. Vendar z leti, ko se 
nenehno izobražuješ in pridobi-
vaš novo znanje , postajaš tudi 
vedno bolj svoboden, neobreme-
njen v svojem ustvarjanju . . . 

Tednik: Bi lahko rekli, da pri-
padate kakšni značilni slikarski 
smeri, šoli, generacij i? 

Anto Jerkovič: Rekel bi lahko, 
da sem se prepoznal v družini 
abstraktnega ekspresionizma, sli-
karstva giba, lirske abstraktnosti . 
Korenine svojega ustvarjanja 
sem našel v Polocku, Kleinu, na 
nek način tudi v Majeviču, pa tu-
di v nemški »novi podobi« . . . 
Gotovo ostaja neka komunikaci-
ja med umetniki, četudi se ne po-
znajo med seboj - neka splošna 
r e s n i c a . . . 

Tednik: Kje pa ustvarjate, 
imate svoj atelje? 

Anto Jerkovič: Dela, ki so raz-
stavljena v Ptuju, so nastala leta 
1988 v galeriji Študentskega cen-
tra v Zagrebu, kjer mi je uprav-
nik galerije Vladimir G u d a c 
omogočil, da lahko uresničim in 
naredim te slike. Narejene so bi-
le v galeriji in takšne, kakršne so 
tam nastale, so bile potem tudi 
razstavljene v tej galeriji. Rad 
delam tudi v parku, na prostem. 
Ateljeja nimam, manjša dela na-
stajajo kar v mojem stanova-
nju . . . Prostor v razstavišču v 
Ptuju mi je zelo všeč, tudi mesto. 
Sicer pa rad razstavljam povsod, 
ne glede na to, ali je galerija zna-
na ali ne. Razstavljal sem že tudi 
na ulici. Ni pomembno, kje člo-
vek razstavlja, ampak kaj razsta-
vlja. NaV 

Anto Jerkovič. 

Popravek 
v Tedniku številka 18. je na šesti strani prišlo do napake v 

sestavku diplomiranega inženirja Črtomira Soline » K A K O PRI-
PRAVITI K A K O V O S T N O SILAŽO.« V delu sestavka, kjer av-
tor svetuje uporabo silaže in govori o kombiniranju le-te z drugi-
mi vrstami živinske krme, je pravilno: »Če je silaža bolj vlažna, 
j o je potrebno dopolnjevat i s senom.« 

Za napako se avtorju in bralcem vl judno opravičujemo! 

Uredništvo 

V Ormožu gradijo 
novo šolo 

Se pred dvajsetimi leti se v ob-
čini Ormož niso mogli pohvaliti 
s sodobnimi šolskimi objekti. 
Skoraj vse stavbe osnovnih šol, 
razen na Kogu, ki so jo zgradili 
1957 namesto med vojno poruše-
ne šole, ter v Središču in Miklav-
žu, kjer so adaptirali šolski 
zgradbi v sredini šestdesetih let, 
so bile še iz avstro-ogrskih časov 
z malo prostora in malo učilnica-
mi, grajena za tedanje razmere. 
V Ormožu je bila zgrajena šola, 
kjer je danes višja s topnja , 1898. 
leta, na Hardeku, kjer je danes 
nižja s topnja pa 1901. 

Potrebe po gradnji nove osno-
vne šole so bile v Ormožu že da l j 
časa, ker obe šolski zgradbi ne 
zadoščata velikemu številu šolar-
jev in vsem potrebam sodobnega 
pouka. 

V maju 1986 so občani skup-
ščine Ormož na referendumu iz-
glasovali drugi občinski samopri-
spevek, namenjen za širitevi in 
posodobitev osnovnošolskih ob-
jektov v občini. V programu je 
bila gradnja dveh šolskih objek-
tov — v Ormožu in Ivanjkovcih 
— in telovadnica pri osnovni šoli 
Miklavž pri Ormožu. Na zadnji 
seji skupščine občine Ormož v 
letu 1987 je bil določen vrstni 
red gradnje — prva osnovna šola 
Ormož na Hardeku, druga osno-
vna šola Ivanjkovci in telovadni-
ca pri Miklavžu. 

Predsednika skupščine občine 
Ormož Milana Ritonja, ki je so-
časno predsednik odbora za zbi-
ranje sredstev in izvajanje pro-
grama gradnje osnovnošolskih 
objektov v občini Ormož, smo 
vprašali, kakšna je bila naloga 
odbora . 

MILAN R I T O N J A : Odbor se 
je od vsega začetka dosledno 
zavzemal za g radn jo vseh treh 
šolskih objektov, določenih z re-
feren dumskim programom. Skr-
bel je za nakup in plačilo spre-
membe namembnost i zemljišč, 
za izdelavo finančne in idejne 
projektne študije za vse tri objek-
te, glavne in izvedbene projekte 
in dovoljeval tudi finansiranje 
vseh pripravljalnih nalog. 

Skrbel je tudi, da so se vsa 
sredstva, ki so dotekala po refe-
rendumskem programu — bodisi 
iz osebnih dohodkov zaposlenih, 
katastrskega dohodka kmetov, 
od dohodka obrtnikov in pri njih 
zaposlenih delavcev in upoko-
jencev — deponirala pri gospo-
darskih organizacijah v Ormožu 
in kasneje pri morebitnem izva-
jalcu gradbenih del — G K Med-
žimurje iz Čakovca, da so se 
prek njihovih internih bank ple-
menitila z obrestmi. Odbor je so-
deloval tudi pri razgovoru s pro-
jektnimi organizacijami in skr-
bel, da so bile pogodbe pravoča-
sno narejene in sklenjene z naju-
streznejšimi ponudniki . Dobro 
so sodelovali tudi z gradbenim 
odborom osnovnih šol Ormož in 
Ivanjkovci, kar zadeva zagota-
vljanje in pretok sredstev bodisi 
iz referendumskega programa, 
bodisi iz dodatnih virov. 

TEDNIK: SKUPŠČINA JE 
NA LOČENIH SEJAH VSEH 
TREH ZBOROV, KI JE BILA 
25. APRILA LETOS, SPREJE-
LA POROČILO ODBORA ZA 
LETO 1988 IN RAZPRAVLJA-
LA O VSEH DOSEDANJIH 
AKTIVNOSTIH. KAKŠNA JE 
BILA OCENA? 

MILAN R I T O N J A : Delegati 
so bili z delom odbora za zbira-
nje sredstev in izvajanje progra-
ma gradnje osnovnošolskih pro-
storov v občini Ormož zadovolj-
ni, predvsem zaradi tega, ker so 
dela na osnovni šoli Ormož— 
Hardek v sklepni fazi, kar kaže. 

da bo referendumski program, ki 
so ga občani občine Ormož kot 
najvišjo obliko samoupravnega 
izrekanja izglasovali, i/polnjen. 
Ocenjuje se, da bo konec del na 
osnovni šoli Ormož na Hardeku 
ob 13. praznovanju krajevne 
skupnosti Ormož (ta bo 15., 16. 
in 17. septembra!). 

Ob sredstvih iz občinskega sa-
moprispevka so se vse tri faze zi-
dave osnovne šole Ormož gradile 
še s pomočjo sredstev republiške 
vzajemnosti, sredstev krajevne 
skupnosti Ormož, združene 
amortizacije osnovnih šol in or-
ganizacij združenega dela iz Or-
moža. 

Da so ormoški šolarji resnično 
potrebni novega šolskega prosto-
ra, je Tednik v minulih letih že 
večkrat omenjal. Trenutno se po 
vse preozkih hodnikih na šoli v 
mestu (na Ptujski 6), kjer je višja 
stopnja, podi in tam nabira uče-
nost 388 šolarjev v 15 oddelkih, 
ki so razdeljeni po sedmih učilni-
cah ; te so zasedene od jutra do 
večera. V tem šolskem letu je ve-
liko bolje na Hardeku, kjer je 
nižja stopnja z 268 učenci, ki so 
razporejeni v 12 učilnicah, pred-
vsem po končanju prve in druge 
faze. Vseh šolarjev v osnovni šoli 
Ormož je 656. 

Zaradi prostorske stiske, ki jo 
ormoški šolarji doživljajo že vr-
sto let, ni bil nikoli okrnjen pouk 
ali katera izmed izvenšolskih 
aktivnosti. Vedno so za vse našli 

čas in seveda — sicer nekoliko 
težavno — tudi prostor. 

Naf>otiH smo se tudi k pred-
sedniku gradbenega odbora za 
gradnjo osnovne šole Ormož na 
Hardeku in Osnovne šole Ivanj-
kovci. Odbor, ki šteje 10 članov 
in ki mu predseduje Franci Po-
lič, dipl. pravnik, zaposlen v To-
varni sladkoija Ormož, je bil 
imenovan na seji sveta osnovne 
šole Ormož 3. novembra 1987. 

TEDNIK: KAKŠNO JE BILO 
SPOČETKA DELO ODBORA? 

FRANCI POLIČ: Najprej 
smo razpisali zbiranje ponudb in 
izbrali nadzorno organizacijo — 
Zavod za ekonomiko in urbani-
zem iz Murske Sobote, ponudbe 
pa so se izbirale med SCT TOZD 
Inženiring Ljubljana, PGP Lju-
tomer, Konstruktor Maribor, 
Gradiš Ptuj in G K Medžimurje 
Čakovec. Razmerje med naju-
godnejšo in najdražjo ponudbo 
je bilo 1:1312. Izbran je bil 
Gradjevinarski kombinat Medži-
murje Čakovec. Celotna gradnja 

osnovne sole je bila razdeljena 
na tri faze, od katerih zajema pr-
va gradnjo kuhinje in večnamen-
skega prostora z jedilnico, uprav-
nih prostorov, učilnice, knjižni-
ce, garderob in prostora za delo 
učencev. Druga faza je zajemala 
gradbeno povezavo obstoječe 
stare šolske zgradbe Hardek z 
novim delom in obnovo stare šo-
le. Tretja faza, ki jo gradijo se-
daj, zajema gradnjo 14 učilnic s 
spremljajočimi prostori za pred-
metno stopnjo. Terminsko je bila 
gradnja osnovne šole Ormož na 
Hardeku planirana takole: prva 
faza se prične 28. 1. 1988 in kon-
ča 25. 9. 1988, druga faza se pri-
čne 15. 6. 1988 in konča I. 9. 
1988. Tretjo fazo so pričeli gradi-
ti 15. 9. 1988 in naj bi jo predvi-
doma končali 15. 8. 1989. Prv a in 
druga faza sta bili zgrajeni v do-
govoijenem roku, enako pričaku-
je gradbeni odbor, da bo konča-

na v roku tudi tretja faza. S tem 
bo lahko gradbeni odbor predal 
šolo v uporabo za šolsko leto 
1989/90 v celoti, prva in druga 
faza se uporabljata že v tem šol-
skem letu. 

TEDNIK: KDAJ PA SE BO 
PRIČELA GRADNJA OSNO-
VNE ŠOLE IVANJKOVCI? 

FRANCI POLIČ: Tudi tu so 
že stekle vse priprave za gradnjo. 
Pričetek je planiran za L 4. 1990 
in konec 31. 12. 1990. 

Zgradili naj bi 1037 nî  — od 
tega 953 za potrebe osnovne šole 
in 84 za VVZ Ivanjkovci. 

TEDNIK: KAKO PA BO PO 
VAŠEM VPLIVALA IZREDNO 
VISOKA INFLACIJA NA 
GRADBENA DELA V PRI-
HODNJEM LETU? 

FRANCI POLIČ: Ob izredno 
visoki inflaciji in nesorazmerju 
med povečanjem gradbenih del 
in prilivi sredstev sicer ni mogo-
če napovedati za leto dni vna-
prej, ali bo mogoče izvesti grad-
njo, kot je zamišljeno. Gradbeni 

odbor bo storil vse, da bo grad-
nja šole v Ivanjkovcih potekala 
tako kot v Ormožu gradnja osno-
vne šole O r m o ž - Hardek. 

TEDNIK: PRI PRILIVU 
SREDSTEV ZA GRADNJO 
OSNOVNE ŠOLE S M O MED 
DRUGIM OMENILI TUDI 
SREDSTVA ORGANIZACIJ 
ZDRUŽENEGA DELA. 

FRANCI POLIČ: V okviru 
občinskega samoprispevka je bi-
lo predvideno, da del sredstev 
prispevajo tudi delovne organi-
zacije na območju krajevne 
skupnosti Ormož. Gradbeni od-
bor je pri večini delovnih organi-
zacij imel podporo in so z razu-
mevanjem prispevale vsaka ^voj 
sorazmerni delež. S tem so omo-
gočile nemoteno izvajanje pro-
grama drugega občinskega sa-
moprispevka. 

Dela pri ormoški šoli gredo h 
koncu. Zanimalo nas je, kako bo 

s telovadnico, ki seda j v Ormožu 
še nikjer ne kaže svojih obrisov. 

Franci Polič nam je povedal : 
V okviru d r u g e p občinskega sa-
moprispevka ni bila predvidena 
gradnja telovadnice za potrebe 
osnovne šole Ormož. Gradbeni 
odbor tako v zvezi s tem nima 
nobenih nalog, kljub temu pa 
obstaja nespnirna ugotovitev, da 
osnovna šola Ormož ne bo mo-
gla ostati brez telovadnice, zato 
bo potrebno na enak način, kot 
so bile zgrajene telovadnice pri 
Veliki Nedelj i , v Središču in kot 
bo pri Miklavžu, razmisliti o sko-
rajšnji gradnji telovadnice v Or-
možu. Pomembno vlogo ob tem 
mora odigrati krajevna skupnost 
Ormož, saj bo pot rebno razmisli-
ti, ali na j se gradi telovadnica sa-
mo za potrebe osnovne šole Or-
mož ali morda tudi za potrebe 
kraja. In v tem primeru bo po-
trebno v kraju zbrati tudi ustre-
zna sredstva. 

Vida Topolovec 
Foto: Ema Žalar 

PredscdBik skupsčise občine Or-
mož Milaa Rilonja je tudi pred-
sednik odbora za zbiranje sredstev 
in izdajanje programa gradnje OŠ 
» občini Ormo/. 

Franci Polič — predsednik grad-
benega odbora /a gradnjo osnov-
nih šol Ormož in Ivanjkovci. 

Na Hardeku, ob stari šoli, ki je vsa obsorljeM raste »ovo šolsko poslopje. 

Uspešno končan letošnji projekt 
zdravstvene vzgoje Skoraj mesec in pol je tega, ko 

so v ptujskem Srednješolskem 
centru izvedli kviz na temo Go-
vorimo o zdravju na geslo sve-
tovnega dneva zdravja. V tem le-
tu se je uveljavila intenzivna te-
čajna oblika zdravstvenih preda-
vanj. S kvizom so učenci simboli-
čno končali omenjeni tečaj, v ka-
terega so bili vključeni vsi prvi 
letniki centrskih usmeritev — 
okrog 800 učencev iz 27 oddel-
kov. 

Kot je povedala vršilka dolž-
nosti ravnateljice naravoslovne 
in družboslovne šole Jožica Kor-
par, sodelovanje z Zdravstvenim 
centrom ni od včeraj, poznajo ga 

že sedem let. l>osedanje je bilo 
bolj prostočasne narave. Vsako 
leto so organizirali pogovore za 
okroglo mizo, razstave in drugo 
v tem letu pa so prešli v intenziv-
nejšo tečajno obliko zdravstvene 
vzgoje v okviru pouka. 

V projektu zdravstvene vzgoje 
je sodelovalo f^tnajst zdravstve-
nih delavcev in učitelji zdrav-

stvene vzgoje iz centra. V treh 
mesecih so z učenci predelali 
osem tem. Po mnenju Jožice 
Korpar so cilje, ki so si jih posta-
vili na začetku projekta, dosegli. 
V prvi vrsti so nadaljevali začeto 
delo iz osnovne šole, v ospredje 
pa so postavili ohranjanje zdrav-
ja. Tako nameravajo delati tudi v 
bodoče. 

Rezultat sodelovanja med 
Zdravstvenim in Srednješolskim 
centrom je tudi ginekološka mla-
dinska posvetovalnica, ki dela 
vsak četrtek od trinajste ure na-
prej. Prosvetljevalno in vzgojno 
delo pa je nase delno prevzel tu-
di Klub za zdravo življenje. 

Pouk zdrav stvene vzgoje je po-
tekal nemoteno in ob uporabi 
razpoložljive tehnike, s katero so 
zdravstveni delavci in učitelji 
zdravstvene vzgoje obogatili svo-
ja predavanja . 

Na koncu so bili z opravlje-
nim delom zadovoljni . 

MG 
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30 LET MLADINSKEGA PREPEVANJA V PTUJSKI OBČINI 

Zagnanost učiteljev — zborovodij 
»Za velike uspehe pevcev ima-

ta v prehojenem obdobju zasluge 
v prvi vrsti zagnanost in entuzia-
zem učiteljev zborovodi j ; razum-
ljivo ob podpori vodstev šol, ki 
so z izostrenim posluhom vzgaja-
li najmlajše poustvarjalce vokal-
nih glasbenih umetnin,« je zapi-
sal dolgoletni mentor magister 
Branko Rajšter v brošuro ob 30. 
reviji mladinskih in otroških pev-
skih zborov občine Ptuj, ki je bi-
la v petek v Srednješolskem cen-
tru. Tokrat so peli mladinski 
pevski zbori, medtem ko so imeli 
otroški revijo prec^tedni. 

Branko Rajšter je tudi zapisal: 
»Ce se zadnja leta kritično 
ozrem na revije občine Ptuj, mo-
ram reči, da so po kvaliteti po-
dobne revije bol j po redko pose-
jane po Sloveniji.« Tudi letošnja 
je bila takšna, da je lahko mla-
dinskemu prepevanju v ponos, 
zborovodjem v vzpodbudo in za-
hvalo za številne vaje, izbiranje 
repertoarja in vsega, kar sodi k 
delu zborovodje na šoli. Tega pa 
ni malo: delo je zahtevno, še po-
sebej če vemo, da se generacije 
na šolah vsako leto zamenjajo , 
da je težko imeti mešani mladin-
ski pevski zbor, saj fant je prav v 
tej starosti mutirajo, in še in še je 
čisto objektivnih težav, ki sprem-
ljajo mladinske pevske zbore. 

Letos je nastopilo sedemnajst 
mladinskih pevskih zborov iz os-
novnih šol in Srednješolskega 
centra. Lahko se pohvalimo, da 
smo v zadnjih letih dobili v ptuj-
ski občini dovolj glasbenih peda-
gogov-zborovodij , kar se je po-
kazalo tudi na reviji, saj je bilo 
petje vseh zborov na ustrezni 
strokovni ravni. Tudi vedno več 
je mešanih pevskih zborov, še 
posebej velja opozoriti na zbor 
Srednješolskega centra, kjer smo 
včasih imeli le dekliškega. Zani-
mivo pa je, po besedah Franca 
Lačna, predsednika ZKO, da 
imamo odraslih pevskih zborov 
več moških. Sicer pa sta tako ma-
gister Branko Rajšter kot profe-
sor Jože Gregorc petkovo revijo 
izredno lepo ocenila, saj ni bilo 
zbora, ki bi mu lahko strokov-
njak ka j več očital, kar pomeni, 
da je ptujsko mladinsko petje ka-

kovostno in ne samo množično. 
Prav pa bi bilo, da bi se zboro-

vodji večkrat odločili za republi-
ške revije. Jutri nas bo na Mla-
dinskem pevskem festivalu v Ce-
lju zastopal mešani mladinski 
pevski zbor Srednješolskega cen-
tra, ki ga vodi Dar ja Koter. 

Res težko bi se odločili, kate-

rega od nastopajočih zborov po-
sebej izpostaviti. Po dve pesmi, 
ki so jih zapeli, so zapeli dobro 
tako za poslušalce v dvorani kot 
za občutljiva ušesa strokovnja-
kov. Mladi torej radi prepevajo, 
ubrano in kakovostno; posebno 
priznanje pa velja zborovodjem, 
ki znajo in obvladajo svoj posel. 

Tudi organizatorju Zvezi 
kulturnih organizacij gre vse pri-
znanje, še posebej za brošuro, ki 
je dokument o tridesetletnem 
prepevanju mladinskih in otro-
ških pevskih /borov ptujske ob-
čine. Uvod je napisal predsednik 
Z K O Franc l ačen, strokovno pa 
je tri desetletja otroškega in mla-
dinskega zborovstva ocenil magi-
ster Branko Rajšter. Glasbeni pe-
dagog Ladislav Pulko pa je zbral 
podatke o zborovodjih in njiho-
vem sodelovanju na revijah, 
skupne pesmi, ki so jih peli zdru-
ženi zbori na revijah, in seznam 
skladateljev in njihovih pesmi na 
občinskih revijah od leta 1964 do 
1988. Zborovodji so v teh letih 
sestavili repertoar iz zakladnice 
kar 183 avtorjev. 

Za konec nam je lahko v po-
nos in opomin, da petje ne bo za-
mrlo kljub skromnim sredstvom, 
ki jih namenjamo za ljubiteljsko 
kulturo, in kljub temu da smo šo-
lam ukinili dinar za kulturo. Se 
bo kdo zamislil nad tem? 

NaV 

Zbor osnovne šole Franca Osojnika, ki ga vodi Ladislav Pulko. 

14. REONA LETNA SEJA ZBORA DELEGATOV ZVEZE KULTURNIH 
ORGANIZACIJ 

Kakršna setev - takšna ž e t e v . . . 
. . . je rekel Franc Lačen, pred-

sednik Z K O Ptuj, ko je govoril o 
delu na področju ljubiteljske de-
javnosti na seji zbora delegatov 
minuli četrtek. Menil je namreč, 
da se za neuspehe ne gre veno-
mer izgovarjati le s pomanka-
njem denar ja ; največ je še vedno 
odvisno od ljudi samih in njiho-
ve pripravljenosti za delo, čeprav 
seveda tudi brez denar ja ne gre. 
Upadan ju dejavnosti botruje tu-
di poman jkan je mentorjev, po-
manjkan je denar ja pa je vzrok le 
za vedno manj prireditev; letos 
že drugo leto ne bo Ptujskih kul-
turnih srečanj, l jubiteljske druži-
ne osta ja jo večinoma doma, saj 
so stroški prevozov za gostova-

nja tako visoki, da si jih tako re-
koč ni mogoče več privoščiti. 
Zveza kulturnih organizacij je 
organizirana tako, da obvladuje 
prostor in dejavnosti . Do nes-
kladja pa običajno pride, če so 
cilji postavljeni previsoko ali 
obratno. 

V lanskem letu je bilo v ptujski 
občini 28 društev in 12 šolskih 
kulturnih društev, nekaj skupin 
pa deluje tako v krajevnih skup-
nostih kot delovnih organizaci-
jah , pa niso vključene v zvezo; 
takih skupin je bilo pet. V ljubi-
teljski kulturi je bilo lani aktiv-
nih 2.990 članov — gola številka, 
ki pa skriva bogato vsebino šte-
vilnih sekcij — od gledaliških, 
lutkovnih, recitacijskih, pevskih 
zborov, ljudskih pevcev in god-
cev, tamburaških, pihalnih in za-
bavnih orkestrov, sekcij svobod-
nega in družabnega plesa, fol-
klornih in etnografskih skupin, 
likovnikov do Knjižnic in kine-
matografov. Ta množica oblik, v 
katerih delujejo kulturni ljubite-
lji, kaže na vsestransko zanima-
nje ljudi in pestrost oblik, ki so v 
Zvezi kulturnih organizacij, kar 
je porok, da se lahko vključijo 
vsi, ki j im je kultura blizu, in 
vsak ima možnost delati na po-
dročju, ki mu je blizu. Več kot 
vzpodbuden je podatek, da je v 
ljubiteljski dejavnosti kar polovi-
ca mladih. To pa je v nekem smi-
slu tudi priznanje Zvezi kultur-
nih organizacij kot instituciji, da 
je odpr ta za novo, porajajoče se 
kul turno življenje, katerega no-
silci so prav mladi. 

V razpravi smo slišali, da bi bi-
lo potrebno nekaj narediti s ku-
rentovanjem, razmišljati o profe-
sionalni organizaciji te naše et-
nološko-turistične prireditve. 
Obiskovalci filmskih predstav 
pogrešajo v Ptuju filmsko gleda-
lišče, abonma ptujskega gledališ-
ča bi bilo kdaj pa kda j umestno 
prenesti tudi na deske dvorane v 
Cirkovcah. Delegati so tudi opo-
zorili, da mladinski gledališki 
abonma pogosto ne ustreza hkra-
ti srednješolcem in osnovnošol-
cem, še posebej tistim iz nižjih 
razredov, in morebiti je tudi v 
tem vzrok, da zanimanje za mla-
dinski gledališki abonma upada. 

Žalostno, pravzaprav kar vse-
ga obsojanja vredno pa je, da 
smo v šolah povsem črtali denar 
za kulturne dejavnosti . Kar jih 
je, bremenijo starše, koliko pa v 
teh kriznih časih iz družinskih 
proračunov namen jamo za kul-
turo, pa se ve: malo ali skoraj 
nič. Očitno vseh tistih, ki načrtu-
jejo in odmer ja jo družbenim de-
javnostim denar, prav nič ne bri-
ga, kakšni bodo ti mladi, ko 
odrastejo. 

V občini pa imamo tudi nekaj 
skupin, ki niso vključene v zve-
zo: gre predvsem za mlade, ki 
delajo, ne želijo pa se vključiti v 
kakšno organizirano obliko lju-
biteljske kulturne dejavnosti. 

Kot smo slišali in se lahko tudi 
večkrat že prepričali, ima Zveza 
kulturnih organizacij na široko 
odprta vrata tudi za tako imeno-
vano alternativno kulturo. Seve-
da pa v vsaki organizirani obliki 
dela, v društvu, skupini, veljajo 
nekatera pravila igre in jih člani 
morajo upoštevati. To nikoli ni 
bila prepreka za vsebino dela, za, 
financiranje te dejavnosti ali kaj 
podobnega. Da je to res, govori 
tudi skoraj polovica članstva v 
Zvezi kulturnih organizacij, ki so 
mladi. 

Sicer pa lahko ugotovimo, da 
zavzetosti in volje za delo v ljubi-
teljski kulturi v ptujski občini ne 
manjka, da množičnost ne gre na 
račun kakovosti, saj se mnoge 
skupine v zadnjih letih uvrščajo 
na območna, republiška in tudi 
zvezna srečanja, da so skupine 
ptujske občine dobrodošel gost 
na najrazličnejših prireditvah, 
kulturnih srečanjih širom naše 
domovine. To pa je tisto, kar za-
gotavlja, da bo ljubiteljska kultu-
ra živela še tudi jutri, pa četudi 
bo denarja še manj , pa četuti se 
bo komu zdelo, da tolikšnega 
števila sekcij ne potrebujemo, da 
v vsaki vasi res ni potrebna kak-
šna kulturna skupina. Ljubitelj-
ska kultura je in je vedno bila 
odsev časa, v katerem je nastaja-
la, bila je in bo narodova zavest 
in vest. 

NaV 

PEVKE IN FEVCIlZ LANCOVE 
VASI NA KASETI 

Za haloškimi vrtami 
Ljudske pevke iz Lancove vasi 

se ne spomin ja jo natančno, kdaj 
so prvič zapele v skupini, ki jo 
danes sestavlja deset Lanco-
vljank. Vedo le to, da jih je zdru-
žilo veselje do petja, in to je na-
vsezadnje na jpomembnejše . Pre-
pevajo ljudske pesmi, take, ki so 
jih pele že njihove matere, babi-

ce in prababice in ki so nastale 
ob trdem kmečkem delu. Anica 
Svenšek, ki vodi skupino ljud-
skih pevk, pa tuintam zapiše še 
kako novo besedilo in repertoar 
skupine se tako počasi bogati. 
Zadnjih nekaj let delajo v okviru 
folklornega društva Lancova vas 
jn v bližnji okolici, posebej v kra-
jevni skupnosti Videm, skorajda 

prireditve, kjer ne bi nastopi-
le. Pesem iz Lancove vasi pa so 
ponesle tudi v širni svet, nasto-
pale so že v mnogih krajih Slove-
nije, tudi v Ljubljanskem Can-
karjevem domu, pa v Zagrebu, 
Ohridu, skupa j z društvom pa so 
teden dni gostovale tudi na Če-
škem. 

Njihova pesem je že nekajkrat 
Zvenela tudi na valovih radia 
^ u j in v oddaj i radia Ljubljana 
Slovenska zemlja v pesmi in be-
sedi. Avtorica odda je Jasna Vi-

dakovič pa je poskrbela tudi za 
izid kasete z njihovimi pesmimi. 
S tremi pesmimi so se jim na ka-
seti pridružili tudi pevci iz iste 
vasi. V trgovinah s ploščami in 
kasetami lahko torej poiščete ka-
seto z naslovom: ZA HALO-
ŠKIMI VRTAMI - Lancova 
vas. JB 

Pevke iz Lancove vasi na enem od številnih nastopov. 

Revija odraslih pevskih zborov v 
Slovenski Bistrici 

Z K O Slovenske Bistrice je v soboto, 13. maja, 
priredila v avli Osnovne šole pohorski odred 13. 
(19.!) revijo odraslih pevskih zborov občine Slo-
venska Bistrica. Sopokrovitelj prireditve je bila de-
lovna organizacija IM POL Slovenska Bistrica. 
Nastopalo je 13 pevskih skupin: trije okteti in 10 
zborov iz Slovenske Bistrice, Landskrone na Šved-
skem, Laporja, Poljčan in Crešnjevca. 

Pevci so lepo zapeli in videlo se je, da so vložili 
mnogo truda za dosego pevske kvalitete. Pri mno-
gih skupinah se je čutilo, da manjka predvsem do-
brih tenorjev, saj bi sicer lahko pesmi še lepše zve-
nele. Pohvalno je, da so se pokazale nekatere nove 
pevske skupine. Po mnenju profesorja Jožeta Gre-
gorca so pevci dober pevski potencial in na j ga pe-
vovodje še bolj izkoristijo in dosežejo višjo pevsko 

Med zbori moramo omeniti vsaj mešani pevski 
zbor Crešnjevec zaradi množičnosti (in dobrega 
petja), zdomski zbor iz Landskrone na Švedskem, 
mladi Študentski pevski zbor Jurija Vodovnika 
Slovenska Bistrica zaradi izredno lepega petja in 
zagnanosti po vzorniku Juriju Vodovniku - po-
horskem ljudskem pevcu ter slovenjebistriški 
oktet TO zaradi izredno kvalitetnega petia. 

Prireditev je povezovala Danica Godec , vsem 
zborom pa je podelil priznanje Dušan Pečnik, 
predsednik Z K O Slovenska Bistrica. Po reviji je 
bilo družabno srečanje vseh pevcev, na katerem so 
pevci v veselem razpoloženju prepevali slovenske 
ljudske pesmi ter v prijetnem kramljanju pogla-
bljali prijateljstva. 

Vida Topolovec 

Dr. Štefka Cobelj 
Umrla je dr. Štefka ( obeij, je 

odjekni lo v pi>ncdcljk<!vo jutro 
15. maja. V .i, ki smo jo po/nal i , 
smo bili prepričani, cia bo tudi 
tokrat uspela kot tolikokrat v /i-
vljcnju, pa je bila bule/en nui-
čnejša. Zakaj S te l la C obelj je 
vedno rekla: »( e ti prvič ne 
uspe, poskusi dvakrat, če ti dva-
krat ne uspe, poskusi štiri-
krat . . .« 

Bila je človek, ki ni sklepal 
kompromisov; z neverjetno vo-
ljo, veseljem in znanjem Je vztra-
jala do konca, dokler naloga ni 
bila opravljena. Ta njena trma je 
pustila za seboj sledove, ki bodo 
ostali večni, trajni dokazi njene-
ga dela. 

Dr. Štefka Cobel j se je rodila 
18. decembra 1923 v Oblakih pri 
Juršincih. Starši so Jo namenili 
za trgovko, saj so imeli doma tr-
govino in naj bi Jo prevzela Štef-
ka. Pa Je vojna postavila vse na 
glavo. Takšna, kakršna Je bila, je 
bilo neizogibno, da se je poveza-

la v narodnoosvobodilni boj in 
bila v njem udeležena od začetka 
do konca. Trikrat je bila obsoje-
na na smrt, a usoda je bila na 
njeni strani. Nekaj dni pred os-
voboditvijo je pobegnila Nem-
cem. 

Po vojni s e j e odločila, da delo 
v trgovini ni zanjo. Posvetila se 
je študiju. Doktorirala je iz umet-
nostne zgodovine in opravila 
magisterij iz etnologije. V Beo-
gradu Je delala v komisiji za kul-
turne stike s tujino, v Galeriji 
grafičnega kolektiva in v Muzeju 
sodobne umetnosti. Leta 1976 je 
na povabilo ptujske občine prev-
zela ravnateljevanje v Pokrajin-
skem muzeju v Ptuju, leta 1980 
pa so jo upokojili . 

Dr. Štefka Cobel j s e j e neizbri-
sno zapisala v knjigo kulturne 

ust\ajaln():,ti mesta Ptuja in ()b<'i-
nc, pa naj gre /a njeno doktor-
sko delo o slikarjih Straussih, ki 
jc bilo prevedi-i tudi v nemščino, 
/a nekaj sto ra/stav in katalogov, 
/ a šc ne/nani) število strokovnih 
člankov, /a monografi jo o ptuj-
skem slikarju Jane /u Me/anu , / a 
njene zbirke v ptujskem mu/e ju , 
/a etnografski mu/e j v gradu Ve-
lika Nedelja, /a vinarski mu/eJ 
na prostem v P t u j u , / a Viničarski 
mu/eJ pri (iorci . . . Zadnja leta 
Je svoje / n a n j e in organi /atorske 
sposobnosti namenila ljubitelj-
skim likovnikom in svoje delo za 
večno ohranila v prvi slovenski 
monografij i Ljubiteljski likovni-
ki Ptuja, ki Je i/šla lani. I udi pu-
blikacija Industrijski Majšperk 
Je v veliki meri njeno delo. Štef-
ka ( obelj pri izdajah monogra-
fij, katalogov in zloženk ni bila 
le avtorica tekstov, ampak mno-
go več: oblikovalka, urednica in 
tista, ki Je poskrbela za denar, 
p ropagando in prodajo . 

Njeno delo pa ni ostalo samo 
v domačem okolju. Po upokoji-
tvi je nekaj časa preživela v Afri-
ki, kjer je postavila v Somaliji 
dva muzeja. Nacionalnega in 
muzej v severni provinci. Prepo-
tovala je 58 dežel Evrope, Azije, 
Afrike in Amerike, obvladala več 
tujih jezikov. 

Vsak dan se srečujemo z min-
ljivostjo človeškega življenja in 
vendar smo vsak dan znova pre-
treseni, ko pride do dokončnega 
slovesa. V sredo, 17. maja, smo 
se dokončno poslovili od dr. 
Štefice Cobelj, človeka neizmer-
ljivih razsežnosti in znanja , kul-
turne delavke, ki je zapustila, 
kljub dokončnemu slovesu, med 
nami del sebe. 

NaV 

10. obletnica in/ali 
10-letnica? 

Naslov naj vas ne zapelje! Ta »dan, ki je natančno eno ali dolo-
čeno število let po dnevu, ko s e j e kaj zgodilo. Je kaj bilo« (Slovar slo-
venskega knjižnega jezika 111, beseda obletnica), ni praznični dan JR. 

Ce ne bi bilo navade, da posebej pouda r j amo in praznujemo 
okrogle jubileje, npr. 5, 10, 25, 50 let po kakem dogodku, bi sicer tudi 
9. obletnico ustanovitve Jezikovnega razsodišča in njegove prve izjave 
oziroma 9-letnico dela Jezikovnega razsodišča glasneje omenjalf . 

Vendar Je namen tokratnega pisanja drugačen; pomagali bi vam 
radi iz zadrege, ali v letu 1989 praznujemo 2()0-letnico ali 200. obletni-
co francoske revolucije, 300-letnico ali 300. obletnico izida Valvazor-
jeve Slave Vojvodine Kranjske, 6()0-letnico ali 600- obletnico bitke na 
Kosovem polju, 70-letnico ali 70. obletnico slovenske univerze itn. 

Od po dveh takih možnosti je vsakič pravilna samo ena, vendar 
marsikdo ne bi znal utemeljiti, zakaj Je tako. Ker ne gre le za pravopi-
sno razliko (pika ali vezajj, temveč tudi za pomensko, zapišimo dve 
preprosti pravili: 

1. Vrstilni števnik-pika-obletnica in pomenski poudarek na časo-
vni oddaljenosti od enkratnega dogodka v preteklosti, npr. človekove-
ga rojstva, poroke, smrti, mature, izida knjige, osvoboditve, bitke, re-
volucije, ustanovitve ipd.: 200. obletnica francoske revolucije, 300. 
obletnica izida Valvazorjeve knjige, 600. obletnica kosovske bitke. 

2. Glavni števnik-vezaj-letnica in pomenski poudarek na trajanju 
tega, kar se je začelo pred toliko leti v preteklosti, npr. človekovo ži-
vljenje, obstoj organizacije, delovne ustanove ipd.: 9()-letnica našega 
deda, 70-letnica slovenske univerze, 30-letnica izhajanja Dela. 

Pomensko razločevanje med npr. 90. obletnico in 9()-letnico Je 
torej utemeljeno in koristno, do mešanja med njima pa najbrž prihaja 
zato, ker v življenju velikokrat lahko mislimo na oboje hkrati: spomi-
n jamo se npr. 90. obletnice dedovega rojstva (dogodka) in se hkrati 
veselimo 9()-letnice njegovega življenja ( trajanja) . 

Ce števnike izpišemo s črkami, se namesto pike in vezaja pokaže 
drugo pravopisno vprašanje pisanje skupa j ali narazen. Vrstilne 
števnike pišemo ločeno od besede, ki Jo ti količinsko določajo (štiri-
stota obletnica smrti Primoža Trubarja , prva obletnica aretacije Jane-
za Janše); glavne števnike pa pišemo skupa j z drugo sestavino zložen-
ke (praznovati devetdesetletnico v krogu svoje družine). 

Namesto konca: ker ni dneva v letu, ki nam ne bi priklical vsaj 
enega svetlega ali temnega spomina iz preteklosti posameznika ali 
družbe, ob katerem spoštljivo umolknemo ali veselo nazdravimo, bi si 
bilo vredno omenjeni dve pravili dobro zapomniti . 

Morebitne predloge, kritike in opozorila v zvezi s slovenščino v 
Javni rabi pošljite na naslov: J E Z I K O V N O RAZSODIŠČE, Republi-
ška konferenca SZDL Slovenije. Ljubljana, Komenskega 7. 
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Ljudski vrt ali 
ljudsko igrišče 

ljudski vrt je vsekakor potrebno urediti; p<miembno je, kako 
I:den izmed projektov v okviru zadnjega samoprispevka je uredi-

tev Ljudskega vrta. Sredstva so zbrana in čakajo. Ali Ptujčani park 
je namenjen vsem res vedo, kakšne spremembe f inancira jo? 

Na javni obra \nav i osnutka ureditvenega načrta, ki je bila 11. 
maja , so bili prisotni predstavniki krajevnih skupnosti , pristojnih or-
ganov in nekaj krajanov. Izkazalo se je, da predlagane rešitve Zavoda 
za ekonomiko in urbanizem Murska Sobota niso povsem sprejemlji-
ve. Kaj pravzaprav predvideva ureditveni načrt in okoli česa so se na 
obravnavi kresala mnen ja? 
ASFALTNA PLOŠCAI) NAMLSTO TRAVNIKA 

Osnutek ureditvenega načrta predvideva izboljšanje sprehajalnih 
poti v Ljudskem vrtu, obnovitev lesenih klopi, očiščenje struge in za-
saditev brežin potoka, kar si občani želijo že od včeraj, ne šele z na-
slednjim mesecem, ko na j bi pričeli delo. V ureditvenem območju sta 
predvidena dva lesena pavil jona: eden za počitek ob športnih igri-
ščih, drugi, ob ribniku, za zabavne prireditve. 

Ti predlogi niso vzbudili polemike. 
Mnogo ostrih besed pa je bilo izrečenih o predlogu murskosobo-

škega zavoda, da večino travnika med stanovanjskimi bloki. Ulico 
prekomorske brigade in ribnikom prekrije asfalt, na katerem bodo za-
črtana igrišča za rokomet in košarko ter kotalkališče. 

Na ta predlog je imel predstavnik ptujskega Projekta inženiringa 
vrsto ugovorov, pritegnili so mu tudi nekateri krajani. 

Ali potrebuje Ptuj poleg športnih površin ob dvorani Mladika, 
športnem igrišču Partizana in predvidenih igriščih ob Srednješolskem 
centru res še četrti športni kompleks? Ali so takšna igrišča res najbolj-
ša rešitev za otroke med šestim in štirinajstim letom? Teh otrok starši 
ne pošil jajo od doma najlažjega srca. In ali so za to starostno skupino 
res najpr imernejše in najbol j pri l jubljene igre z žogo? 

Prisotni so opozorili tudi na hrup, ki bi ga uporaba teh igrišč za 
namene šol in športnih tekem povzročala; temu je pritrdila tudi sani-
tarna inšpektorica in omenila, da lahko hrup z drevjem in grmovjem 
le delno zmanjšamo. 

V času betona in jekla postaja tudi trava vrednota, to bomo mo-
rali spoznati tudi v Ptuju. 

Ali ne bi bilo boljše, da ob blokih uredijo manjše travnate površi-
ne, kjer se bodo otroci igrali staršem na očeh, in majhne asfaltne ploš-
če z enim nizkim košem, začrtanim »pismom« ali drugimi podobnimi 
otroškimi igrami? 

RIBNIK IN PARK O B N J E M 
S predlogom ureditve ribnika so bili prisotni zelo zadovoljni. Ali 

odstraniti rastočo vrbo in jo nadomesti t i z drugim drevesom ali pa pu-
stiti otok prazen, kar bi opt ično povečalo ribnik, je bil predmet raz-
prave. 

Načrt predvideva tudi ureditev obrežja, zvišanje vodne gladine, s 
čimer bo zagotovljeno tudi zajemališče požarne vode, vodomet, mor-
da nastanitev račk . . . 

V parku bi stara drevesa nadomestili z novimi; seveda bi poseb-
neži, kot je znameni ta grnkobiloba, ostali, so menili prisotni. Na jasi v 
gozdu je predvideno balinišče in utr jena površina za otroške igre. 
OBNOVITEV ŠVICARIJE 

Na začetku stoletja je bilo v zgradbi ob sedanjem Partizanovem 
igrišču gostišče, kegljišče, orientacijska miza, sedeži raznih društev, 
klubski prostori, gledališče in še kaj. Sem so zahajal i boljši meščani, 
sprehod po takrat sklenjenem drevoredu iz mesta do Ljudskega vrta 
j im je dobro del. 

Danes je v zgradbi šest s tanovanj , v nekdanjem kegljišču skladiš-
če. 

Načrt predvideva vzpostavitev s tanja, ki ga poznamo s starih raz-
glednic. 
TRIMSKA STEZA N A M E S T O VRTOV? 

Namesto vrtov na levem bregu potoka (nad Rojkovimi) na j bi 
uredili tr imsko stezo. Dosedanje izkušnje kažejo, da je trimsko stezo, 
bila je oddal jena le dobrih sto metrov, uporabl ja lo malo ljudi. Ob vrt-
nar jenju pa se približno 70 družin na svežem zraku tudi rekreira, pa 
še v družinskih proračunih se pozna. 

Ali ni gospodarneje obnoviti stare krožne trimske steze, ki se je 
vila v gozdu ob vrtovih in se vračala ob desnem bregu potoka, so me-
nili rra organizirani javni obravnavi osnutka. Načrt je še v osnutku, 
dokončne rešitve bodo sprejete 26. maja . Do takrat se bodo resnične 
želje krajanov še izkristalizirale. Tekst in foto: 

Milena C. Zupanič 

Ta travnik bo že čez dva meseca prekrit z asfaltom. 

Ali na teh vrtovih paradižnik ne bo do/orel? 

Maj in Donačka gora vabita 
Kar veselo že korakamo po naj lepšem, najmladostnejšem, najbol j 

opevanem mesecu, ko se spomin jamo dela, Tita, mladosti, veselja, 
p rebu jan ja narave, ljubezni . . . 

Samo spomnili bi vas, da je danes dan mladosti , torej dan vseh 
mladih po srcu in letih. Ravno take iščemo planinci PD Majšperk. 
Vabimo vas v nedel jo, 28. maja, na jaso pod Donačko goro, da skupa j 
z nami proslavite ta mladostni dan, se malo razvedrite, sprostite, raz-
bremenite in sprehodi te po lepi naravi in uživate v pragozdu haloške-
ga Triglava. Pridite do I I . ure, takrat bomo pokazali tudi kulturni 
p rogram; potem pa ^ po želji! 

Vas je vsaj malo zamikalo? Lepo, potem pa se že veselimo sreča-
Vabijo planinci iz Majšperka 

Ravnatelj Glasbene šole Ormož 
Slavko Petek. 

Idila v klavirski učilnici. Klavirska učilnica iz drugega zor-
nega kota. 

Poučevanje harmonike so morali 
stlačiti v grajski stolp. 

Bo po tridesetih letih delovanja glasbena 
šola Ormož v primernejših prostorih? 

Glasbena šola Ormož bo letos 
praznovala 30-letnico delovanja. 
Obiskuje jo 150 učencev, ki j ih 
poučuje 10 učiteljev. Glasbena 
šola ima svoj »prostor pod son-
cem« v vzhodnem delu ormoške-
ga gradu, premore pa samo 6 
učilnic. Ena izmed njih je v graj-
skem stolpu, je brez dimnika in 
tako tudi brez možnosti za ogre-
vanje, da o vlagi ne bi govorili 
posebej. Eno učilnico v pritličju 
so pridobili tako, da so pregradi-
li hodnik. Učilnica za k l av i r j e v 
prvem nadst ropju , velika 
4,5 X 2,5 m. Da so v ta prostor 
lahko spravili klavir, so morali 
sneti vrata in jih obrniti , tako da 
se sedaj odpi ra jo navzven. Manj-
ši prostor med klavirsko učilnico 
in ravnateljevo pisarno — pisar-
na je hkrati tudi učilnica in zbor-
nica — je pisarna za računovod-
kinjo in tajnico. Večji prostor ali 
večjo učilnico imajo samo v prit-
ličju, kjer poučuje jo nauk o glas-
bi in kjer ima vaje Pihalni orke-

ster glasbene šole, ki je tudi pro-
dukt glasbene šole Ormož. 

Ko je bil izglasovan drugi ob-

činski samoprispevek za širitev 
osnovnošolskega prostora v ob-
čini Ormož in ko je bil dokončno 

opredel jen vrstni red gradnje šol, 
je bil sprejet sklep, da je potreb-
no hkrati reševati tudi prostorske 
probleme glasbene šole. Svoje 
nove prostore na j bi dobili v pro-
storih višje s topnje osnovne šole 
Ormož na Ptujski 6, ko se ta pre-
seli v nove prostore na Hardeku. 

Idejni načrti za tisti del šolske 
zgradbe, kjer na j bi bila glasbena 
šola, so že narejeni, ne ve pa se 
še natančno, kdo bo imel svoje 
prostore v ostalem delu šole. 

Konec šolskega leta se naglo 
bliža, tretja faza gradnje osnovne 
šole na Hardeku (višja s topnja) 
je v sklepni fazi, ni pa še povsem 
znano, kje se bo jeseni znašla 
glasbena šola: ali mogoče v no-
vih, preurejenih prostorih na 
Ptujski 6 ali pa bo še dalje v teh 
sedanjih, ki so za kul turno pou-
čevanje glasbe vse prej kot pri-
merni. 

Vida Topolovec 

Foto: Ema Žalar 

Največja učilnica je v pritličju, kjer poučujejo nauk o glasbi in kjer ima 
vaje pihalni orkester. 

V občini Ormož manj prometnih nezgod 
Ob tem ko je promet na cesti Ptuj—Or-

mož—Središče ob Dravi do republiške meje 
s sosednjo SR Hrvaško iz dneva v dan števil-
nejši, nas je zanim.-^ lo, kako je s prometom na 
območju občine Ormož v prvih treh mesecih 
letos v primerjavi z letom poprej . Podatke 
smo dobili na Postaji milice Ormož, o njih pa 
je govoril pomočnik komandir ja Darko Naj-
virt. 

Prva vzpodbudna številka je manjše število 
prometnih nezgod v primerjavi z enakim ob-
dobjem lanskega leta, ko jih je bilo 58, letos 
pa 46. Največ nezgod (lani 24, letos 16) je bi-
lo na regionalnih cestah, temu sledi magi-
stralna (lani 10, letos 12), nato lokalne ceste 
(lani 16, letos 9). Mnogo man j nesreč je bilo 
na mestnih ulicah (lani 6, letos 2) in na dru-
gih cestah v občini Ormož (lani 2, letos 7). 
Največ prometnih nezgod je bilo med 10. in 

14. uro (lani 20, letos 13), med 18. in 22. uro 
(lani 16, letos 7), nato med 14. in 18. uro (lani 
11, letos 7) ter med 6. in 10. uro (lani 8, letos 
13). Najmirnejše so pozne nočne in zgodnje 
ju t ran je ure. . 

Med povzročitelji nesreč so v prvi vrsti 
vozniki osebnih avtomobilov (lani 35, letos 
32), nato pa vozniki tovornih avtomobilov 
(lani 13, letos 10). Tem sledijo vozniki koles z 
motorji , motornih koles, traktorjev, vozniki 
koles in avtobusov. 

Največ nezgod je bilo v naseljih (lani 52, 
letos 40), veliko manj zunaj naselja (lani 6, 
letos 6). 

Med vzroke prometnih nezgod štejejo ne-
pri lagojeno hitrost (lani 13, letos 10), vinje-
nost (lani 5, letos 2), nepravilno srečevanje, 
zavijanje, prekratka varnostna razdalja (lani 
4, letos 4), nepravilno prehitevanje (lani 6, le-

tos 5), nepravilna vzvratna vožnja, izsiljeva-
nje prednosti , (lani 6, letos 5) in še razni dru-
gi vzroki (lani 26, letos 15). 

Med posledicami prometnih nezgod so mr-
tvi in poškodovani . Lani je umrl za posledi-
cami nesreče en starejši pešec, prav tako tudi 
letos. 

Lani je pod kolesi avtomobila umrl en 
otrok, težje poškodovanih odraslih je bilo la-
ni 9, letos 2. En otrok je bil letos lažje telesno 
poškodovan, lažje telesno poškodovanih 
uporabnikov ceste je bilo lani 10, letos pa 7. 

Materialna škoda je zaradi visoke inflacije 
težko primerljiva, je pa letos seveda nepri-
merno višja. 

Milica je temu primerno tudi ukrepala. Po-
dani so bili predlogi sodniku za prekrške, ve-
liko je bilo manda tno kaznovanih in opozor-
jenih. Vida Topolovec 

Coprnice zagotovo so, zatrjujejo 
Cirkulančani Pred časom je Cirkulančane, 

starejši prebivalci jim pravijo 
Barbarčani, razburila vest, da so 
se v nekaj okoliških vasi zopet 
prikradle čisto ta prave coprnice. 
Tokrat za spremembo niso prija-
hale na metli, ampak s e j e njiho-
vo coprniško seme zajedlo v že 
tako naivno dušo haloškega ži-
vlja. 

Z žalostjo v srcu in osuplost jo 
hkrati moram zapisati še enkrat 
to, kar so kronisti zapisali o Ha-
ložanih že pred 150 leti: »Halo-
žani so veseli l judje. Odrezanost 
od ostalega sveta in oddal jenost 
od večjih krajev jih je pustila ne-
pokvarjene v preprostosti . Med 
ljudmi je ohranjenih mnogo sta-
rih šeg in navad ter precej vraže-
vernosti.« 

Kljub tej oceni so izšli od tod 
mnogi intelektualci in priznani 
strokovnjaki na najrazličnejših 
področjih. Čeprav se morda Ha-
loze, še posebej C irkulane, niso 
razvijale s tako intenzivnostjo 
kot drugi kraji, ki so bili bliže 
kulturnim in gospodarskim sre-
diščem, se vsaj vas na prvi po-
gled ne razlikuje od drugih. 
Fluktuacija haloškega prebival-
stva je bila res še do predkratkim 
ogromna, toda zadn je čase se lju-
dje vračajo na svoja ognjišča. Z 
njihovim pr ihodom pa se dviga 
tudi kakovost življenja. 

Morda prav tuka j nastajajo 
konflikti med tistimi, ki so ostali 
— žal — še vedno na stopnji fev-
dalnega razvoja, in onimi, ko so 
že kdaj prekoračili prag Evrope. 
Kot kaže, si nekaj »ženskih pri-
merkov«, med njimi tudi mlajša 
generacija, ne more razložiti ne-
katerih pojavov, ki nastajajo 
okoli njih in v njih samih, druga-
če kot s čarovništvom, torej z 
nadnaravnim posegom v vsakda-
njost. 

Namig je sicer prišel s sosed-
njega Hrvaškega, kamor se že ne-
kaj časa zatekajo nekateri Halo-
žani po čudodelne napitke in 
druge coprniške rekvizite, s kate-
rimi bi, na primer, radi odvrnili 
od sebe »hude bolezni«, ki so 
prišle nadnje. 

Novi val prerokov je tako s 
svojim prstom pokazal na nekaj 
»coprnic«, ki da sejejo seme zla 
nad nekaterimi domači jami. In 
nastala sta dva tabora : eni, ki na-
tančno vedo, da coprnice so, in 
drugi, ki skuša naivnim in neved-
nim dopovedati , da te nikoli niso 
obstajale in da gre le za sklop 
pojavov, ki jih je treba trezno 
razčleniti in pojasniti njihov iz-
vor. Toda vse zaman. Slišala sem 

izjavo 15-letnega fantiča, ki je 
odrezavo zatrjeval, da zagotovo 
ve, da coprnice obs ta ja jo in pi-
ka! Žal l judje naj ra je izluščimo 
iz množice pojavov vedno naj-
bolj spektakularne in ekstremne. 
Včasih pričnemo verjeti tudi \ ti-
sto, za kar še včeraj nismo hoteli 
niti slišati. 

Če bi se vest o »vnovičnem« 
delovanju coprnic v okolici C ir-
kulan zaustavila zgolj na zapeč-
kih najbol j trdovratnih zaostale-
žev in naivnežev, bi s e j i lahko le 
prizanesljivo nasmehnili . Toda 
žal dobiva drugačne razsežnosti. 
Po metodah coprniške čistke je 
treba potencialne krivce najprej 
izolirati. Izogibajte se natančno 
40 dni njihovih domačij , svojcev, 
sorodnikov, celo znancev. Uspe-
hi metode so že znani. Medse-
bojni sosedski odnosi so do 
skrajnosti skrhani, zamrli sta 
vzajemnost in solidarnost. »Co-
prnice« pa so že morale po 
zdravniško pomoč, saj so bili pri-
tiski »pravične« javnosti le mal-
ce prehudi. 

Upajmo, da poslednje metode, 
grmade, vrli Haložani le ne bodo 
uporabili in da se bo le našla 
kakšna trezna glava, ki bo zau-

stavila val tega neumnega poče-
tja na pragu 21. stoletja. Sojenje 
coprnicam je namreč že v 18. 
stol. z zakonom prepovedala ta-
kratna cesarica !Viarija Terezija. 

Svojim rojakom, tistim, ki za-
gotovo vedo, da so krive za nji-
hove tegobe mračne sile, bi pri-
poročila tole: 

Ozrite se malo okoli sebe! Po-
glejte urejene domačije, s cveto-
čimi rožami na oknih; pridne go-
spodinje, ki od zore do mraka 
garajo na zemlji ; ženske, ki mo-
rajo zgodaj zjutraj s t rebuhom za 
k ruhom; mlade, ki vedo. da jim 
bo le znanje, pr idobljeno s študi-
jem, odpr io pot do boljšega ži-
vljenja. Nikomur od teh niso po-
magale do uspeha coprnice ali 
kakšne druge n a d n a r a \ n e sile. 
Le pridna roka in bistra gla \a l 
Teh vrlin pa nekateri, kot kaže. 
nočejo priznati in raje iščejo 
krivce za svoj uspeh pri sosedu-

Medtem ko ves svet tekmuje 
med seboj, kdo bo koga prehitel 
v napredku, ste se vi. dragi roja-
ki, preselili vsaj za 300 let nazaj, 
v na jbol j mračne čase zgodovine. 

Ali ni to oskrunitev moje in 
vaše zibeli, lepih haloških gričev, 
tihih dolin in vsega, kar obdaja 
vaše življenje!? 

A. M 
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V ŠS Spuhlja za višje kategorije 
Tudi člani ŠD Ptuj sekcija Spuhlja so izredno akti-

vni. Tako so v začetku aprila izvedli tretji hitropotezni 
turnir, na katerem je sodelovalo 8 igralcev. Zmagal je 
Mirko Prelog z 11 točkami, drugi je bil Stanko Toplak 11, 
3. Edi Popošek 8,5 itd. 

Konec aprila pa so odigrali še 4. hitropotezni turnir za 
leto 1989. Med 11 igralci je zmagal Franjo Lazar s 7,5 to-
čkami, 2. Leon Cestnik 6,5, 3. Mirko Prelog 6 itd. 

Konec lanskega in v prvih mesecih letošnjega leta pa so 
izvedli tudi kategorniški turnir za osvojitev 2. in 3. katego-

rije. Sodelovalo je 17 igralcev, ki so igrali po Bergerjevem 
sistemu vsak z vsakim. Drugo kategorijo so osvojili: 
Stanko Toplak s 14 točkami, Saša Prelog s 14, Kranc Pi-
čerko 12,5, Jože Voglar 12 in Jože Vaupotič 11,5 točk. 

Tretjo kategorijo pa sta osvojila Marjan Zamuda s 6 to-
čkami in Milan Kolarič s 5,5 točkami. Tekmovanja za pri-
dobitev kategorije se je udeležil tudi član ŠI) Ruj pionir 
Matjaž Planjšek, ki pa je 2. kategorijo osvojil že med sa-
mim turnirjem na republiškem pionirskem prvenstvu. 

Silva Razlag 

Republiško prvenstvo za slepe in slabovidne 
Medobčinsko društvo slepih in slabovidnih iz 

občin Ptuj in Ormož pripravlja 10. juni ja republi-
ško prvenstvo v atletiki za slepe in slabovidne. Pri-
čelo se bo v soboto v dopoldanskem času na ptuj-
skem stadionu Drave. 

Tekmovalci bodo razvrščeni v dve kategoriji: 
kategorija A"— slepi in kategorija B — slabovidni. 

Pomerili se bodo v naslednjih atletskih panogah: 
tek na 100 m, tek na 400 m, skok v dal javo in viši-
no, suvanje krogle, met kopja itd. 
Pričakujemo okrog 60 tekmovalcev iz devetih slo-
venskih društev — iz vsakega okrog 6. 

Najuspešnejšim tekmovalcem bodo podelili po-
kale in priznanja. Zlatko Novak 

Marko Podvršnik ponovno najboljši 
Tudi na petenl hi t ropoteznem turnirju za leto 

1989 je med 12 igralci zmagal Marko Podvršnik z 
10 točkami, drugi je bil Jože Čič 9 točk, 3. Bohak 
8,5, 4. Rado Brglez 8, 5. Igor lljaž 7, 6. Oliver Te-
žak 7 itd. Pri poročanju o rezultatih 4. turnirja je 
prišlo do nel jube napake, za katero se opravičuje-
mo tov. Čiču, ki je zbral 8,5 točk (in ne 7,5 in tako 

vodi ,v skupnem seštevku posebnega točkovanja, s 
tem da je sodeloval na vseh petih turnirj ih, drugi 
je Marko Podvršnik (3), 3. Rado Brglez 53 (4), 4. 
Ivo Mihevc 44 (3), 5. Igor lljaž 42,5 (5) itd. 

Naslednji hitropotezni turnir bo v petek, 2. juni-
ja ob 19. uri. N a n j ptujski šahisti vabijo vse člane 
in druge ljubitelje šaha. Silva Razlag 

13. Ptujčanov v finalu 
atletskega pokala 

Slovenije 
Na atletskem stadionu v Poljanah v 

Mariboru je domači atletski klub 
TAM skupaj i Atletsko zvezo Slove-
nije organiziral kvalifikacije za atlet-
ski pokal Slovenije za članice in člane 
za področje severovzhodne Slovenije. 
Tekmovanja se je udeležilo okrog 3(X) 
tekmovalcev iz Brežic, Pomurja, s Ko-
roške, iz Celja, Titovega Velenja, Ma-
ribora, Gornje Radgone, Slovenske 
Bistrice Ptuja ter gostje iz sosednje 
Avstrije Atletskega kluba Linz; ti 
so tekmovali zunaj konkurence. 

Atleti in atletinje atletskega kluba 
ftuj so dosegli viden uspeh, kajti 13 
tekmovalcev se je uvrstilo v finalni 
del atletskega pokala na področju 
Slovenije, ki bo v Ljubljani 27. in 28. 
maja. Posebno so se izkazali Krabo-
nja, Vidovič in Korošak, saj so v svo-
jih disciplinah zmagali ali osvojili 
drugo mesto. V finalnem delu v Lju-
bljani bodo barve Ptuja zastopali: 
Krabonja, Iskra, Potočnik, Jerenko, 
Prelog, Kokot, Doki, Vidovič, Žleb-
nik, Kovač, Rozman, VrabI in Koro-

I Z . 

ABC Pomurka, Vinko Reš 
in Slovin Ormož v 
Haloškem biseru' 

Kot smo že poročali , so se 12. maja v restavraciji Ribič gostinski 
delavci (vodje poslovnih enot in vodnje kuhinj ter njihovi namestniki) 
srečali s predstavniki omenjenih organizacij, da bi se seznanili z nji-
hovimi novostmi. Predvsem so želeli dobiti inforr^acije in zagotovilo, 
da jih bodo lahko dobili ter s tem izboljšali svojo ponudbo. Že v sana-
cijski program je Haloški biser zapisal, da bi s postopno specializaci-
jo in uvajanjem novosti prešli v kakovostnejše poslovanje. ' M G 

Predstavniki gospodarstva, ki z velikim delom svoje proizvodnje oskrbu-
jejo gostince. (Posnetek: KOSI) ' 

V Podlehniku kmalu 
turistično društvo 

četudi naj bi turistična društva 
ustanovili v vsaki krajevni skupnosti, 
so v tem uspeli redkokje. V ptujski 
občini jih dela pet, imamo pa 35 kra-
jevnih skupnosti. Najstarejše je ptuj-
sko, ki je v letu 1986 praznovalo sto-
letnico. 

V kratkem naj bi dobili šesto: na 
ustanovitev se pripravljajo v Podleh-
niku. Tokrat so pobudo vzeli v roke 
upokojenci ob pomoči drugih. Ena 
prvih aktivnosti naj bi bila razstava 
Podlehnik '89 z naslovom Predniki 
zanamcem. Razstavili naj bi okoli 115 
različnih predmetov. 

Eden pobudnikov za ustanovitev 
oziroma član iniciativnega odbora 
Božo Šlehta je povedal, da bo razsta-
va v začetku junija v dvorani krajevne 
skupnosti. Ob tej priložnosti bodo 
pripravili tudi kulturni program. 

MG 

500 pionirjev na atletskem stadionu 
Na občinskem prvenstvu za 

pionirski atletski pokal Slovenije 
se je 10. maja zbralo 250 mlajših 
pionirjev in pionirk iz 14 osnov-
nih šol, enako število starejših 
pionirjev in pionirk iz 12 šol pa 
dva dni kasneje. 

Najboljši v posameznih disci-
plinah so dosegli zelo dobre re-
zultate, ki pa bi na boljši stezi bi-
li gotovo še boljši. 

V skupni uvrstitvi je pji pionir-
j ih zmagala OŠ Toneta Žnidariča 
s 40 točkami pred Kidričevim, 34 
točk, 'in OŠ Olge Meglič, 33 točk. 
Pri pionirkah je bila prva OŠ To-
neta Žnidariča, 40 točk, druga 
OŠ Olge Meglič, 34, z 29 točkami 
pa sta si tretje mesto delili OŠ 
Franca Osojnika in Kidričevo. 

Tekmovanje sta organizirala 
Z T K O Ptuj in Atletski klub. 

Rezultati: 
Mlajši pionirji: 60 m: Mikolič, 

F. O., 7,80; Novak, KID., 8,36; 
Duh, DOR., 8,40; 300 m: Debe-

Ijak, DOR., 45,44; Šincek, DOR., 
47,41; Potočnik, CIR. , 47,77; 
600 m: Marčič, CIR. , 1:50,97; 
Pučko, T. Ž., 1:51,34; Podpadec, 
F. O., 1:52,37; višina: Esih^ O. 
M., 153 cm; Krsnik, POD.—Zet. , 
150 cm; Vesenjak, GOR. , 
145 cm; daljava: Kmetec, KID., 
512; Vidovič, DOR., 475; Robin, 
T. Ž., 474; met žogice: Vinko, 
P O D . - Ž E T . , 64,68; Vrbanec, F. 
O., 61,68; Golob, GOR. , 61,04; 

Skupaj: 1. T. Žnidarič, 2. O. 
Meglič, 3. Kidričevo; 

Starejši pionirji: 60 m: Pla-
nine, T. Ž., 7,6; Ljubša, F. O., 
7,7; Krajnčevič, F. O., 7,7; 
300 m: Berghaus, T. Ž., 40,2; 
Krajnc, T. Ž., 41,5; Pralija, F. O., 
41,7; 1000 m: Svenšek, KID., 
2:51,56; Colnarič, T. Ž., 2:51,87; 
Vogrinc, POD., 3:02,19; višina: 
Dimovski, T. Ž., 180; Gavez, T. 
Ž., 170; Petrovič, T. Ž., 170; da-
ljava: Štrucl, T. Ž., 570; Koren, 

CIR. , 538; Dolenc, KID., 530; 
suvanje krogle: Majerič, DES., 
13,27; Korez, F. O., 12,10; Ma-
horič, T. Ž., 10,80; met žogice: 
Lobenwain, KID., 74,93; Kolen-
ko, MAR., 72,43; Vogrinec, O. 
M., 69,80; štafeta 4 x 100 m: F. 
O., 50,6; T.Ž., 51,5; KID., 52,2; 
skupaj: 1. T. Žnidarič, 2. Kidriče-
vo, 3. F. Osojnik; 

Mlajše pionirke: 60 m: Čačko-
vič, O. M., 8,21; Rogelj, F. O., 
8,33; Gomiljšek, O. M., 8,39; 
300 m: Ojsteršek, 48,6; Belšak, F. 
O., 50,4; Brodnjak, DOR., 50,4; 
600 m: Toš, T. Ž., 1:54,90; Ple-
teršek, KID., 1:57,92; Krajnc, 
DES., 2:00,65; višina: Cegnar, T. 
Ž., 143; Kovačič, T. Ž., 140; Hor-
vat, O. M., 135; daljava: Pevec, 
F. O., 459; Skok, T. Z., 4,35; Pe-
klič, F. O., 4,28; met žogice: Goj-
košek, L S., 52,54; Lasič, I. S., 
47,66; Hvaleč, 1. S., 46,84; sku-
paj: I. T. Žnidarič, 2. O. Meglič, 
3. F. Osojnik; 

Starejše pionirke: 60 m: Per-
nek, F. O., 8,2; Kotar, T. Ž., 8,3; 
Stanišič, 8,3; 300 m: Čuček, T. 
Ž., 47,9; Koser, DES, 49,3; Hor-
vat, GOR., 50,1; 1000 m: Ovčar, 
POD., 3:32,8; Colnarič, T. Ž., 
3:35,0; Veršič, MAR., 3:36,9; vi-
šina: Ljubeč, T. Ž., 157; Draško-
vič, T. Ž., 150; Munda , GOR., 
140; ^^Ijava: Šafranko, T. Ž., 

»469j' PuFg, F. O., 4,42; Drobnič, 
T. Ž., 4,33; suvanje krogle: Prav-
dič, ČIR., 9,49; Vrečar, DES., 
9,20; Kolednik, T. Ž., 9,12; met 
žogice: Šega, POD., 58,03; Dre-
venšek, 1. S., 53,00; Potrč, T. Ž., 
47,25; štafeta 4 x 100 m: T. Ž., 
54,9; O. M., 56,8; KID., 58,5; 
skupaj: I. T. Žnidarič, 2. Franc 
Osojnik, 3. O. Meglič. 

M C Z 

Sedemkilogramska ščuka 
v Tedniku smo v sestavku pod 

naslovom Krap, da te kap opo-
zorili na nevsakdanjo ribiško sre-
čo Janka Strelca iz Markovec. 
Tokrat pa vam predstavl jamo ri-
biško trofejo Janka Bezjaka z Za-
grebške ceste 50 v Ptuju, ki ga je 
čez prvomajske praznike zaneslo 

za vodo s palico in blestivko v 
rokah. 

Bila je sreda, 3. maja , in po 
dopoldanskih opravilih okrog hi-
še se je po kosilu Janku zdelo 

primerno, da se s svojim mope-
dom odpel je ob ptujsko akumu-
lacijsko jezero, kajti sezona lova 
na velike roparice se je pravkar 
začela. In tako je tudi storil. Vča-
sih je metal blestivko po uro ali 
več — a zaman. Tokrat pa je že 
po dobrih desetih minutah začu-

til sunek in je zategnil. Čutiti je 
bilo, da je na drugi strani nekaj 
velikega, in kmalu je lahko tudi 
videl, da se na drugi strani bori 
in premetava velika ščuka. Ni 

imel posebnih težav in kmalu je 
bila na suhem. Od glave do repa 
je nameril prek 90 cm, tehnica pa 
je pokazala, da tehta dobrih 
7 kg. Zares redka ribiška sreča, 
saj jo je ujel na samo 0,30 mm 
najlonsko vrvico in z blestivko, 
ki jo ribiči poznajo pod imenom 
žličnik. Sicer pa je Janko Bezjak 
prepričan, da bo letos spravil v 
svojo ribiško vitrino še kakšno 
preparirano glavo velikanke. La-
ni je ujel dve t rofejni ; želimo 
mu, da bi bilo tudi letos vsaj ta-
ko, če že ne bolje. 

-OM 

Srečni ribič Janko Bezjak s svojo 7 kg »mamico«, ki jo je potegnil iz 
ptujskega jezera. 

Najboljši pri suvanju krogle: Doki (Slovenija), Mušič (Črna Gora), 
Benčič (Hrvatska). 

Doki — prvi na 
olimpiadi v Foči 

v času bd 11. do 15. maja je v 
Foči v Socialistični republiki 
BiH potekala partizanska mla-
dinska ol impiada, na kateri je 
nastopilo okrog 600 mladih špor-
tnikov iz vseh republik in obeh 
avtonomnih pokraj in, učenci vo-
jaške šole iz Mostar ja ter mladi 
športniki iz Foče. Tekmovanje je 
potekalo v naslednj ih športnih 
panogah: nogomet, odbojka, at-
letika in streljanje z zračno pu-
ško. 

Slovenska reprezentanca v at-
letiki je zaradi finančnih težav 
nastopila okrnjena, zvečine s po 
enim specialistom v atletski pa-
nogi, tako da so nekateri tekmo-
valci natopili kar v dveh discipli-
nah, čeprav nekatere panoge ni-
so njihova specialnost. Zastopali 
so jo tekmovalci iz naslednjih 
klubov: TAM, Ptuj, Slovenska 
Bistrica, Titovo Velenje, IBL 
Olimpija, Novo mesto in Postoj-
na. V reprezentanci je nastopilo 
kar pet tekmovalcev iz Atletske-
ga kluba Ptuj (Rozman, Iskra, 
Prelog, Doki, Jerenko). 

Ptujski mladi atleti so v Foči 
odlično zastopali barve Slovenije 
in dosegli dobre uvrstitve. Naj-
bolje uvrščeni ptujski atlet je bil 
ponovno Dejan Doki, ki je v me-
tu krogle (6 kg) zmagal z rezulta-
tom 15,77 m. Drugouvrščeni tek-
movalec Musič iz Črne Gore je 
za Dejanom zaostal kar 1,97 m; 
to je še en lep uspeh Dejana in 
zaslužena zlata medalja . Tudi 
drugi ptujski mladi atleti so se 
dobro odrezali. Omenil bi Iskro 
in Jerenka v štafeti 4 x 100, sa j 
sta pr ipomogla, da je Slovenija v 
tej disciplini osvojila srebrno 
medaljo. Športnika Jerenka bi še 
posebej omenil, saj se je kot edi-
ni mladi atlet v streljanju z zra-
čno puško uvrstil med mladince 
vojaške šole iz Mostarja. 

Na koncu tekmovanja sta se-
lektor atletske mladinske selekci-
je in vodja celotne slovenske eki-
pe — legenda Jugoslovanske ko-
šarke Ivo Daneu — bila zelo za-
dovoljna z nastopi mladih ptuj-
skih atletov. 

V drugih panogah - v odboj-
ki, posebno pa še v nogometu ~ 
so se mladi športniki iz Slovenije 
slabše uvrstili, kot so pričakova-
li. Odbojkar j i so bili četrti, med-
tem ko so nogometaši osvojili 
zadnje , to je osmo mesto. 

Rezultati — mladinci: 100 m: 
I. Dodič (SR) 1 1 , 0 . . . , 7. Iskra 
(SL) 11,5; 800 m: 1. Cordaš (VO) 
1 : 5 6 , 7 , . . . 3. Štern (SL) 1:58,9; 
skok v višino: 1. Boncun (HR) 
195 cm, . . . 9 . MoIk(SL) 165 cm; 
krogla: 1. Doki (SL) 15,77 m ; 
400 m: I. Jurišič (HR) 5 0 , 3 , . . . 3. 
Jerenko (SL) 51,0; 1500 m: I. 
Bahtiri (KO) 4 : 0 4 , 4 , . . . 8. Štern 
(SL) 4:15,7; skok v daljavo: 1. 
Stopil (HR) 6 7 3 , . . . 3. ž e p (SL) 
633 cm; štafeta 4 x lOOm: 1. 
Hrvatska 44,1, 2. Slovenija 44,4; 
mladinke: 400 m — 1. Bartolič 
(HR) 5 7 , 6 , . . . 3. Rant (SL) 60,4; 
skok v daljavo: I. Kurtovič (Fo-
ča) 5 5 4 c m , . . . 7. Džurič (SL) 
506 cm; štafeta 4 x lOOm: I. 
Hrvatska 49,9, ekipa Slovenije 
diskvalificirana; 100 m: 1. Šola 
(HR) 1 2 , 4 , . . . 7. Rozman (SL) 
12,9; 800 m: I. Mraz (SL) 2:14,3; 
skok v višino: 1. Jerkovič (HR) 
1 7 9 c m , . . . 9. Špelič (SL) 145; 
krogla: I. Curovič (HR) 
13.04 m , . . . 6. Marinko (SL) 
10,62. 

Ekipni vrstni red — mladinci: 
1. Hrvatska - 268,5 točk, 2. Voj-
vodina — 211 točk, 3. Srbija — 
201 točk, 4. BiH - 176,5 točk, 5. 
Slovenija — 175,5 točk, 6. Črna 
Gora — 160 točk, 7. Srednja vo-
jaška šola - 120 točk, 8. Kosovo 
— 98 točk, 9. Makedoni ja - 91 
točk, 10. Foča - 10 točk; mla-
dinke: . Hrvatska - 210,5 točk, 
2. Vojvodina - 179,5 točk, 3. Sr-
bija — 157,5 točk, 4. Slovenija — 
147,5 točk, 5. BiH - 123 točk, 6. 
Črna Gora 116 točk, 7. Make-
donija — 114,5 točk, 88. Foča -
39.5 točk in 9. Kosovo - 31,5 
točk. 

Nogomet: I. BiH, 2. Kosovo, 
3. Vojvodina, 4. Makedoni ja , 5. 
Hrvatska, 6. Črna Gora , 7. Srbi-
ja, 8. Slovenija. 

Odbojka: I. Vojvodina, 2. Čr-
na Gora, 3. Makedoni ja , 4. Slo-
venija. 

Streljanje z zračno puško — 
ekipno: I. Srednje vojaška šola 

796, 2. Slovenija 631, 3. 
Vojvodina 625, 4. Makedoni ja 
- 583, 5. Srbija 581, 6. Črna 
Gora - 558,7. Hrvatska 552 
8. BiH - 501,9. Kosovo 350; 
posamezno: 1. Bondžič (Sr. voja-
ška šola) 9 2 , . . . 7. Jerenko (SL) 
76. 

1. Z. 

Tomosov avtomatik v Ormož 
v okviru republiške akcije za 

10-odstotno zmanjšanje števila 
prometnih nesreč je minuli to-
rek, 9. maja, potekalo na Trgu 
mladinskih delovnih brigad v 
Ptuju regijsko tekmovanje pod 
naslovom Za varnejšo vožnjo, ki 
so ga izvedli člani občinskega 
sveta za preventivo in vzgojo v 
cestnem prometu pod pokrovi-
teljstvom koprskega Tomosa. 

Prvo stopnico do uvrstitve v 
tekmovanje so predstavljali testi, 
ki so jih učenci osmih razredov 
reševali marca. Tisti, ki so se pri 
tem najbol j izkazali, so si pribo-
rili pravico udeležbe na regij-
skem tekmovanju. Na njem so se 
na jpre j pomerili v znanju cestno-
prometnih predpisov izpol-

njevali so posebne testne pole 
zatem pa so svoje znanje in spo-
sobnosti merili še v spretnostni 
poligonski vožnji. V K u j u so se 
najbol j odrezali člani ekipe iz OŠ 
Miklavž pri Ormožu in za zmago 
prejeli tudi dragoceno nagrado 

nov Tomosov avtomatik ozi-
roma kolo z motorjem. Manj sre-
če so imeli pionirji iz OŠ Hajdi-
na, k- so zastopali občino Ptuj, 
ter d a n i ekipe iz OŠ Spodnja 
Polskava, ki so zastopali občino 
Slovenska Bistrica. Sicer pa so 
tudi ti prejeli dragocene nagrade 

čelade Iplasa iz Kopra (te bo-
do obvezne od I. julija dalje) ter 
gumijaste izdelke Save iz Kranja. 

-OM 
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MARINA K E LEN C 

Tebi 
Bolečina grozna stiska mi srce, 
misel prinaša mi Jo na te! 

Ne, ne morem vse življenje le po tebi hrepeneti, 
v srcu le misli lepe in neizpolnjeno poželenje 
imeti. 
Želim, hočem in moram živeti! 
Moram tebe ali koga drugega imeti, 
ki znal bo v.yo ljubezen, 
nežnost in toplino od me sprejeti. 
Srce in dušo svojo mi odpreti 
v trenutkih težkih, 
v sreči me podpreti. 

Želim, hočem in moram živeti! 
S toliko ljubezni nežne v sebi 
res ne morem še umreti! 

MARINA K E LEN C 

Spomin nate 
Moja soba nema, tiha. 
Še rože so uvele, kot reči bi hotele: 
»Tudi me žalujemo!« 

Na steni slika moja, 
ob njej nekoč naj bi bila tvoja . . . 
Vem, le želja to bila je moja, 
hotela sem le biti tvoja. 

Ostal spomin je nate. 
Nežni mali predmeti 
zame neskončne vrednosti — dodaten dokaz ljubezni. 
Ljubezni, ljubezni... 
Ali res ljubezni? 

Lectovo srce tiho na steni visi, 
z rdečo pentljo racman v posmeh se mi drži. 
Nežna skrinja iz dragocenih morskih školjk, 
v njej še nekaj od tebe poklonjenih stvari, saj 
nakita ni. 

Zapestnica-unikat na okrasnem prtu 
kot opomin leži. 
Se spomniš, dragi? »Unikat unikatu,« si rekel, 
ko na roko si jo natikal mi. 

Pa knjiga PESEM PTIC TRNOVK s posvetilom -
»NAJ MISEL S KNJIGE TI POVE, 
ZA KOLIKO UUBEZNI SE NE VE! 
JOČE DUŠA IN SRCE, 
KER TO POKAZATI NE VE!« 
za novo leto si poklonil mi. 

In zlati prstan s prsta me gleda. 
Za 20. rojstni dan, »da večno moja si,« 
na prst si ga nataknil mi. 

Da večno moja si, da večno moja si. . . 
na sebi čutim tvoje mehke še dlani. 

Bila — res, resnično — bila večno tvoja bi! 
A ljubi, čigav sedaj si ti'.^ 
Vsi pokloni tvoji — 
le v njih ostal si zame ti! ' 

MARIJA LOVRENCIČ 

Pozabi na vse 
Pozabi na vse težke dni, 
ki so življenje ti krajšali. 
Zdaj minilo je. zdaj požvižgaj se 
na vse. 
Minilo brez problema je. 

Zdaj pa na novo ljubi se z mano, 
zdaj pozabi na vse, 
naj te ne muči, 
na novo se zasuči 
in se veselo nasmej. 

Nikomur več ne zaupaj, 
sama nase zanesi se. 
Boš videla, da imela boš prav. 
Počakaj, ko pride dan, 
ko vstala boš iz težkih sanj. 

Tiho hrepenjenje 
spremlja naj me vse življenje, 
v tihi sreči dan na dan, 
da ne pridruži se trpljenje, 
da ne padem v prepad. 

MARIJA LOVRENČIC 

Mladost 
Ti ne veš, kaj si storila, 
ko si mene zapustila. 
Ti še jokala boš, 
ko jaz bom drugi mož. 

Za tabo več hodil ne bom, 
si drugo bom dobil, 
ki me bo ljubila 
in jaz bom ljubil jo. 

Tega še ti ne veš, 
da leta minejo, 
da hitro stari smo. 
Za vse še žal ti bo, 
ko bo odšla mladost. 

Nekoč, ko stara boš postala 
in se spomnila na me, 
takrat zaman me boš iskala, 
jaz pozabil bom na te. 

SONJA VOTOLEN 

Nekoč 
Nekoč, ko bom vendarle 
razumela, 
da za dežjem sonce pride, 
bom znala živeti 
brez tebe. 
Takrat se bom soncu 
smehljala in solz 
ne bodo več tkale 
moje oči. 
Da prišel bi že 
ta čas, si želi, 
da prazen bil bi 
vodnjak mojih oči. 

SONJA VOTOLEN 

Moram 
Tebe moram imeti 
rada. 
Moram. 
Ker si mehak 
kot pomladni 
dež in topel 
čarodej. 
Moram te imeti 
rada. 
tebe. 
Ker si napolnil 
moje prazne dlani 
in oživel 
ugaslo srce. 
Tebe imam rada. 
Drugače ne 
gre. 

SONJA VOTOLEN 

Visoko 
Gori pod rožastim 
oblakom sem srečala 
tvoje želje. 
Hrepenele so 
pod škrlatnim obodom, 
iskale pot k 
mojemu hrepenenju. 
Objela sem jih 
in odnesla na 
zemljo. 

Sprehod v dvoje. (Posnetek: M. Ozmec.) 

SONJA VOTOLEN 

Poraz 
Smeh je prodiral 
skozi okno in 
zunaj se je važilo 
sonce. 
Bolel me je odmev 
smeha in sonca, 
ker se jima tema v moji 
prazni duši 
ni vdala. 

STANKO ELADUNG 

Grenka solza 
Zunaj brije veter, 
snežinke padajo z neba, 
tu je toplo ob peči, 
ob čaši vina, 
le tebe ni... 

Gledam skoz okno, 
kako sneg zakriva tvoje stopinje, 
kako se snežinke 
spreminjajo v solzo, 
v grenko solzo mojega dekleta. 
Ni te več, odhajaš, odhajaš za vselej, 
le solza na mojih očeh je ostala. 

CVETKO 

Za ljubi mir 
Bodi tak. kot moraš biti, 
z ženo ne prepiraj se, 
za vsako piko se ne hudi, 
prezri malenkost, pa bo dobro vse. 

Prepir rodi prepir, a ne, 
a kam to pelje, vsakdo ve, 
spodjeda temelje zakona, 
življenje ruši, daje ti gorje. 

Erta krava sama se ne hode, 
če druga rogov ne drži, 
za ljubi mir imej potrpljenje, 
nikdar prepira ne začni. 

STANKO ELADUNG 

Zal ti je 
Tu stojiš pred mano, 
stojiš in jokaš, 
ker ti je žal za tiste dni, 
žal za vse, kar si storila, 
praviš, da nisi hotela, 
a vseeno si storila, 
meni si srce zlomila. 

Vse po starem 
Nič se ni spremenilo. 
Ptice še vedno 
letajo okrog mojih oči 
in odkrivajo pot 
mojih starih dni. 

Slavko Haložan 

Kristalčki 
Jutranjo sonce se igra z žarki, 
pošilja jih na steklo njegovega okna, 
da se odbijajo in nastajajo drobni kristalčki. 

Za kristalčki se on pojavi, 
kakor sonce mu žari obraz, 
kakor luna se blešče mu oči 
in gleda me skoz sto kristalčkov, 
mene, ki ljubim ga močno. 

Odmaknejo se vsi kristalčki, 
sonce za goro zašlo je že, 
ti pa odšel si od mene za vedno, 
pustil si mi le drobne kristalčke, 
da z njimi igram se lahko. Zvonka Slanič 

SONJA VOTOLEN 

Ko bom veter 
Ko bom veter, 
bom smela zaspati 
blizu tebe in bom 
smela podrseti po 
tvojem obrazu. 
Ko bom veter, 
se bom upala zaplesti 
v tvoje lase. bom upala 
tkati poljube na 
ustih. 
Tvojih. 
Veter to sme. 

CVETKO 

Denar ni vse 
A ti garaš življenje celo, 
pehaš za dinar se samo, 
pozabljaš srečo in ljubezen, 
ne veš. da te minilo bo. 

Denarje res sveta vladar, 
omamil dosti je ljudi, 
brez njega se ne da živeti, 
ne pusti pa se mu prevzeti. 

Ni vse denar na sveti, 
zato življenja ne prodaj, 
ne moreš zdravja si kupiti, 
pa tudi če si milijonar. 

Grozno 
Ljubim te, 
toda (le kdo 
hi to razumel 
razen mene?) 
ubila bi te in 
te shranila v 
žari v svoje 
stanovanje, da 
bi te končno 
mogla božati 
in objemati, 
kot te zdaj 
pač ne morem. 

Svilva Puhar 

Scefrani v sencah 
Ob uri svita so te poklicali, 
oči uprli v zadnjo zvezdo .. . 

hihitajo se v scefranih sencah 
listi beli, v krogu položeni. 

Skrite sence so še bolj scefrane, 
na pročelju skrivajo besede . .. 

bezajo v tišini misli v prahu položeni 
trdi kamni sred puščave. 

Od reke so ostale prazne struge, 
majava tla, v besedi skriti iskre kreše . . . 

obod negotovega ob uničevanju 
v skriti travi, v sencah položeni. 

Vdana 
Gledam iz 
ozke temne jame, 
sesuta v .^voj 
telesni in duševni 
pepel, brez tlečih 
ostankov, in sem 
zadovoljna s 
svojim kupom 
ugaslega ognjišča. 
Nimam volje 
pobrati se. 

Sonja Votolen ^ , 
Sonja Votolen 
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\ torek, 2. maja , smo položili 
\ groh cirkuianskega pokopališ-
ča Jakoba Kostan jev ca, nazadn je 
hi\aiočega \ domu upokojencev 
\ 1'luju. 

Jakob Kostanjevec se je rodil 
28. aprila 1897. leta v sosednji 
krajevni skupnosti Zavrč. Bil je 
eden trdnih haloških korenin. O 
svojih otroških letih ni posebno 
rad obujal spominov. Pač pa je 
bil posebno ponosen, da se je 
odzval klicu generala kudol ia 
Maistra, ki je ob pravem času in 
zadnji trenutek s plemenitim sr-
cem in pamet jo ter vojaško prisi-
lo pripomogel, da je ozemlje, ki 
bi bilo prikl jučeno severni sosedi 
ostalo del matične domovine. 
Pra\ na Maistrove borce smo še 
posebej ponosni. 

V času stare Jugoslavije je ži-
vel s svojo družino v Mariboru 
in bil največ časa zaposlen pri 
firmi Hutter. Ko je izgubil mater 
in očeta, s e j e preselil na majhno, 
toda idilično posestvece v Gra-
diščah pri Ci rkulanah. Z ženo, 
materjo dveh otrok in do vsako-
gar polno dobrote in miline, sta 
obdelovala zemljo, ki je včasih 
tako skopa, da ne povrne niti se-
mena. To je prisililo Jakoba, da 
je začel uporabljat i znanje svoje-
ga očeta; Bil dober domač zidar 
in marsikatera kmečka hiša je 
dobila cisterno za vodo, marsika-
tero pa ogreva krušna peč ali šte-
dilnik, ki je bila nekoč zidana. 

Poleg svoje velike skrbnosti je 
bil duhovit in zelo ustrežljiv po-
sebno takrat, ko je bil človek v 
stiski. Tudi kot občan je bil zgle-
den človek. Nobena akcija v kra-
ju ni minila, da se ne bi finančno 
izkazal. 

V mladih in srednj ih leti je bil 
vodja tamburašev, ki so v pro-
stem času razveseljevali sebe in 
bližnje ter da l jne prijatelje in 
znance, in to ob gosti jah, godo-
vih ali drugih domačih prazni-
kih. 

S 13 leti je postal član tambu-
raškega zbora Bralnega društva. 
Napre j pri sv. Barbari v Halo-
zah. 

Jakob Kostanjevec je bil tri-
krat nesrečen in žalosten. Prvič, 
ko mu je padel sin Maks, drugič, 
ko mu je umrla žena Ivanka in 
tretjič, ko mu je umrla hčerka Ju-
lika v Združenih državah Ameri-
ke. Ko je tako ostal sam se je 
odločil, da bo poražen in strt 
preživljal jesen življenja v domu 
upokojencev v Ptuju. Ko smo ga 
tam redko obiskovali, nad življe-
njem ni tarnal, želel si je le kon-
ca. 

Ta je na žalost tudi prišel, mi 
pa mu želimo, n a j v grobu poleg 
svoje žene živi v miru, poleg nje, 
s katero sta živela skupa j in s ka-
tero sta 30. aprila 1981. leta ob-
hajala biserni jubilej. 

J. Vidovič 

Hajdina, 4. aprila: Ivan ( j la-
/a r , Hajdoše .S4 a; Anton (Ja-
brovec, Hajdoše 48; Anton Ši-
šek. Jadranska 17; Maks Kosen 
burger, Zg. Hajdina 56; Janez 
Bračko, Slovenja vas 61; Alojz 
Terbuc, Hajdoše 44; Bojan Tr-
lep, Hajdoše 59 /c ; Andrej Bu-
kvič, Draženci 3 4 / b ; Marijan 
Zupanič , Slovenja vas 64; Alojz 
Metličar, Skoke 20; Jože Galun, 
Hajdoše 73; Drago hurek, Dra-
ženci 8 7 / a ; Franc Zagoranski, 
Hajdoše 101; Srečko Brodnjak, 
Slovenja vas 47; Ivan Furek, 
Hajdoše 39; Drago Furek, Haj-
doše 39; Alojz Bedrač, Hajdoše 
7 6 / a ; Jožica Zajšek, Hajdoše 
105; Marjana Horvat, Hajdoše 
78; Jože Majerhofer , Hajdoše 
40; Ivan Ladinek, Hajdoše 102; 
Jože Šprah, Pobrežje 2 7 / b ; Jože 
Novak, Gerečja vas 22; Milan 
Furek, Slovenja vas 40; Franc 
Zaje, Slovenja vas 69; Dušan 
Dobnik, Kidričeva 14; Slavko 
Burjan, Hajdoše 5 0 / a ; Janez 
Lončarek, Seliškarjeva 20; Mari-
ca Cestnik, Draženci 18; Zlatko 
NigerI, Slovenja vas 29; Franc 
Trafela, Skorba 2 / a ; Franc 
Brodnjak, Hajdoše 56; Ivan 
Auer, Pobrežje 154/a ; Rudi 
Nahberge^ Zg. Hajdina 87; 
Zvonko Slamberger, Slovenja 
vas 11; Ivan Rajh, Draženci 24; 
lo^P PiiVšič. HaiHina 81; 

Marjan Pintarič, Hercegova 2; 
Ludvik Mlakar, Brunšvik 12; 
Anton Hasemal i ,Zg. Hajdina 75. 

l^tujska Ciora, 9. maja : 
Milan Predikaka, l*tujska Go-

ra 33; Anton Strašek, Ptujska 
Ciora 39; Jurij Kokol, l^tujska 
Gora 102; Marija Potočnik, l*tuj-
ska Ciora 82; Hrane Planine, Do-
klece 6. 

TAM I»tuj, 18. maja : 
Stanko Kitak, Prvenci 19; 

Ivan Zemljarič, Dornava 59; Mi-
ran Bauman, Lovrenc 129; Franc 
Segula, Mezgovci 61; Ivan Bar-
tolič, Langusova 30. 

H F Formin, 16. ma ja : 
Ivan Pukšič, Ziherlova 6; Mar-

tin Vozlič, Zamušani 4; Ivan 
Modrič, Poljska 38; Mirko Kra-
bonja , Pragersko 48; Alojz Ko-
vačec, Formin 15; Jože Belšak, 
Moškanjci 7. 

Gradnje , 18. maja : 
Marjan Tikvič, Mestni Vrh 

120; Konrad Rodošek, Mestni 
Vrh 19; Ernest Zavernik, Graje-
na 28; Angela Polanec, Placar 
6 5 / a ; Ivan Breznik, Gra jena 
17/a ; Cilka Emeršič, Grajen.ščak 
94; Dušan Grimšič, Krčevina 
131; Štefica Mlakar, Gra jena 25; 
Bernarda Lozinšek, Gra jena 34; 
Milan Babosek, Gra jena 34; Ma-
rija Lozinšek, Mestni Vrh 9 ; 
Marjan Bračič, Ziherlova 8. 

Informacija o akciji zbiranja oblačil, 
obutve, posteljnine in pohištva 

Rdeči križ Slovenije organizira že enaindvajseto akcijo zbi-
ranja oblačil, obutve, posteljnine in pohištva, ki bo potekala 
hkrati po vsej Sloveniji. 

Z akcijo želimo razvijati socialistično solidarnost med ljud-
mi, ustvariti nove možnosti za sprotno reševanje socialne proble-
matike in potreb po tovrstni pomoči, preveriti organizacijske in 
operat ivne sposobnosti organizacij RKS ter opozoriti na pomen 
zbiranja sekundarnih surovin in nj ihovo vračanje industriji. 

Iz namena in ciljev izhaja velik vzgojni pomen akcije, zato 
je naša skupna dolžnost zagotoviti čimvečjo udeležbo vseh druž-
benih dejavnikov in občanov. 

Akcija bo v četrtek 1. juni ja , od 15. do 18. ure. 
Darovano blago bo razdeljeno družinam in posameznikom, 

ki j im je taka pomoč potrebna, del blaga pa bodo organizacije 
RKS shranile za pomoč ob naravnih in drugih nesrečah. V akciji 
želimo zbrati čimveč otroških oblačil, obutve, posteljnine, ker 
nam tega blaga vedno pr imanjkuje . 

Če nameravate oddati pohištvo, vas prosimo, da to sporoči-
te Občinski organizaciji Rdečega križa Ptuj na tel. št. 771-542. 

Mladi člani in mladina Rdečega križa, aktivisti RK bodo 
darovane predmete pobirali pred vhodnimi vrati na ulici od 16. do 
18. ure. 

Akcija bo izvedena v vseh K O R K S Ptuja, KORKS Rogoz-
nica, KORKS Hajdina , KORKS Ptujska Gora in KORKS Maj-
šperk. V K O R K S Majšperk bo akcija tekla od 13. do 15. ure. 

Vabimo vas, da tudi letos sodelujete po svojih najboljših 
močeh. Hvala! O B Č I N S K A O R G A N I Z A C I J A 

R D E Č E G A KRIŽA PTUJ 

Zmaga Železničarja 
16. aprila je bilo v Ormožu 

tekmovanje za vstop v republi-
ško ligo 17. tekmovalne skupno-
sti. Tekmovanja bi se morale 
udeležiti prvo- in drugouvrščene 
ekipe iz občinskih lig Ptuja, Or-
moža in Slovenske Bistrice, a se 

ga niso udeležilte ekipe iz Slo-
venske Bistrice. 

Uvrstitve: 1. Železničar, Ptuj 
— 1.390 krogov, 2. MI P, Ptuj -
1.388 krogov, 3. Kovinar, Ormož 
— 1386 krogov in 4. Tovarna 
sladkorja Ormož — 1386 krogov. 

Posamezne uvrstitve: I. Go-
razd Selinšek, Žel. 361 krogov, 2. 
Darko Vernik, Kov. 361 krogov, 
3. Boštjan Špacapan, TSO — 358 
krogov, 4. Stanko Lenart, Žel. — 
356 krogov, 5. Branko Lenart, 
Žel L. - 354 krogov, itd. 

Tekmovanja se je udeležila de-
legirana sodnica dr. Vesna Mele. 

Ob dnevu mladosti 
JE O B Č I N S K A Strelska zveza Ormož organizirala 13. maja tek-

movanje z zračno puško. Streljali so na 200 možnih zadetkov. Pokal 
ob dnevu mladosti je osvojila ekipa mladincev iz TS Ormož pred eki-
po Kovinarja in ekipo Ograda Ormož. Najboljši posameznik je bil 
Darko Vernik iz Kovinarja s 178 krogi. 

Jani Ivanuša 

Končana liga z M K orožjem 
i I. maja se je končala liga tekmovanje z malo-

kalibrsko puško. Sestavljena je bila iz treh kol, na-
stopalo pa je 6 ekip iz cele občine. Ligo je osvojila 
ekipa Kovinar Ormož pred ekipama TS Ormož in 
Katja Tomaž. Posamezno pa je bil najboljši Jani 

Ivanuša iz Kovinar ja-SD Ormož-pred Vesno Mele 
iz Tov. sladkorja Ormož in Mirkom Luknerjem iz 
Kovinarja, Ormož. 

Komisija za informacije pri OSZ 
Jani Ivanuša 

Biljard se uveljavlja tudi v Ptuju 
M i n e v a le to , o d k a r se j e tudi v 

P t u j u pričela uresn i čeva t i ideja o 
Ustanovitvi b i l j a r d n e g a k luba in 
s tem tudi igra ln ica b i l jarda. 

Zamisel pobudnikov je v za-
četku podprla in jim ponudila 
svoje usluge delovna organizaci-
ja Haloški biser in kot prva v 
svojem gostišču CiROZD bolj 
znanem kot TI :XAS preuredi-
la dve gostinski sobi v igralnici 
biljarda. Tako je bil storjen prvi 
korak in predvsem ml jjši ljubite-
lji te športne zvrsti so bili gostje 
ob zelenih igralnih mizah. 

Veliko priznanja je treba izreči 
strežnemu osebju gostišča 
Cirozd, saj so se / veliko mero ra-
zumevanja v celoti prilagodili 
okusu in potrebi gostov. 

Biljardni klub TI .XAS tako 
•»C ga ustanovitelji poimenovali 

ima vpHno voč nrivr/encev in 

ta športna panoga si pridobiva 
vedno večji krog igralcev za zele-
no mizo. Za popularizacijo tega 
športa se je odločil tudi hotel 
Poetovio in v svojih kletnih pro-
storih odprl prenovljeno biljard-
nico, ki je zelo dobro obiskana 
in skoraj vedno zasedena. 

V biljardnem klubu Ti ;XAS 
pripravljajo nekaj zanimivih tek-
movanj . Ze tretjič je tokrat klub 
pripravil v sodelovanju s Halo-
škim biserom in drugimi spon-
zorji tekmovanje. Udeležili so se 
ga tekmovalci iz Maribora, l*tu-
ja . Za vrča in tudi iz sosednje Hr-
vaške jih je bilo kar precej. 

Tekmovanje je potekalo v 
igralnici gostišča Cirozd v nede-
ljo, 23. aprila. Viden uspeh so 
dosegli igralci iz domačega klu-
ba, saj so dosegli prvo, drugo, 
tretje in četrto mesto. Prvo mesto 

je pr ipadlo Toniju Dulenju, dru-
gi je bil Fredi Hase in tretji Boris 
Krajnc. 

Tekmovanje je bilo na visoki 
ravni in v športnem duhu. Poka-
le za osvojena mesta je prispeva-
lo gostišče Grozd, praktične na-
grade pa DO Haloški biser, F.d-
gar Ledič (izdelovalec biljardov). 
Pivovarna Laško, Bistro jul i ja in 
Ciostišče Breg. 

Veliko zanimanje za to zvrst 
športa je pokazalo ptujsko ob-
činstvo, saj si je turnir ogledalo 
veliko predvsem mlajših privr-
žencev in so vsak dober udarec 
nagradili z aplavzom. 

Biljardni klub Texas si b« tudi 
v bodoče prizadeval, da bo po-
pulariziral ta šport in pripravil še 
več turnirjev za zeleno mizo! 

V. Par 

P « KI L i l R() V I J l B I J A N O 
četrtek, \ e s l r p n o pričakovan 

dan. Mrzlo, temno jutro. Potova-
nje \ Ljuhljanti. Zbrali smo se na 
železniški postaji. Te/ko pričako-
vanje vlaka. Pogovarjali smo se 
in Jerica me vpraša: »Kako si 
prišla? Ali te je pripeljal oče?« 
>»Kaj'V -.em ju vpraša!a. »Ali te 
je . - j e vprašala Jerica. Preki-
nila sem jo: »Da, oče me je pri-
peljal.«. 

Pripelje težko pričakovani 
vlak. Hitro stopimo v vagone in 
si poiščemo kupeje. Potovanje je 
bilo prijetno, saj smo si povedali, 
česar si med poukom ne pove-
mo, pa tudi med odmori m časa. 

Ljubljana. Dež. Žalostno od-
premo dežnike in ^e napotimo 
po ulicah. Narodna galerija. 
Vstopili smo vsi premraženi in 
mokri. Sprejeli sla nas dve lova-
rišici in nas nato vodili po galeri-
ji 

Pridemo v prostor, kjer so risa-
li otroci. Zelo zanimivo. Kdo bi 
si mislil, da otrok pelih ali šestih 

let tako lepo preriš« sliko. Neka-
teri so za svoja leta pravi mojstri. 
Jerica me pokliče: »Poglej, ali ni 
ta dobro narisal?« In res, ne 
vem. ali bi še jaz tako lepo nari-
sala. Prav z nekim čutom je nari-
sala. Preselimo se v zgornje dele 
galerije. Prelepo je. Tu so bili se-
veda pravi umetniki. Lepi obrazi. 
Lepo naslikane rože. Prav čudo-
vito je bilo. Primerna svetloba. 
Vlaga. Zrak. Vse to merijo v teh 
prostorih, da se slike ne bi po-
škodovale. Lepo je bilo v Narod-
ni galeriji. 

Odhod v Cankarjev dom. Pri-
šli smo prehitro, zato smo morali 
počakati. Vstopili smo. »Lepa 
je,« sem rekla Jerici, »ta dvora-
na.« »Res je lepa,« je pritrdila. 

Usedli smo se. Začel se je film 
Moje pasje življenje. Nisem si 
mogla predstavljati, kaj naj bi v 
tem filmu prikazali. Bila sem 
presenečena. Mislila sem, da bo 
tu nastopila velika gruča p>sov. 
Pravo nasprotje. Ubogi mali fan-
tič. ki mu je šlo vse narobe. Spr-
va ga je zavedlo listo dekle, nato 
nesrečen požar, ki pa je mamo 
zelo potrl. Njegova mati je bila 
na smrt bolna, toda on ni hotel 
pomisliti, da bo umrla, in se je z 
bratom skregal. Materina smrt ga 
potre in mora k svojemu stricu. 
Tudi ta ga prizadene, ker ne bo 
več pri njem stanoval. Tudi za 
ubogo psičko joka. Potolažijo ga 
tamkajšnji otroci, ki ga vnamejo 
v nogometno društvo. Edino ve-
selje mu je, da postane dober no-
gometaš in se zaljubi. Zelo lep 
film je bil. 

Po ogledu filma smo si ogleda-
li Cankarjev dom. Zelo velika 
zgradba. Pogledali smo si malo. 
srednjo in veliko dvorano. 

»Kako veliki so ti prostori.« 
mi reče Jerica. 

»To pa je res.« ji odvrnem. 
Preganjal nas je čas. Morali 

smo na kosilo in nato hitro na 
železniško postajo. 

Vračanje domov. Vzdušje je 
bilo dobro, vendar smo tudi že 
želeli, da bi bili čimprej doma. In 
končno postaja Ormož. Razveselili 
smo se je. Tu smo se poslovili 
in odšli domov. Bil je zelo lep 

kulturni dan, ki ga bom pomnila 
dolgo časa. 

Zinka Hedžet, 8. a, 
OS .Miklavž pri Ormožu 

INTERESNI KULTURNI DAN 
Slovenski kulturni praznik 8. 

februar smo preživeli sproščeno 
ob delu v interesnih dejavnostih, 
ki smo si jih sami izbrali samo za 
ta dan. Že pred zimskimi počitni-
cami smo se v anketi odločili za 
interesno dejavnost, ki nas naj-
bolj privlači, pa zanjo med šol-
skim letom nimamo dovolj časa. 

Izbirali smo med 12 dejavnost-
mi. 

10 učencev se nas je odločilo 
za delo v novinarskem krožku. 
Po uvodnem razgovoru smo mla-
di novinarji obiskali posamezne 
interesne dejavnosti, opazovali 
njihovo delo in jih povprašali o 
zanimivih podrobnostih. 

Maijetka in Jožek sta obiskala 
dramski krožek razredne stopnje 
in izvedela, da pripravljajo igrico 
Spominjamo se pesnika. Vsi 
učenci v tej skupini radi nastopa-
jo, igrajo in recitirajo, zato so se 
tudi prijavili v ta krožek. Vsak 
učenec je dobil svojo vlogo in jo 
je moral dobro pripraviti. 

Nato sta oba mlada novinarja 

stopila še v razred, kjer je delal 
fotografski krožek, ki ga je vodil 
tovariš Branko. Zanimanje za fo-
tografijo je bilo veliko, saj se je v 
to dejavnost vključilo 37 učen-
cev. Učenci so se učili fotografi-
rati in razvijati film. 

Mirko in Ignac pa sta o opra-
vljenem novinarskem delu poro-
čala tako: »Obiskala sva likovni 
krožek razredne stopnje, kjer sva 
opazovala mlade ilustratorje. 
Razgovor z njimi naju je prepri-
čal, da imajo do risanja posebno 
veselje in zato so tudi njihovi iz-
delki zelo uspešni.« 

Pri ritmičnem krožku pa sta 
naletela na sproščeno razgiba-

nost in poročala: »V ta krožek se 
je prijavilo 30 učencev, vodi pa 
ga učenka 8. razreda Natalija Je-
rič pod mentorstvom tovarišic 
Suzane in Aleksandre. Pripra-
vljajo disko ples. Najrajši bi 
ostala kar pri njih in se jim pri-
ključila.« 

Ksenja, in Lidija sta stopili v 
učilnico številka 3 in zaslišali 
dramatizaci jo Prešernove pesmi 
Lepa Vida, nato sta se pogovar-
jali z učenko Sonjo Megla: »Pri 
dramskem krožku predmetne 
s topnje nas je 13. Jaz še nikoli ni-
sem sodelovala pri tem krožku, 
zato me je zamikal. Moram reči, 
da mi je delo všeč in da sta nas 
mentorici tovarišici Irena in An-
dreja navdušili.« Potem sta mla-
di novinarki še pokukali v ra-
zred, kjer je donela plesna glasba 
— k plesnemu krožku: »Mento-
rici Breda in Ta t jana sta imeli 
okrog sebe 42 učencev. Pa recite, 
da ne plešemo radi! Vadili so 
kavbojski ples. Tudi medve sva 
se zazibali v pri jetnem ritmu, 
vendar naju je novinarsko delo 
že priganjalo k odhodu .« 

Nasmejani dekleti Alenka in 
Vesna pa sta se nenadoma nena-
javl jeno prikazali pri likovnem 
krožku predmetne s topnje in 
pozneje poročal i : »Tovarišica 
Metka je 14 učencem ponudila 
izbiro med tremi različnimi teh-
nikami in motivi za likovno delo. 
Vsak učenec se je lahko odločil 
sam. Posebno veselje jih je pri-
gnalo v to skupino, zato so bili 
zelo uspešni.« 

V lutkovnem krožku pa sta 
mladi novinarki srečali tovarišici 
Olgo in Dragico ter 22 učencev, 
od katerih so nekateri redni člani 
tega krožka. O razigranem delu v 
skupini sta zapisali : »Mladi lut-
karji so na jpre j spoznali vrste 
lutk in nastanek lutkovne igrice. 
Pripravljali so dve igrici: Igračke 
na potepu in Strah. Več podrob-
nosti pa sva zvedeli še od Mate-
je, ki ta krožek obiskuje že tri le-
ta in ji je delo v n jem v posebno 
veselje.« 

Matjaž in Jure pa sta prisluh-
nila veseli pesmi otroškega pev-

skega zbora in poroča la : »Zbor 
vodita tovarišici Metka in Biser-
ka. Pripravili so dve pesmi: Ce si 
srečen in Naša četica. O b petju 
uporabl ja jo tudi preproste in-
strumente in j ih je pri jetno po-
slušati. Petje 13 učencev in 
spremljava na instrumente se le-
po razlegata po šoli.« 

V pravljičnem krožku, ki ga je 
vodila tovarišica Milena, pa sta 
našla najmlajše učence. Poslušali 
so pravljico Janko in Metka, se o 
nje j pogovarjali in j o nato z voš-
čenkami domiselno ilustrirali. 

O b 11. uri smo končali delo v 
interesnih dejavnost ih in se zbra-
li v telovadnici, ki j e ob podob-
nih trenutkih vedno premajhna , 
da bi lahko vsi vse videli. Spre-
govorili smo o našem največjem 
slovenskem pesniku Francetu 
Prešernu in predstavili delo inte-
resnih dejavnosti . Vedno znova 
ugotavljamo, da smo ob takšnih 
dnevih posebno uspešni, da zna-
mo biti sproščeni in obenem de-
lavni in ustvarjalni. 

Za prijeten konec interesnega 
kulturnega dne pa je poskrbel 
filmski krožek, ki je posnel delo 
vseh interesnih dejavnosti . Tako 
se je vsakdo lahko .še videl na te-
leviziji in ocenil svoje in naše de-
lo. 

Člani novinarskega krožka 
OS Juršinci 

Z razstave ob dBevn osacvse šole Ivana Spolenaka. (Posnetek: N. Vodu-
šek.) 

Tekmovanje mladih tehnikov. (Posnetek: A. Pogelšek.) 

P o g n a i SMO. (Posaetrk: M. Oznec . ) 
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Tak, kruci flks. zaj pa man zadosti totega deža. Pa glih 
zdaj, gdo hi mogli najbolj seno sišiti, nas vsoki den zalevlejo. Jaz 
sen vam toto pismo pisa prejšjo soboto in ho mogoče te, gdo te 
toto pisanje šteli, že sunce sijalo. Z Mico sma polovico sena lepo 
pod streho spravla, drugo, že pokošeno polovico pa nama je zdaj 
čista vničlo in bo krma samo še za nastilanje živini. Saj je nor-
malno, da tota poscona Zofika in ledeni možje malo liden stroh 
naženejo v kosti, neje pa normalno, da lahko Zofka tak dugo lu-
la, in bi ji jaz predlaga, da gre k dohtari na tisti urološki pregled, 
saj nekaj že more meti narobe na mehuri, drgačik ne bi tejko vo-
de spuščala. Tudi mene nekaj moja vaserlajtnga montra. Ja, ve-
te, pri štorih pipah in frštajbarih se pač rado hitro kaj pokvori. 
Dobro se še spomijan, da sen te negda v mlodih letih, malo lule-
ka s t is na in se prek štalink polula, gnešji den pa mi samo še do 
kolen nese. Ja, ja . . . 

Zdaj, ko smo vremen in lulanje pošinfali, še poglednimo pi-
smo, ki ga je posla Ivan iz Nemčije, ki tam v eni fabriki za mar-
kam: rinta: 

»Zdravo, Lujz, Mica, brolci Tednika ter vsa mrzla in topla 
žlohta. Prosim te za en nasvet. Nekaj sen si prišpara in bi rad 
nekšni stroj uvoza. Priporočaj mi, kokšna obrt se v Jugoslaviji 
najbolj sploča. Že v naprej hvala za nasvet. Vas pozdrovla Ivan. 

Ivan, zaj pa čista rta krotko. Pripelji stroj za delaje dnara, 
drgačik bo te z nami vred vrag vzeja. Pa veš, ke se mi vi, zdomci, 
pravzaprav smilite. Cele dneve morate za marke delati, mi pa jih 
v Jugoslaviji kar na črni borzi kupimo. Ja, tejko za hec, le pridi 
domu, saj se tudi pri nas še do živeti. Malo pač boj tenko piska-
mo, pa še vseeno pritiskamo. Pozdrav čez hribe in doline iz droge 
domovine. Pa na skorajšnjo srečanje in svidenje. 

LUJZ E K 
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Igor in Milena najboljša 

jadralna pilota Jugoslavije 
Aeroklub Ptuj vedno bolj slovi 

po dobrih jadralnih pilotih. Na-
juspešnejša jadralna pilota Jugo-
slavije za leto 1988 sta Igor Kola-
rič v moški in Milena Zupanič v 
ženski konkurenci. Proglasitev je 
bila 20. maja v počastitev dneva 
letalstva v prostorih Letalske 
zveze Jugoslavije v Beogradu. Si-
cer pa se je med moškimi uvrstil 
na 6. mesto mladi Dean Bezjak, 
tudi član AK Ptuj, odlično 4. me-
sto v konkurenci motornih pilo-
tov pa je zasedel najboljši slo-
venski pilot Tomo Vrbančič. 

Igor si je pokal Zveze letalskih 
organizacij prislužil z odlično 
lanskoletno uvrstitvijo na evrop-
skem prvenstvu na Finskem. Do 
sedaj je preživel za krmilom ja-
dralnih letal že 1600 ur, sicer pa 
je kapetan pri JAT-u. 

Vendar se kot najboljši jugo-
slovanski jadralni pilot ni udele-
žil svetovnega prvenstva, ki pote-
ka prav zdaj, od 13. do 28. maja, 
v Dunajskem Novem mestu. Ka-
ko to? 

Igor: »Pravilnik, po katerem 
se tekmovalci uvrščamo v repre-
zentanco, upošteva izključno 

uvrstitve na zadnjih dveh držav-
nih prvenstvih. Tako na letoš-
njem svetovnem prvenstvu tek-

mujeta Leščana Ivo Šimenc in 
Boštjan Pristavec (op. kot prvou-
vrščena v reprezentanci) v stan-
dardnem razredu ter Marjan Me-
dič (op. lanskoletni državni pr-
vak, sicer v reprezentanci tretji) v 
petnajstmetrskem razredu.« 

Igor Kolarič, najuspešnejši jadral-
ni pilot Jugoslavije v letu 1988. 

Režirana tekma? 
V 18. kolu območne nogometne lige so člani ptujske Drave izgu-

bili z ekipo iz Peker 6.O. Kako je prišlo do tako neobičajno visokega 
rezultata? 

Trener članov NK Drave ^ po tekmi povedal: »Tekma je bila re-
žirana. Sodniki so se nepravilno odločali, kar je provociralo naše 
igralce. Ob koncu prvega polčasa so po nepravilnem sojenju dali Pe-
krčani gol. Naši igralci so hoteli takrat zapustiti igrišče, kar je seveda 
nedopustno. Na igrišču so bili sicer tudi drugi polčas, vendar niso 
mogli resno igrati.« 

Jeseni so igralci Drave premagali Pekre s 4:1. McZ 

V soboto in nedeljo so člani in članice NTK Petovia igrali sedmo 
kolo v treh ligah. 

Člani so proti igralcem NTK Nuklearka Krško zmagali s 5:4 in 
tako ostali v borbi za prvo mesto I. A republiške lige vzhod. 

Članice so doma igrale več tekem. Za pokal I. A republiške lige 
so z igralkami NTK Kovina Olimpija iz Ljubljane izgubile z 2:7, s 
Kemičaijem iz Hrastnika z 1:8, nato pa še z Jajcem iz Jajca v medre-
publiški ligi s 3:6. 

Zelo pomembno zmago so članice dosegle v nedeljo. Premagale 
so ekipo NTK Rade Ličina iz Banja Luke s 5:4 in si tako zagotovile 
obstoj v drugi zvezni ligi. Na tekmi je pokazala izredno borbenost Ta-
nja Sinic, ki je kljub poškodbi igrala naprej in v odločilnem setu zma-
gala. 

Prejšnji konec tedna so se pionirke NTK Petovia pomerile na dr-
žavnem mladinskem prvenstvu v ekipni konkurenci. Ze sama uvrsti-
tev pionirk na mladinsko prvenstvo je velik uspeh, vendar kljub po-
žrtvovalni in dobri igri starejšim nasprotnicam niso bile enakovredne. 
Zasedle so 12. mesto. 

McZ 

Rezultat se hitro veča in predvsem domačini zaskrbljeno gledajo skozi 
zaveso dežja na igrišče 

Hop, zMva sen aa tleh, pa še žogo mi je vzel! 

Selekcija TGA—Zlata selekcija 2:9 
Prireditev, ki je bila v petek ob 

17. uri na stadionu v Kidriče-
vem, si je ogledalo okoli 1500 
obiskovalcev. 

Ali so bili zadovoljni z nogo-
metno tekmo, je težko reči. Do-
mačini v postavi Gerjovič, Ko-
drič, Markovič, Klarič, Franc in 
Marjan Hvaleč, Muršec, Gere-
čnik, Grbavec in Kramberger so 
bili poraženi s sedmimi goli ra-
zlike, vendar so tako organiza-
torji prireditve kot tehnični vod-
ja Zlate selekcije menili, da je 
pomembnejši namen prireditve. 
Ta pa je pomagati Zvezi paraple-
gikov in seznaniti široko sloven-
sko občinstvo z nekdanjimi, še 
sedaj z ekranov in iz časopisov 
zelo znanih športnikov. Od teh 
so igrali Janez Albreht, Jože Tro-
bec, Franek Klemene, Bogdan 
Norčič, Nuša Tome, Jože Poga-

čnik, Tomaž Cižman, Štefan Se-
me, Vasja Baje in Miro Cerar. 

Gledalci so gotovo pogrešali 
Strela in Križaja (slednji je tre-
nutno v ZDA), še bolj pa Toneta 
Fomezzija-Tofo in Janeza Hoče-
varja-Rifleta. Ne toliko zaradi 
nogometa kot zaradi njunega 
programa. Moped šova namreč 
ni bilo. 

Tehnični vodja Zlate selekcije 
Janez Pavčič nekdanji smučar te-
kač, nam je v razgovoru obljubil, 
da pridejo tokrat odsotni na tek-
mo v Gorišnico, ki bo v počasti-
tev 35-letnice Partizana. »Vendar 
imajo fantje veliko obveznosti. 
Vedno se lahko zgodi kaj nepri-
čakovanega; tokrat Tof in Rifie 
nista mogla dobiti letalskih kart, 
da bi se vrnila z Bornea,« je po-
vedal. V Gorišnici bodo igrali s 
selekcijo slovenskih duhovnikov. 

Po prvi tretjini s e je močno uli-
lo, vendar ni bilo videti, da je 
dež koga zmotil. Le kakšnih tisoč 
dežnikov se je pokazalo. 

Po tekmi so se igralci in gle-
dalci preselili v veliko dvorano 
na zabavo. 

M. C. Zupanič 

Spominska kolesarska 
dirka Zagreb— 

Kumrovec 
Po slikovitem Hrvatskem Za-

gorju je v nedeljo, 21. maja, po-
tekala 28. mladinska kolesarska 
dirka v počastitev dneva mlado-
sti. Start dirke je bil v Zagrebu, 
cilj pa pred spominskim domom 
v Kumrovcu. Proga je bila dolga 
60 km. Na cilj je v strnjeni skupi-
ni pripeljalo 20 kolesarjev, med 
njimi tudi mladinca našega klu-
ba Jure Lovše in Andrej Petro-
vič, ki sta se uvrstila na osmo 
oziroma deveto mesto. Zmagal je 
Ranko Antolovič — Zagreb Me-
talia Komerc. Dirke se je udele-
žilo 40 tekmovalcev iz hrvatskih 
iz dveh slovenskih klubov. 

Mednarodna cestna 
kolesarska dirka 

v Kobaridu 
Dirka v Kobaridu je štela za 

točkovanje v tekmovanju za zla-
to Rogovo kolo. Poleg kolesarjev 
iz Slovenije se je je udeležilo tudi 
precej tekmovalcev iz Italije, ta-
ko da jih je nastopilo prek 70 v 
vseh kategorijah. Zaradi ozke in 
dokaj slabe ceste je bilo taktizi-
ranje skoraj nemogoče. Kljub te-
mu so ptujski kolesarji zasedli 
vidne uvrstitve. 

Pionirji A in B so vozili 16 km. 
Rezultati — pionirji B: 1. Valja-
vec — Sava Kranj, 2. Berce — 
Soča Kobarid, 3. Križanič - KK 
P t u j , . . . 8. Kelner - KK Ptuj; 
pionirji A: I. Murn — Krka No-
vo mesto, 2. Hauptman — Rog 
Ljubljana, 3. Žajdela — Rog 
Ljubljana, 4. Čajič - KK Ptuj. 

Mlajši mladinci so morali pre-
voziti 46 km. Zmagal je Mrvar — 
Krka Novo mesto. 

Starejši mladinci in člani so 
prevozili 92 km. Pri st. ml. je pro-
go najhitreje prevozil Fink — 
Krka Novo Mesto. Naš tekmo-
valec Aljoša Perger, ki vozi v 
stalni formi, se je uvrstil na osmo 
mesto in zopet osvojil dragocene 
točke. Najboljši v članski konku-
renci je bil Polanc — Sava 
Kranj. s. Pal 

Drava—Krog 
23:20 (12:5) 

Člani Drave nadal jujejo dobre 
igre in nabirajo točke. V soboto 
zvečer so tako v dvorani Center 
zanesljivo premagali goste iz 
Kroga, ki so se jim proti koncu 
sicer precej približali. Ptujčani 
so zlasti odlično igrali v prvem 
polčasu tako v obrambi kot v na-
padu, saj je bilo v 25. minuti kar 
11:3 za Dravo. V nadaljevanju so 
borbeni in čvrsti gosti razliko si-
cer znižali, vendar za kaj več ni-
so imeli možnosti. Ptujska ekipa 
ima igro, veliko zna, za višjo 
stopnico pa bo potrebna prava 
telesna pripravljenost. V nasled-
njem kolu bo Drava gostovala v 
Gornji Radgoni. 

Drava: Belič, Kramberger 4, 
Mešl, Osterc 9 (4), Planine, Ši-
mac 2, Mikulič, Zmavc 3, Terbuc 
2, Kelenc 2, Hrupič 1, Matjašič. 

V predtekmi so mladi igralci 
Drave po nepotrebnem z 21:22 
izgubili z vrstniki Kroga. 

Ormož—Šempeter 
18:16(12:7) 

Vodilna ekipa vzhodne skupi-
ne druge republiške lige je zma-
gala bolj zanesljivo, kot kaže 
končni izid, saj je v 48. minuti 
vodila z 18:11. Tekmo je pokva-
ril dež, zato bi tako zaradi roko-
meta kot gledalcev Ormožani res 
potrebovali ustrezno telovadni-
co. V naslednjem kolu se bodo v 
gosteh pomerili s Krogom. 

Ormož: Gaberc, Šandor, Rajh, 
Grabovac, Fridrih 3, Djermati, 
Polak 4, Rajšp, Hedžet 4, Potoč-
njak 2, Zabavnik 5, Vaupotič. 

Kot smo neuradno izvedeli, je 
Velika Nedelja s tremi zadetki 
razlike izgubila v Celju. Članice 
Drave so bile v tem kolu proste. 

1. k. 
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DELOVNA ORGANIZACIJA MIP - TEMEUNA ORGANIZACIJA ZAŠČITA 

Delavke v obratu tekstilne 
konfekcije so nezadovoljne 

»Delavkam smo povedali, da 
smo z njihovim delom zadovolj-
ni, podobno mnenja ima inozem-
ski partner, za katerega v glav-
nem dela jo v obratu tekstilne 
konfekcije na Ormoški cesti v 
Ptuju. Pomeni, da kakovost, roki 
izdelave in pridnost dela niso 
vprašljivi,« je na začetku pogo-
vora povedal Franc Zadravec, 
pomočnik direktorja DO MIP, 
ko smo se zanimali za vzroke ne-
zadovoljstva delavk v omenje-
nem obratu. 

Tekstilna dejavnost je v veliki 
krizi, pa naj gre za slovensko, ju-
goslovansko in v tem okviru tudi 
ptujsko. Ko so primerjali osebne 
dohodke s podobnimi organiza-
cijami v ptujski občini in širše, so 
ugotovili, da Mipove tekstilne 
delavke pre jemajo osebne do-
hodke, ki so v vrhu lestvice. Le-ti 
pa so še vedno nizki in je res 
vprašanje, kako z njimi preživeti. 

V prvih treh mesecih je bilo 
povprečje v tem obratu 1.460.000 
dinar jev, v Delti 1.190.000, v Pla-
niki 1.160.000 in v podobni orga-
nizaciji v Zagor ju (Delozi) 
1.390.000. Podobno je bilo tudi v 
apri lu, ko so bili »ptujski« O D v 
povprečju 1.710.000 dinarjev, v 
Delti 1.450.000, v Planiki 
1.440.000 in v Delozi 1.810.000 
dinarjev. S temi podatki so de-
lavke seznanili v ponedel jek, 15. 
maja , ko so prekinile delo in zah-
tevale od odgovornih v vodstvu 
delovne organizacije odgovore 
na tri svoje zahteve. Osnovni 
osebni dohodek na j bi j im povi-

šali za 50 odstotkov, vsak mesec 
na j bi imele tekoče izplačevanje 
osebnega dohodka oziroma 
akontaci jo za tekoči mesec in ne 
za nazaj. Tretja zahteva je bolj 
vprašanje, saj so delavke vpraša-
le, kako se lahko s tako nizkimi 
osebnimi dohodki pretolčejo 
skozi mesec. 

Po besedah Franca Zadravca 
osebne dohodke redno vsak me-
sec popravl ja jo povečujejo jih 
od 20 do 30 odstotkov. Ta odsto-
tek je lahko višji, če je več delov-
nih ur, ali manjši , či jih je manj . 

Delavkam so povedali, da jim 
osebnih dohodkovv tem trenut-
ku za petdeset odstotkov ne mo-
rejo povečati glede na stanje v 
tekstilni industriji in tudi v trgo-
vini, kjer so osebni dohodki prav 
tako pod povprečjem. 

Drugo vprašanje se nanaša na 
akontacije za tekoči mesec. Do 
prejšnjega meseca so osebne do-
hodke izplačevali redno vsak 
mesec do petnajstega glede na 
ure in s stimulacijo. V tem mese-
cu so prešli na izplačevanje 
osebnih dohodkov v dveh delih. 
Prvi del obsega petdeset odsto-
tkov osebnega dohodka (startna 
osnova, stimulacija in dodatek 
na delovno dobo oziroma stal-
nost). Drugi del O D je sedaj 20. 
v mesecu in je zmanjšan za vse 
članarine, krajevne samoprispev-
ke, potrošniške kredite in druge 
odtegljaje, ki jih delavci imajo. 
Pomeni, da delavci dobi jo večji 
del 10. v mesecu in manjši 20. S 
tem so nekoliko na boljšem kot 
do sedaj . 

Zahteva delavcev, da bi že v 
maju (torej 20. maja) izplačali 
osebni dohodek za mesec maj 
vsaj v startni osnovi, st imulacijo 
pa v naslednjem mesecu, ni spre-
jemljiva oziroma tega ne morejo 
izvesti. Večina osebnih dohod-
kov za nek mesec je izplačana to-
krat, ko je mesec končan in so 
znani podatki o produktivnosti , 
prisotnost na delu, bolniške in 
podobno . 

Po besedah Franca Zadravca 
in drugih odgovornih delavci s 
prehodom na izplačilo v dveh 
delih niso v ničemer prikrajšani. 

Delavke v obratu tekstilne 
konfekcije na j tudi ne bi zalužile 
man j kot čistilke. Tovariš Zadra-
vec je povedal, da je norma tak-
šna, da lahko delavke pri nor-
malnem delu le-to presežejo za 
dvajset do trideset odstotkov. 
Normalno bi bilo, da bi bile nor-
me zaostrene in da bi jih lahko 
presegale od 5 do 10 odstotkov. 

Res pa je tudi, da nekaj delavk 
norm ne dosega. Te imajo lahko 
nižji osebni dohodek . Nekaj de-
lavk pa normo presega tudi do 
50 odstotkov. Povprečje dosega-
nja norm v vseh obratih Zaščite 
glede na kakovost materiala in 
pripravo dela ter drugo je med 
25 do 30 odstotkov. Pomeni, da 
so ti osebni dohodki višji od ti-
stih, ki jih dosegajo čistilke. Me-
rilo pri vsem tem n a j ne bi bile 
delavke, ki normo nadpovprečno 
presegajo ali je ne dosežejo, tem-
več povprečne delavke. Teh pa je 
večina. 

Za obrat tekstilne konfekcije 
so značilni tudi veliki izostanki z 
dela. Bolniške gredo na račun 
mase osebnih dohodkov. To si-
cer ni nobena kritika, vendar bi 
to vprašanje morali rešiti sami v 
obratu, zlasti še ko gre za izra-
bljanje bolniške. 

V obratu tekstilne konfekcije 
je zaposlenih okrog sto delavcev. 
Za nekatere je za ta zaposlitev iz-
hod v sili, saj so med njimi tudi 
takšni, ki imajo končano srednjo 
in celo višjo šolo. Reakcija je či-
sto normalna, saj v teh kriznih 
časih želimo vsi več oziroma vsaj 
toliko, da bomo preživeli. Slaba 
pa je tolažba, za nezadovoljne 
nesprejemljiva, da je bolje ostati 
v tem obratu kot se vpisati na li-
sto nezaposlenih, saj boljše služ-
be v podobnih ptujskih organiza-
cijah v tem trenutku ni. 

Bojazen je tudi, da bodo izgu-
bili delo za tujega partnerja . Fir-
ma VOSSEN pogodbe ni obno-
vila in se ne želi več t ra jno veza-
ti, saj ji splošno gospodarsko sta-
nje v Jugoslaviji omogoča izsilje-
vanje in iskanje izdelovalca v 
drugih republikah, kjer so cenej-
ši za več deset odsotkov. Edino, 
kar jih še zadržuje pri nas, je ka-
kovost izdelave. In delavke v 
obratu tekstilne konfekcije znajo 
delati. Temu pr imerno na j bi bile 
nagrajene. Rešitev je znotra j de-
lovne organizacije in v širšem 
priznanju družbe, da tekstilna in-
dustrija dobi tisto, kar zasluži. 

M G 

S SUPER TOMBOLE V STOJNCIH 

Dež ni zmotil sreče 
Dežnike gor, dežnike dol, gla-

ve gor, glave dol. To so bile os-
novne značilnosti nedeljske su-
per tombole, ki so jo kljub petim 
p loham uspešno izvedli prizade-
vni člani Športnega društva iz 
Stojncev. 

Ocenjuje jo , da je zapolnilo 
igrišča pred tamkajšnj im gasil-
skim domom okoli 10 tisoč obi-
skovalcev od blizu in daleč. V or-
ganizacijo te velike in zahtevne 
prireditve je bilo vključenih prek 
300 domačinov, ki so za svoje 
goste postavili kar 14 stojnic s 
h rano in pijačo. Tombolske kar-
te po 25 tisočakov pa je ob obeh 
vpadnicah za lepo označenimi 
parkirnimi prostori p rodaja lo 
prek 80 prodajalcev. 

Tombolo je uspešno vodil Lju-
bo Huzjan, pevec popularne sku-
pine Prerod, ki je obiskovalce za-
bavala še pozno v noč. Vrhunec 
prireditve pa se je zaradi ome-
njenih ploh premaknil na devet-
najsto uro zvečer. Srečne številke 
je žrebal 11-letni Matjaž Zelenik 
in tako je šest glavnih dobitkov 
na štirih kolesih kmalu dobilo 
svoje lastnike. 

Rdečo s toenko je tombola na-
menila Alojzu Rižnarju iz Strm-
ca 7, traktor I M T 245 je zadel 
srednješolec Ljubo Grabi iz Ko-
ntnega 5 pri Majšperku, štiri sne-
žno bele avtomobile Yugo 45 A 
pa so zadeli: Katica Bezjak iz 
Spuhlje, Miran Zafoštnik iz Jare-
nine, Elizabeta Živko iz Voličine 

ter Janez Ivajnšič iz Križevcev 
pri Ljutomeru. Nič m a n j niso bi-
li srečni dobitniki treh televizor-
jev, hladilnikov, štedilnikov in 
drugih nagrad. 

Sicer pa so Stojnčani sklenili. 

da bodo polovico izkupička su-
per tombole porabili za novo tr-
govino in dejavnosti gasilskega 
društva, drugo polovico pa za 
ureditev športnih igrišč. 

M. Ozmec 

Komu mar za reč 
je našo . . . 

Krajani Arbaj ter jeve ulice in Ulice 25. maja v KS Borisa Ziheria 
so se minuli teden kar dvdkrat sestali in odločno protestirali zoper po-
lovično zaporo dovoznih asfalt iranih cest v križišču obeh omenjenih 
ulic. Delavci KG P so namreč postavili železne količke, s čimer je one-
mogočen dovoz in vsakršen promet. Ker so krajani proti takšnim za-
poram in ker j ih o tem sploh ni nihče vprašal, so zapisali protestno iz-
javo, ki j o je podpisa lo prek 50 imetnikov stanovanjske pravice. O 
tem so obvestili občinski komite za urbanizem, gradbeništvo in komu-
nalne zadeve, predstavnike KS ter izvajalce del, pa se žal še ni nič 
spremenilo. 

Krajani so zahtevali vzpostavitev prejšnjega stanja ter odgovor-
nost tistih, ki so na zahtevo predstavnikov Doma učencev samovol jno 
dovolili postavitev zapore. Gre predvsem za samovoljo krajevnih 
funkcionar jev , sa j stanovalcev zares ni nihče seznanil s kakršnim koli 
sklepom, po katerem bi bila predvidena cestna zapora. Če bi za to ve-
deli, bi bili proti že v razpravi. Vsekakor pa nekdo mora vedeti, da z 
voljo stanovalcev ne gre manipulirati , če govorimo o krajevni samou-
pravi. Stanovalci sicer so za ureditev ali morebitno omejitev tranzitne-
ga prometa skozi spalno naselje, tudi za morebitno postavitev parki-
rišč so, saj jih je zdaleč premalo. Vendar se o tem nekdo mora z njimi 
dogovoriti . Minili so časi, ko so se o bodočnosti množice dogovarjali 
trije ali štirje za zeleno mizo. 

Martin Ozmec 

GRADNJA PTUJSKE PORODNIŠNICE 
IN DISPANZERJEV 

Začeli naj bi 
avgusta 

Gradbeni odbor za gradnjo porodnišnice in dispanzerjev, vodi 
ga Jože Botolin, je s komisijo za pregled in odpi ran je ponudb za od-
da jo del ugotovil, da je najboljši ponudnik Komunala , gradbeništvo 
in promet Ptuj — temeljna organizacija Projekta inženiring. Od Smel-
ta — drugega ponudnika — so bili cenejši za skoraj štirideset odsto-
tkov. Za sklenitev gradbene pogodbe je potrebno še soglasje delav-
skih svetov bolnišnice in osnovnega zdravstvenega varstva. 

Kljub temu pa je cenejša varianta še vedno predraga glede na 
razpoložljivi denar , in to za deset milijard dinarjev. Možnosti sta se-
d a j dve: ali krčiti gradbeni program ali pa iskati dodatni denar v 
združenem delu. 

Jože Botolin je povedal, da bodo naredili vse, da bo odločitev 
pravilna in da kakovost ne bo okrnjena. Z vsemi potrebnimi postopki 
bodo pohiteli in skušali do prvega jul i ja pridobiti g radbeno dovolje-
nje, tako da bi avgusta že pričeli graditi. 

Investicijski program bo izdelala K G P s strokovnimi delavci iz 
ptujskega združenega dela, ki so ponudili pomoč. Investicijo bo vodil 
Zdravstveni center, ki bo za čas njenega t ra janja zaposlil strokovnega 
delavca. Investicijski program bodo izdelali do pr ihodnjega tedna. 

MG 

Rodile so: 

Marta Tikvič, Mestni Vrh 
121/a - Lucijo; Silva Vreš, Bu-
kovci 111 — Mate ja ; Mihaela 
Cedula , Kajžar 59 — Simona; 
Leonida Smodiš, Mota 14/a — 
Alena; Dragica Ploj, Vitomarci 8 
— Tade jo ; Lucija Šalamun, Me-
stni Vrh 8 — Sanjo ; Tat jana Ma-
tinič, Senešci 69 — dečka; Ange-
la Kodrič, Majšperk 38 — Sabi-
no ; Valerija Kokol, Ormoška 57 
— Doris; Breda Žgeč, Maribor-
ska 53 — Aneja ; Vlasta Blažič, 
Kajuhova 3 — M a j o ; Marija 
Masten, Frankovci 41 — dekli-
co ; Marija Štuhec, Lešnica 48 — 
deklico; Branka Majcen, Cve-
tkovci 16 — Jakoba ; Jožica Še-
gula, Draženci 40 — Blaža; Ire-
na Gomilšek, Njiverce — vas 40 
— dečka; Irena Lah, Podvinci 
101 — Simona; Anica Grašič, 
Mala vas 3 — dečka; Aziza Gru-
bar, Črešnjevec 152 — deklico; 
Mari ja Jerak, Grabe 32 — Petra; 
N a d a Valant, Bolečka vas 5 — 
Nejca ; Marija Kokot, Hrastovec 
21 — deklico; Biljana Perger, 
Majski Vrh 23 - deklico. 

Poroke: 

Stevo Dotlič, Izola, Ul. Emilia 
Driolia 6, in Mari ja Čuš, Izola, 
Ul. Emilia Driolia 6; Drago Ro-
došek, Drstelja 10, in Dragica 
Rojko, Vintarovci 82; Darko 
Pust, Grajenščak 48 /a , in Jasna 
Slemenšeic, Maribor, Šentiljska 
21; Daniel Mlakar , Slovenski trg 
3, in Valerija Taciga, Slovenski 
trg 3; Franc Vogrinc, Nadole 37, 
in Kristina Podgoršek, Stanošina 
31; Robert Kokol, Dornava 
84 /a , in Natal i ja Vogrinec, Sp. 
Hajdina 19; Milan Mohorko, Že-
tale 81, in Štefanija Vrešak, Ro-
gatec, Sv. Jur i j 5; Slavko Mlakar, 
Belavšek 36, in Karmen Emeršič, 
Belavšek 36; Dušan Kramberger, 
Krčevina pri Vurbergu 91, in 
Majda Zoreč, Krčevina pri Vur-
bergu 91; Josip Hohnjec, Vinica-
breg 45, in Marija Majhen, Kore-
njak 29; Stojan Savanovič, Pla-
car 72, in Ivanka Meško, Placar 
72; Branko Gor jup , Trstenjako-
va 7, in Terezija Serec, Trstenja-
kova 7; Vladimir Cafu ta , Dra-
vinjski Vrh 19, in Danica Lozin-
šek, Dravinjski Vrh 19; Franc 
Krušič, Strajna 40, in Kristina 
Mlakar, Stanošina 32; Viktor 

Hliš, Zagrebška 19 in Irena 
Krajnc, Zagrebška 19. 

Umrli so: 

Matevž Bobnarič, Miklavž pri 
Ormožu, roj. 1934, umrl 14. maja 
1989; Rudolf Merkuš, Hajdoše 
42 /a , roj. 1930, umrl 13. maja 
1989; Stanislav Prelog, Ormož, 
Ul. dr. Kelemine 5, roj. 1922, 
umrl 15. maja 1989; Verona Dru-
zovič, Vanetina 2, roj. 1913, umr-
la 14. maja 1989; Zlatko Kova-
čič, Ormož, Žigrova 6 / a , roj. 
1919, umrl 16. maja 1989; Anton 
Horvat, Podvinci 84, roj. 1909, 
umrl 15. maja 1989; Rudolf Ko-
lednik, Mejna cesta 19, roj. 1913, 
umrl 15. maja 1989; Stanislav 
Štrucl, Pobrežje 152, roj. 1933,' 
umrl 14. maja 1989; Ljudmila 
Zavec, Cir i l -Metoda dr. 5, roj. 
1931, umrla 16. maja 1989; Ceci-
lija Ljubeč, Boreči 34, Ljutomer, 
roj. 1908, umrla 17. maja 1989; 
Boris Anželj, Cerkvenjak, Bren-
gova 57, roj. 1961, umrl 13. maja 
1989; Josip Banko, Kidričevo, 
Proletarska 3, roj. 1921, umrl 18. 
maja 1989; Angela Napast , Dom 
upokojencev Ptuj, roj. 1911, umr-
la 21. maja 1989; Stojan Indžič, 
Prežihova 14, roj. 1912, umrl 20. 
maja 1989. 

Poroke v Ormožu: 

Mario Kurpes, Vrtnarska 1, in 
Ma jda Podplatnik, Vrtnarska 1; 
Bogdan Feguš, Moškanjci 119, 
in Renata Sabolek, Školibrova 4; 
Janez Trofenik, Ljutomerska 22, 
in Irena Ivančič, Ljutomerska 
22; Janez Hajdari , Varaždinska 
4, in Lidija Zrnec, Varaždinska 
4; Robert Žganec, Jastrebci 13, 
in Nevenka Zoreč, Gomila pri 
Kogu 45; Branko Švajger, Jan-
žovski Vrh 79, in Natali ja Luk-
man, Obrež 117; Rado Antolič, 
dr. Hrovata 5, in Božiča Ivanuša, 
Ljutomerska 12; Stane Zavra-
tnik, Gresovščak 24, in Milena 
Pučko, Hermanci 11. 

Z M O P E D O M V TRAKTOR 
Od obrata Peko v Ormožu 

proti regionalni cesti se je prejš-
nji teden peljal na mopedu Jožef 
Lasič iz Dobrovščaka 10, KS 
Ivanjkovci. Močno je deževalo 
in to g a j e oviralo, da ni pravoča-
sno opazil t raktor ja s prikolico, 
ki je bil parkiran ob cesti. Mope-
dist j e zadel v traktor in se pri 
tem huje poškodoval . Prepeljali 
so ga v ptujsko bolnišnico. 

VOZNIKA REŠILI GASILCI 
V petek, 19. maja , zvečer se je 

Jože Slavinec iz Slamnjaka peljal 
z bsebnim avtomobilom od Lju-
tomera proti Ormožu. Pri naselju 

Mihalovci ga je začelo zanašati, 
zapeljal je s ceste, trčil v drevesni 
pan j in se obračal po nasipu 
navzdol. Med trčenjem in obra-
čanjem avtomobila je zmečkalo 
ohišje in to je ukleščilo voznika. 

Hudo poškodovanega so iz raz-
bitin rešili šele gasilci iz Ptuja. 

PRI MEŠALCU JO JE UBILA 
ELEKTRIKA 

Marija Drozg s Spodnje Pol-
skave je v petek, 18. maja , prišla 
na obisk k znancu Martinu Kroš-
Iju v Sesteržah, KS Majšperk. 
Pomagala mu je pri gradnji pri-
zidka. Delo sta prekinila zaradi 

nevihte. Po nevihti, okoli 18. ure, 
je hotela mešalec izprazniti, pri 
tem pa jo je ubil električni tok. 
Preiskovalci so ugotovili, da je 
24-letna Marija Drozg umrla za-
to, ker je bil električni kabel po-
škodovan, žica pa se je dotikala 
ohišja mešalca. 

STRELA SKOZI MOLZNI 
STROJ V KRAVO 

Prejšnji torek zvečer je med 
neurjem strela udarila v strelo-
vod na gospodarskem poslopju v 
Spodnji Senarski, KS Gradišče, 
občina Lenart. Zaradi slabega 
strelovoda in vlage je strela pre-
skočila na električno napel javo 
in ubila kravo, ki je bila prav te-
d a j priključena na molzni stroj. 
Zanetila je tudi ogenj, pa so ga 

kmalu pogasili. Škodo so ocenili 
na okoli 20 milijonov dinarjev. 

VARILEC SE JE SMRTNO PO-
NESREČIL 

V TGA Boris Kidrič Kidričevo 
se je 17. maja smrtno ponesrečil 
Vlado Blažona, delavec DO Me-
talac iz Čakovca. Z varilnim apa-
ratom je Blažona rezal dno kori-
ta elektrolitske peči. Pri tem s e j e 
dno korita vdrlo, padel je pol-
drugi meter globoko in čez 
400 kg težak odrezani kos korita 
je padel nanj. Umrl je na kraju 
nesreče. 

PIŠČANCI SO SE ZADUŠILI 
Na farmi kmeta Mar jana 

Ogrizka, Zgornja Hajdina 52, ko-
operanta PP Ptuj, je v noči s 17. 
na 18. maj za nekaj časa zmanj-

kalo elektrike. Ventilatorji so se 
ustavili in okoli 8500 piščancev 
se je zadušilo. Ocenjuje jo , da je 
škode za na jman j 17 milijonov 
dinarjev. 

TRČENJE OB PREHITEVA-
NJU 

Od Ptuja proti Pragerskemu je 
21. maja zvečer vozila osebni av-
to Zdenka Vrečko iz Kalš pri 
Slovenski Bistrici. Na Zgornji 
Hajdini je začela prehitevati to-
vornjak. Prav takrat je naproti s 
tovornim avtom pripeljal Dražen 
Mlinarič iz Dunkovca pri Čakov-
cu. Kljub zaviranju in umikanju 
je prišlo do t rčenja; Vrečkova je 
bila hudo ranjena in so jo prepe-
ljali v ptujsko bolnišnico. 

FF 

Izdaja Zavod za časopisno in 
radijsko dejavnost RADIO — 
TEDNIK. 62250 Ptuj, Raičeva 
6, poštni predal 99. Reja 
uredniški kolegij, ki ga se-
stavljajo: direktor in glavni 
urednik Franc Lačen, odgo-
vorni urednik Ludvik Kotar, 
tehnični urednik Štefan Puš-
nik, novinarji Jože Bračič, 
Ivo Ciani, Majda Gozdnik, 
Darja Lukman, Martin Ozmec 
in Nataša Vodušek ter novi-
nar-lektor Jože Šmigoc. 
Uredništvo in uprava: Radio-
Tednik, telefon (062) 771-261 
in 771-226. Celoletna naročni-
na znaša 125.000 dinarjev^ za 
tujino 200.000 dinarjev. Žiro 
račun pri SDK Ptuj: 
52400-603-31023. Tiska ČGP 
Večer, TOZD Mariborski tisk, 
Maribor. Na podlagi zakona o 
obdavčevanju proizvodov in 
storitev v prometu je TEDNIK 
uvrščen med proizvode, za 
katere se temeljni davek ne 
plačuje. 


